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Сметка

Музика Менте Купон

Столичната община изхарчила
800 млн. лв. за боклука от 2005 г.
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Излезе „Арката” - новият проект
на Ева квартет с Хектор Зазу
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Засякоха вредно за
здравето фалшиво вино
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Фестивал на уличните танци
превзема Борисовата градина
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Общинският съвет
в Белене си иска АЕЦ-а
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Предизборно

Сръбският президент
подаде оставка
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“Г-н генерал! Около Иво
Димов назрява скандал! Фал-
шива диплома получена като
депутат. Твърдението е на Сте-
фан Димитров отпреди дни.
Проверихме, наистина е така.
Искаме среща с вас днес в
удобно за вас време!”

Съобщение с това съдър-
жание беше изпратил до Бой-
ко Борисов вчера в 8,44 ч. ха-
сковският депутат Иван Петров.
Малко след 9 ч. той самият го

Кметът на Димитровград
разобличен като „калинка”

Няколко
ƒ”Ã»

Ева
КОСТОВА

Мобилни
по неволя

Деветдесет и три на
сто от българите биха
сменили мястото си на
живеене заради работа-
та - 71 процента обаче
предпочитат държава
по-далече от нашата,
ще тръгнат натам, без
да се обърнат с гняв
назад дори (стр. 5). По-
мобилни са мъжете и по-
младите, и това е раз-
бираемо - тук и сега
плачем за висококвали-
фицирани специалисти,
в същото време тук и
сега загробваме същите
тези специалисти да
работят за жълти сто-
тинки, да срещат в по-
вечето случаи тъпи
спънки в реализацията
си, “да слугуват на бок-
луци”, както писа някой
в нета, и да водят жи-
вот със стандарти, как-
вито няма даже и в раз-
виващия се свят.

754 анкетирани бълга-
ри са казали онова, кое-
то и без туй си го знаем,
но за някои възрастови
групи “мястото им е
сторено, ала им време
минало”. Ще се мре тук и
това е! Колкото до мес-
тенето в друг град в
България - София вече
тясна за нашата душа е
- всички тук търсят
работа и скоро нищо
чудно от столицата да
се обърне потокът об-
ратно. Къде обаче да се
ходи? Навсякъде другаде
е икономическа пустиня
и вятър из тръни в по-
лето. Тогава остават
Терминал 1 и 2 на лети-
щето, които станаха на-
рицателни за прогонва-
нето на една нация. А ако
в другите европейски
държави започнат да ни
приемат с по-отворени
врати, тогава нашата
родина я пиши бегала...
Тук ще останат сигурно
само хора, близки на Б.Б.
и Цв.Цв. Обаче тях рабо-
тата не ги блазни, а
стандартът им на жи-
вот и сега е далеч по-
висок от този на наро-
донаселението.

показа на седящата зад него в
пленарната зала на Народно-
то събрание Катя Чалъкова. Тя
стана депутат на мястото имен-
но на Иво Димов, когато той
зае кметското място в Димит-
ровград.

На фона на разглежданите
няколко тежки закона вчера
поредната кадрова драма с вла-
стник на ГЕРБ - “калинка”, раз-
тресе управляващата партия.

Скандалът около Димов за-

почна на 27 март, когато пред-
седателят на Общинския съвет
в Димитровград и предишен
кмет Стефан Димитров публич-
но поиска цялата кметска ад-
министрация да оповести об-
разованието си. Тогава Димов
демонстративно извади от чан-
тата си пред местни журнали-
сти диплома на бакалавър по
“Маркетинг” от Пловдивския
университет “Паисий Хилен-
дарски”. В официалната си би-

Депутат пише панически есемес на Борисов „Проверихме,
наистина е така!”, засне наш фоторепортер

ография обаче той никога не
уточнява от коя година е тя.
Хвали се обаче, че през 2011
г. е завършил Българското учи-
лище за политика “Димитър
Паница” към НБУ.

Иван Петров, който аларми-
ра Борисов с вчерашния SMS
за поредната гербаджийска
“калинка”, преди три месеца бе
сменен именно от Димов като
областен координатор на ГЕРБ.
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рания фонд, но отказа да от-
пусне необходимите допълни-
телни 5 млн. лв. Премиерът
Бойко Борисов заръча чуждите
лекари да идват да оперират у
нас, обяви родителите на бол-
ните деца за “чуждопоклонни-
ци” и нареди: “Съберете ги
всички, дето са получили ог-
ромни пари, да кажат “Благо-
даря”.

Пръв на предложението на

Не дадоха нужните пари за
лечение на деца зад граница

От стр. 1
След като екскметът

на Димитровград Стефан
Димитров повдигна тема-
та с дипломата на Димов
и назначените от него за-
местници, Димов се възму-
ти и заяви, че тези посто-
ве могат да се заемат
дори със средно образо-
вание. Само за да задово-
лял любопитството на Ди-
митров, Димов демонстра-
тивно показа дипломата
от Пловдивския универси-
тет. По думите на Димов
заместникът му Светослав
Стойков е завършил Вар-
ненския свободен универ-
ситет, а колегата му Вла-
димир Митрушев - Иконо-
мическия университет в
морската столица. Трети-
ят зам.-кмет Росен Кузев
е с диплома от Универси-
тета по хранителни техно-
логии в Пловдив. Образо-
ванието си секретарят на
общината Венета Стоиме-
нова била  получила в
Англия, където е завърши-
ла Портсмут юнивърсити.

Димитров обаче на-

Борисов обяви българите, които се лекуват в чужбина, за чуждопоклонници
новия здравен министър Деси-
слава Атанасова да се отпус-
нат допълнително 5 млн. лв. се
противопостави Симеон Дянков.
Разчетите показват, че за оси-
гуряване лечението на всички
нуждаещи се деца през 2012 г.
са необходими около 11 млн.
лв. Сега отпуснатите от държа-
вата средства на фонда са 6
млн. лв. и биха стигнали до
август. “Не става ясно откъде
идват тези пари. Надявам се, че
не идват от държавния бюджет,
идват през структуриране на
разходите в Министерството на

здравеопазването”, коментира
той. Освен това според него
лимитът всъщност не е 180 000
лв., а 360 000 лв., защото един
пациент има право да получи
веднъж 180 000 лв. от фонда и
втори път същата сума от НЗОК.
Атанасова отговаря, че МЗ не
разполага с вътрешни резерви
в тазгодишния бюджет, но в
бъдеще тя предлага чужди спе-
циалисти да бъдат канени за
операции у нас, което щяло да
излезе по-евтино.

Бойко Борисов обаче нареж-
да специалистите да бъдат из-

викани веднага. “Молбата ми е
- бързо оптимизирай, бързо го
направи. В краен случай, ако
не ти достигнат пари, тогава ще
търсим варианти... Моля ти се,
Деси, ще дойдеш при мен едва
когато се изразходват тези
пари и ми покажете система
как ще стигнат, как ще каните
доктори и как се вземат. Сяда-
те със здравната каса и си по-
магате”, заръчва на здравния
министър той.

“Българите са чуждопоклон-
ници, искат да ходят навън”,
каза премиерът и допълни: “Ви-

наги ще кажат, че навън е по-
добре. И затова и аз се опери-
рах в България, и сестра ми, и
всички мои близки, за да пока-
жем, че действително лекарите
са ни добри. Техниката ни е от
най-добрата, защото години
наред давахме толкова много
пари”.

“Сега, когато слушам циф-
рите, и то в условията на криза,
просто това са революционно
много дадени пари. И в същото
време сменяме министър след
министър, не го разбирам. При
толкова пари да не може да се
структурира системата”, недо-
умява премиерът.

Кметът на Димитровград
разобличен като „калинка”

К абинетът премахна ли-
митът от 180 000 лв. за
лечение на деца в чуж-
бина през специализи-

стоя да се даде повече
яснота около дипломите,
тъй като той има сериоз-
ни съмнения, че се назна-
чават поредните “калин-
ки”.  Заради това шефът
на общинския съвет е ка-
тегоричен, че дипломите
на управляващите Димит-
ровград трябва да бъдат
качени на сайта на общи-
ната. Димитров обясни, че
се съмнява в кадровия
потенциал на ГЕРБ да
управлява. Шефът на об-
щинските съветници
връчи лично искането си
дипломите на кмета, три-
мата му заместници и на
секретаря да станат пуб-
лично достояние. Друг
мотив да повдигне въпро-
са с дипломите е, че в об-
щинската администрация
няма назначен специа-
лист в сферата на земеде-
лието. Димитров дори за-
яви, че е готов да подкре-
пи Димов, ако трябва да
назначи двама заместни-
ци в тази сфера, стига те
да са професионалисти и
да си вършат работата.

Депутатът Иван Петров,
който изпрати есемес на
Бойко Борисов вчера, е
в негласна разпра с
Димов не от вчера. Най-
явният резултат от нея
бе в началото на годи-
ната, когато Петров бе
свален като областен
лидер на ГЕРБ в Хаско-
во, а мястото му зае
именно Иво Димов.

Запознати коментират, че зад скан-
дала Петров- Димов стои и враждата
между две лобита на Иван Петров и на
строителния магнат Тодор Бояджиев,
шеф на димитровградската фирма “Ти
Ви Би”, който раздира ГЕРБ от повече
от 2 години. Някои в партията тълкуват
смяната като победа за Бояджиев, тъй
като не е тайна, че той застана зад Иво
Димов на последните избори.

Името на Бояджиев нашумя покрай
скандала с 6-те апартамента на Цветан
Цветанов. Тогава стана ясно, че вътреш-
ният министър е купил две от жилищата
в елитния столичен квартал “Изгрев”
през 2008 г. в груб строеж от Тодор
Бояджиев. С него Цветанов бил дълго-
годишен семеен приятел, кум на дъще-

РАЗЦЕПЛЕНИЕ
ТРЕСЕ ГЕРБ

Като официална причи-
на за смяната бе
обявено, че Димов е
постигнал изключител-
но висок резултат на
последните местни
избори и може да
направи още много за
развитието на ГЕРБ в
област Хасково.

След като се канди-
датира за кмет на
Димитровград, Димов
неколкократно изпадна
в противоречия с Иван
Петров по време на
предизборната кампа-
ния. В крайна сметка
Димов успя да се
пребори и да си извою-
ва автономия при
подреждане на листата

за общински съветници
и организирането на
кампанията на ГЕРБ в
Димитровградско.
Според запознати точно
съкрушителната загуба
на ГЕРБ в кметската
надпревара за област-
ния град Хасково е
една от причините Иван
Петров да си отиде от
поста на координатор.
Като друга причина се
сочи и лошата му
кадрова политика в
региона. Като пример
близки до партията
посочват бетонирането
на поста изпълнителен
директор на Агенцията
по храните в Хасково
на д-р Георги Илиев. В

ЛОБИТА И КУМЕЦ НА ВЪТРЕШНИЯ
МИНИСТЪР В ИГРАТА

края на миналата
година той тихомълком
бе назначен на поста
след серия от гафове.
Най-големият беше
издаването на разреши-
телно за работа на
фирма за производство
на месни продукти в
мазе на кооперация в
центъра на Хасково.
Освен това се оказа, че
Илиев е назначен, без
да има необходимия
ръководен опит.

Малко преди рокади-
те в Хасково започва
подписка в подкрепа на
Иван Петров. Събраните
подписи обаче не бяха
зачетени от партийната
централа.

ря му и кръстник на внука му. Още през
2003 г. двамата се договорили за цена-
та, заяви тогава МВР шефът.

В началото на 2011 г., като тогава-
шен яростен опозиционер, Яне Янев
изнесе информация за Бояджиев, спо-
ред която той има спечелени 17 обще-
ствени поръчки в Столичната община
за над 8 млн. лв. за период от три годи-
ни. Според лидера на РЗС Бояджиев е
бил обвинен и арестуван за контрабан-
да на цигари в големи количества и е
бил под домашен арест в собствения си
хотел “България” в с. Минерални бани в
Хасковско. Според друга информация на
Янев фирмата на Бояджиев “Ти Ви Би” е
била проверявана и за източване на
ДДС.

Рязък скок в органи-
зираната престъпност
прогнозира Цветан Цве-
танов в случай, че някой
посегне на парите, пред-
видени за МВР. “На всич-
ки тези политици, които в

Цветан Цветанов: Ако намалим парите
за МВР, ще се увеличи престъпността

момента говорят за бюд-
жета на МВР, дали е го-
лям или малък, мога да им
кажа: нека да направим
бюджета на МВР 500 млн.
Тогава доходите на орга-
низираната престъпност

ще бъдат в пъти повече
от тези 3,5 милиарда, ко-
ито тя “заработва”. По-
следствията ще бъдат
още по-тежки, защото
всички села бяха обез-
людени”, каза Цветанов.

Иво Димов с
дипломата си
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Цитат на деня

‘
Ã-í Òåðçèéñêè, çà äà çàåìåòå
ìÿñòî â çàëàòà, ïðåäõîæäàùîòî
äåéñòâèå å äà âëåçåòå â çàëàòà

Цецка Цачева ядосана, че независимият Георги Терзийски
поиска да се присъедини към опозицията

Образец на обява за откриване на процедура
за определяне на изпълнител

По т.I (5) от Заповед № Р - 79/30.03.2011 г.

О Б Я В А
за

ОТКРИВАНЕ НА ПРОЦЕДУРА ЗА ОПРЕДЕЛЯНЕ
НА ИЗПЪЛНИТЕЛ

На основание чл. 14, ал. 2 във връзка с чл. 7, т. 1 от
Постановление № 55 на МС от 2007 г. за условията и
реда за определяне на изпълнител от страна на бенефи-
циенти на договорена безвъзмездна финансова помощ от
Структурните фондове и Кохезионния фонд на Европей-
ския съюз, Съвместната оперативна програма за транс-
гранично сътрудничество “Черно море 2007 - 2013 г.” и
от Финансовия механизъм на Европейското икономичес-
ко пространство, Сдружение “Европа и ние” със седали-
ще в гр. Поморие и адрес на управление ул. “Добри
Чинтулов” № 26, адрес за кореспонденция гр. Поморие,
ул. “Княз Борис I” № 110, тел.059632819, 0888498376,
факс 059632819, интернет адрес europeandwe@yahoo.com,
лице за контакт Адриян Грозданов Великов, на длъжност
Председател на УС, тел.: 059632819, в качеството си на
бенефициент по Договор за безвъзмездна финансова
помощ № 175/1.2.3.65777.83 обявява процедура за опре-
деляне на изпълнител - Открит избор с обект Организи-
ране на събития. Пояснителният документ и документаци-
ята за провежданата процедура могат да се получат на
адрес: гр. Поморие, ул. “Княз Борис I” № 110, всеки
работен ден от 08,30 ч. до 16,30 ч. Пояснителният доку-
мент е публикуван и на следните интернет адреси: 1.
www.mrrb.government.bg - интернет адресът на УО (чл. 14
ал. 2); 2. http://www.eufunds.bg - интернет адресът на
Единния информационен портал за обща информация за
управлението на Структурните фондове и Кохезионния
фонд на Европейския съюз на Република България  (§ 4Г
от Заключителните разпоредби); 3. www.europeandwe.eu
- (интернет адресът на възложителя в случай, че има
такъв). Оферти се подават на адрес: гр. Поморие, ул.
“Княз Борис I” № 110, до 16,30 ч. на 20.04.2012 г.

Временна комисия за проучване, ана-
лиз и обсъждане на добри практики и за-
конодателни решения във връзка с регу-
лирането на дейности по проучване и
добив на подземни богатства при опазва-
не на околната среда създаде вчера мно-
зинството в парламента. Гласуването бе
определено като лицемерие от депутата
от Коалиция за България Георги Божинов.
Той недоумяваше къде са вносителите на
мораториума за забрана на проучването
и добиването на шистов газ. “Те тогава об-
служиха управляващото мнозинство да има
алтернатива на това, което предлага БСП,

Без особени мотиви мнозинството в парламента се въздържа
по предложението на “Атака” за отказ от търговското споразу-
мение АСТА. Депутатите от ГЕРБ гласуваха “въздържал се”,
като общият брой бе 77. 33 бяха гласовете против, а двама се
въздържаха. Двама от ГЕРБ подкрепиха предложението на пар-
тията на Сидеров.

Петър Курумбашев обърна внимание, че мнозинството
всъщност не знае защо не подкрепя предложението, а гласува
по този начин единствено защото предложението е внесено от
друга парламентарна група. Курумбашев припомни, че още на
9 март по време на парламентарния контрол попита Борисов
“нали няма да ратифицираме търговското споразумение”. Тогава
Борисов пое ангажимент пред парламента, че АСТА няма да
бъде ратифицирано, както и че ще бъде внесено в НС, за да
може да бъде отхвърлено. “Министър-председателят забрави да
изпълни това свое обещание”, заяви Курумбашев. “Какво ви пречи
да подкрепите проекторешението? Какво ви пречи да се обади-
те на министър-председателя и да му кажете да изпълни поетия
ангажимент пред парламента и да внесе за ратифициране АСТА,
за да го отхвърли парламентът”, попита Курумбашев.

Властта върви към
отмяна на мораториума
за шистовия газ

С многократно направените от мен
декларации ясно съм заявил позицията
си. Тя е заявена от факта, че от дълго
време не седя в пленарна зала. Това
заяви напусналият РЗС и станал неза-
висим депутат Георги Терзийски. Той
настоя пултът му да бъде преместен от
страната на опозицията и да седне на
банките зад местата на Коалиция за
България. Това ядоса парламентарната
шефка Цецка Цачева, която заяви, че
мястото за това искане не е парламен-
тарната трибуна, но после се съгласи.
Терзийски бе депутатът, който преди
няколко седмици предложи на Цачева
да раздели най-после залата и местата
в нея на подкрепящи и неподкрепящи
предложенията на ГЕРБ, защото герба-
джия се пресегна и натисна пулта му.

Независимият
Терзийски сяда
при социалистите

Управляващите
не се отказват от ACTA

Мнозинството направи парламентарна комисия „за проучване на подземни богатства”

Ира ТОДОРОВА а днес, когато управляващите отново сме-
нят своето мнение, тях нито ги има, нито
ще ги чуем”, продължи депутатът.

“Няма никакво съмнение дали са неве-
жи или продажници тези, които казват
“искаме да знаем дали има в България
такова богатство” и не казват колко ще
струва на българския народ и на десетки
поколения след нас тази истина”, бе кате-
горичен Божинов. Той допълни, че управ-
ляващата партия и правителството нямат
нужния праг на компетентност да се про-
тивопоставят, когато чужди интереси и
внушения предлагат управленски и зако-
нодателни решения.

Румен Овчаров предложи на мнозин-

ството да отложи разискванията. Овчаров
заяви, че дори е привърженик на това
всяка страна да знае ресурсите си. След
това обаче допълни, че на 19 март амери-
канският посланик Джеймс Уорлик е из-
пратил информация на Бойко Борисов за
срещата с Хилари Клинтън и допълнител-
ни материали по договора. Овчаров се
обърна към мнозинството, че дори не са
си направили труда да прочетат какво е
изпратил Уорлик. “Коя е причината, пора-
ди която трябва да дърпаме дявола за
опашката? Стига толкова. Не става дума
за никакви знания, патриотизъм. За да се
направи едно нещо, трябва да имаш до-
статъчни гаранции, че е безопасно”, бе

категоричен Овчаров, като даде за при-
мер започналите земетресения в Охайо.

От “Атака” също отсякоха, че не може
да се създава подобна комисия. Хората на
Сидеров бяха категорични, че основната
идея е да се разреши проучването за
добив на шистов газ. Сините скочиха, че
ще подкрепят решението.

Със създадената временна комисия за
шистовия газ ще се преценят добрите
практики в чужбина. “Ще проучим и други-
те страни, които пък допускат нови техно-
логии, и по какъв начин ги контролират и
регулират”, каза доскорошният депутат от
ГЕРБ и пресен зам.-министър на икономи-
ката Валентин Николов.

осиетата на кре-
дитните милио-
нери да се изва-
дят на светло

Крах на БСП в случай, че се
превърне в ляв ГЕРБ, предвеща ли-
дерът на партията Сергей Станишев
вчера. В Казалък той бе категори-
чен, че социалистите трябва да про-
тивостоят на политиката на управля-
ващите.

Социалистът отсече, че БСП не е
торта и никой нищо не може да отце-
пи, тъй като въпросът за политиките
в БСП ще се реши на конгреса. По
този начин той реагира на въпрос
каква членска маса може да отцепи
бившият президент Георги Първанов
с обиколките си из страната. Стани-
шев добави, че никой не може да се
обявява за Бог и да се поставя над
партията. “Не съм го започнал аз това
и няма да се впускам в лични споро-
ве и нападки. В политиката ценя най-

Станишев предвеща край на БСП,
ако се превърне в ляв ГЕРБ

Възможност БСП да се обърне към ГЕРБ, ако бившият президент Ге-
орги Първанов оглави левицата, изрази вчера депутатът от Коалиция
за България Румен Овчаров. Той не изключи БСП да се коалира с
опонента си, ако Първанов поеме лидерския пост. “Ако наблюдаваме
политическото развитие на Първанов, подобна възможност не бива да
се изключва”, коментира социалистът. Овчаров заяви, че не одобрява
създаването на коалиция между двете партии заради дълбоката
некомпетентност на управляващите и безотговорното им поведение.

много последователното поведение.
Да, аз имам своите упреци към Геор-
ги Първанов, за политическата ли-
ния, за политиката към ГЕРБ. Не
може да се говори завоалирано”,
добави той.

До края на лятото специална ра-
ботна група от различни специалис-
ти трябва да изготви становище по
всички аспекти за бъдещето на
Дома-паметник на партията на връх

Бузлуджа. БСП обаче няма да поеме
собствеността на паметника, без да
е са ясни юридическите и фактичес-
ките обстоятелства около него, както
и какъв точно е статутът на стопани-
сването, което правителството пред-
лага на социалистите, категоричен
бе Станишев. Официалното станови-
ще на БСП по въпроса се очаква
преди събора на левицата на връх
Бузлуджа.

ВАДЯТ ДОСИЕТАТА НА
КРЕДИТНИТЕ МИЛИОНЕРИ

е била предвидена про-
верка на кредитните ми-
лионери и сега поправя-
ме този пропуск. Искаме
да се знае каква е била
ролята на Държавна си-
гурност в развитието на
страната, особено по вре-
ме на прехода, и финан-
совото и икономическото
състояние на страната,
как изчезнаха парите, кой
и как разпореди това”,

мотивира се Михайлова.
Янаки Стоилов от Ко-

алиция за България ко-
ментира, че приема пред-
ложението на Синята ко-
алиция, но допълни, че
трябва да се постави по-
важният въпрос - какви са
имуществените последи-
ци от тези спекулативни
операции, които бяха
част от съпътстващите
факти на хиперинфлация-

та. “Обръщам се към на-
родните представители от
ГЕРБ да допълнят и реви-
зират отчасти подхода по
Законопроекта за отне-
мане на незаконно при-
добито имущество. Това
би било доказателство,
че България наистина
иска да се бори с неза-
конните доходи, а не про-
сто да се хвърля прах в
очите”, каза Стоилов.

Д
приеха вчера депутати-
те с поправките на
първо четене в Закона
за досиетата, внесени от
Екатерина Михайлова.
91 народни представи-
телите бяха “за”.

“Когато е бил подгот-
вян настоящият закон, не

Снимка Мариета ТОМОВА

Петър Курумбашев обвини властта,
че много бързо се отказва от своите обещания
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бележка за пла-
тен ток, платени
данъци или друг
подобен документ
да може да се до-

Мъж наръга с нож
свой познат

Мъж е с опасност за живота,
след като беше наръган с нож при
сбиване в Хасково. Инцидентът
станал около 20 ч. във вторник.
Трима души на възраст 43 години,
40 години и 26 години са се спреч-
кали със свой 40-годишен познат в
дома му. Разпрата станала заради
връзка на сина на ранения с дъще-
рята на един от нападателите,
който не бил съгласен с техните
отношения. Раненият е с порезни
наранявания на лявото рамо и по
главата.

27-годишен падна
от 6-ия етаж

В.А. на 27 години е паднал от
шестия етаж на жилищен блок в
столичния кватвал “Красна поляна”.
Мъжът бил настанен в централна-
та реанимация на “Пирогов”. Той е
с пневмоторакс, течност в корема,
счупвания на дясната пета, глезен
и ломбален прешлен, както и сътре-
сение на мозъка.

Жена откри боен
арсенал в мазето си

При разчистване на мазето си
нищо неподозираща 54-годишна
жена от Смолян открила боен ар-
сенал. В избеното помещение на
жилищния блок в квартала “Невяс-
тата” жената намерила самоделно
направено оръжие без фабричен
номер, артилерийски гръм тротил
от 400 г, дървена кутия с 4 бр.
капсул детонатори, 31 бр. ловни
патрони и други боини снаряди.

Безработен
мъж върна
намерени 600 лв.

48-годишният Хасан Фахри от
Кърджали предаде на полицията
намерени 600 лв. Безработният
мъж забелязал тестето на трото-
ара на бул. “България” в областния
град във вторник. Докато още бил
в полицията, пристигнала разтре-
вожена млада жена заедно с едно-
годишното си дете. Тя обяснила, че
вадила от чантата вещи и парите
паднали, без да забележи.

Артистична протестна акция в градинката до парламента организираха вчера
неправителствени организации и граждански групи “За да остане природа в

България” по повод промените в Закона за горите

Адресната регистрация
ще става и с бележка
за платен ток
Поправките се налагат заради ощетяването
на хиляди хора със затегнатия режим
в Изборния кодекс, заявиха от левицата

С
Ира МИЛЕВА

казва, че дадено лице жи-
вее на определен адрес, за
да се извърши регистраци-
ята му. Това предложение
на депутатите от КБ Мая
Манолова и Милена Хрис-
това, внесено като поправ-
ка в Закона за гражданска-
та регистрация, бе прието
вчера от депутатите. По-
правки в закона бяха вне-
сени и от гербаджията Кра-
симир Ципов, които също
бяха приети.

Очевидна е причината,
заради която се наложи да
внесем тези поправки, заяви
Мая Манолова. Тя припомни,
че с направените промени в
Изборния кодекс от мнозин-
ството преди изборите е бил
затегнат режимът за адрес-
на регистрация. Тогава ос-
новният мотив на управлява-
щите е бил, че по този на-
чин ще се ограничи избор-
ният туризъм. Манолова оба-
че обърна внимание, че това
не е станало и над 155 000
души са успели да променят
адресната си регистрация и
да дадат вота си. Поправка-
та обаче е ощетила хиляди
други - социалнослаби, роми
и не само, подчерта Мано-

лова. Тя заяви, че тези хора
са изкарали зимата без со-
циални помощи, без да мо-
гат да заведат децата си на
лекар. Социалистката призо-
ва мнозинството, когато про-
меня изборно законодател-
ство, да се води от основния
принцип в медицината
“първо не вреди”.

Непритежаването на
лична карта най-малко ог-
раничава пътуването в чуж-
бина, обясни на мнозинст-
вото Манолова. Без лична
карта хората не могат да
отидат да се лекуват, не
могат да пратят децата си
на градина, не могат да се
оженят и “в крайна сметка
човек не може да бъде дори

погребан”, изтъкна тя. Спо-
ред приетата поправка вече
за адресна регистрация ще
може да не се изисква нота-
риалният акт и ще могат да
се представят бележки за
платени услуги. Ако и това е
невъзможно, дали хората
живеят на този адрес ще се
установява от службите на
общинската администрация.

Предложението на Кра-
симир Ципов е подобно. В
него обаче е записано, че
лицата, които са настанени
в социални домове, също ще
могат да бъдат регистрира-
ни, като адресната регист-
рация ще става чрез дого-
вор за социалната услуга.
Ако това е невъзможно, ко-
мисия с представители на
МВР, МРРБ и социалното
министерство ще проверя-
ват дали лицето е настане-
но на този адрес, а решени-
ето за записването на ад-
ресната му регистрация ще
се взима от кмета на съот-
ветната община.

СТОЛИЧНАТА
ОБЩИНА
ИЗХАРЧИЛА
800 000 МЛН. ЛВ. ЗА
БОКЛУКА ОТ 2005 Г.

От 2005 г. досега Столичната община
е изхарчила за управление на отпадъци-
те 800 млн. лв., а сумата ще се увеличи с
още 200 000 млн. до отварянето на завода
през 2015 г. За това алармираха вчера
еколози. В същото време проблемът със
сметта на столицата е далеч от решени-
ето си, коментираха от екоорганизацията
“За земята”. Депото в Суходол било на
предела си да поема още столична смет,
но от общината криели колко точно сво-
бодна площ е останала.

Еколозите се обявиха срещу проекта
за строеж на дългоочаквания завод за
отпадъци на София. Те обявиха съоръже-
нието за отживелица и настояха усилията
на Столичната община да се насочат към
намаляването на изхвърляния в общите
контейнери боклук. От екоорганизацията
са категорични, че предвиденият завод
няма да помогне за изпълнението на по-
ставената от Европа задача до 2020 г.
България да рециклира половината от
сметта. Еколозите припомниха, че скъпо-
то съоръжение предвижда около 40% от
400 000 тона генериран годишно боклук
да се превръщат в гориво за “Топлофика-
ция” - София, 30% да се депонират, 20%
да отиват за възстановяване на сметища и
мини и едва 4% от сметта да се рецикли-
ра. В момента в София се събира раздел-
но едва 1-2% от боклука, като не повече
от 30% от него са годни за рециклиране.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

ДСБ ИСКА
САМОСТОЯТЕЛЕН
СТАТУТ НА
СТУДЕНТСКИЯ ГРАД

Деси ВЕЛЕВА

Диалогът по сериозни теми, анали-
зите и наистина важните теми са при-
тиснати от гоненето на рейтинг, на тях-
но място се пускат развлекателни пре-
давания с глупав хумор. Тази теза бе
изказана по време на третата сбирка
на журналистическата школа “Стефан
Продев” вчера. Мотото на срещата
беше “Каква е съдбата на аналитична-
та журналистика?”.

“Журналистът трябва да е един от
интелектуалните авангарди. Трябва да
има много познания в различни сфери.
Да знае много за миналото, историята,
обществото, да обхваща богат културен
аспект”, категоричен бе лекторът Геор-
ги Коритаров. Той отчете безспорните
качества на анализатори като Тома
Томов и Дмитрий Иванов. Специално

Има опасност учебната година в село
Брезница да бъде обявена за нулева, съоб-
щи Ахмед Чолак от Инициативния комитет,
организирал протестите срещу временния
директор на училището Ангел Живков.

Точно в 7 ч. вчера недоволните родители
поеха на протестно шествие за 13-и пореден
път от площада на селото до двора на шко-
лото. Хората са категорични, че няма да
позволят Живков да остане начело на учеб-
ното заведение. Жителите на гоцеделчевско-
то село искат подкрепа и от Регионалния
инспекторат по образованието в Благоевград.
Вчера в стачните действия се включиха и
ученици, които освиркаха своите учители. Те
пък гласуваха неутрално отношение към
назначаването на скандалния директор. Ако
протестите в родопското село продължат,
бъдещите абитуриенти ще трябва да минат
към индивидуална форма на обучение, за да
не изпускат учебния материал.

Школа „Стефан Продев”:

Сериозният диалог е изместен
от пошли предавания

ОПАСНОСТ ОТ
НУЛЕВА ГОДИНА
ГРОЗИ УЧЕНИЦИТЕ
В БРЕЗНИЦА

Павлета ДАВИДОВА
внимание бе отделено и на покойния
колега от ДУМА Ненко Сейменлийски.
“Той имаше способността да прави не-
вероятни външнополитически анализи.
Репортажите му бяха чисти от заемане
на категоричната авторска позиция, но
от тях се усещаше атмосферата на усе-
щанията му. Познаваше и боравеше
блестящо с българската езикова систе-
ма”, добави Коритаров. По време на
третото заседание на школата бе обсъ-
дено и значението на аналитичната
журналистика за формирането на отго-
ворно гражданско общество. “Аналитич-
ната журналистика създава предпостав-
ки за смислен диалог, за формиране на
позиции и за вътрешен монолог по ос-
мислянето на аргументите на опоненти-
те. Така се провокира мисленето, стиму-
лира се интелектуалното гражданско
израстване”, категоричен бе Коритаров.

Eрол ЕМИЛОВ

Студентският град трябва да обхва-
ща общежитията и прилежащите им те-
ритории. Трябва да се въведе нова те-
риториална единица Студентски град
в рамките на Студентската община,
предлагат общинските съветници от
ДСБ Атанас Атанасов и д-р Петър
Москов. Освен обособяването на Сту-
дентския град като самостоятелна те-
риториална единица според ДСБ тряб-
ва да се въведат ограничения на ра-
ботното време в заведенията до 23 ч.
и да се внедри задължително видео-
наблюдение. Вузовете да осигурят на-
блюдението в общежитията, а в заве-
денията - собствениците им, предлага
Атанас Атанасов. Цялата информация
според него трябва в реално време да
постъпва в центъра за видеонаблюде-
ние в СДВР, за да може полицията да
реагира своевременно. Приоритетно да
бъдат осветени и улиците в целия Сту-
дентски град, предлагат съветниците
от Синята коалиция. Изцяло да се под-
нови уличната маркировка, да се по-
ставят указателни табели “Студентски
град” на всички входове и скоростта в
квартала да се ограничи до 40 км/ч.
448 сбивания били регистрирани през
2011 г. в Студентския град, пише в го-
дишния доклад на СДВР. Тревожни
според Атанасов са и данните в доку-
мента до СОС, в който се посочва, че
през 2011 г. разкритите престъпления
в столицата са с 15% по-малко от 2010
г. За последните 20 години по-отчай-
ващ резултат не е имало, подчерта той.

Веселка ВЕНКОВА
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КНСБ:
ЗАХАРИЕВ
РЕКЕТИРА
СОБСТВЕНИЦИТЕ
НА ГОРУБСО

бщинският съвет в Белене възра-
зява в официално писмо до раз-
лични институции срещу реше-
нията на Министерския съвет и

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Валентин Захариев прилага
форма на рекет спрямо новите
собственици на ГОРУБСО - Ма-
дан АД, заяви Пламен Димитров,
президент на КНСБ. Той припом-
ни, че в момента Захариев има
искания към тях за прехвърляне
на своите кредити от банките,
които да бъдат погасени от нови-
те собственици, което е причина-
та да се бави финализирането на
сделката за мините. “Новите соб-
ственици също вече имат дължи-
ми заплати към работниците, но
не могат да им ги изплатят, дока-
то сделката не е сключена”, каза
Димитров. По думите му, това е
изключително обезпокоително,
още повече, че в средата на този
месец изтича срокът, поставен от
правителството, за прекратяване
на концесията, а в момента нови-
те заплати на миньорите започ-
ват да стават дължими. Според
синдикалния лидер тези факти
може да провокират миньорите и
могат да се очакват форми на на-
тиск към стария собственик и към
правителството.

Ако и след днешните протест-
ни действия на работниците от
ОЦК - Кърджали исканията им не
бъдат удовлетворени, работници-
те и служителите са решени да
блокират най-близкия граничен
контролно-пропускателен пункт.
Това съобщиха от КНСБ и при-
помниха, че хората протестират
вече 34 дни, а днес от 9.30 до
10.30 ч. работниците отново ще
блокират пътя между Кърджали
и Хасково. От 16.30 ч. ще прове-
дат митинг-шествие, подкрепен
от гражданите на гр. Кърджали.

Белене си
иска АЕЦ-а

ООООО

Решенията на МС и парламента са прибързани и икономически
необосновани, пишат в писмо до институциите общинарите от града

Със скромно тържество екипът на ДУМА отбеляза вчера 22-рия рожден ден на вестника.
Управителят Павел Бебов бе категоричен, че тази дата не трябва да се забравя, защото

въпреки трудностите ДУМА е останал сериозно и качествено издание

Народното събрание за прекратяване
строителството на ядрена централа в
Белене.

Общинарите са изпратили документа
до парламентарния шеф Цецка Цачева,
до премиера Бойко Борисов, до прези-
дента Росен Плевнелиев, както и до енер-
гийния министър Делян Добрев.

Според общинския съвет предприети-
те действия са прибързани, икономичес-
ки необосновани и взети без необходи-
мия обществен дебат и без прозрачност
и публичност. Затова те не са в интерес
на гражданите на България, включител-
но и на населението на градчето и реги-
она, пишат общинарите от Белене. Те са
категорични, че решенията не кореспон-
дират със стратегическите цели за разви-

тието на ядрената енергетика, не гаран-
тират енергийната сигурност и независи-
мост и са пречка за утвърждаването на
България като енергиен център в Югоиз-
точна Европа.

В писмото се посочва още, че спира-
нето на проекта не стимулира излизане-
то от икономическата криза и повишава-
нето на заетостта. Общинарите припом-
нят, че площадка “Белене” е с най-добри
показатели от всички проучвани в Бълга-
рия, лицензирана е от Агенцията за ядре-
но регулиране и отговаря на всички на-
ционални и европейски изисквания.

“АЕЦ “Белене” е модерен проект с
високо ниво на безопасност. Заключени-
ята в изготвения доклад за “стрес-тесто-
вете” на АЕЦ “Белене” демонстрират, че
проектните основи на централата и ниво-
то на безопасност при разгледаните из-
ходни събития са отразени адекватно,
като в проекта е осигурен достатъчен

запас на безопасност. Централата е ус-
тойчива на земетресения с 40% преоси-
гуреност и проектът осигурява решения
за целия спектър аварии”, пишат още
общинските съветници. Те са категорич-
ни, че определения за площадка “Беле-
не” като “гьол” или “зелена поляна” по-
казват липса на обективна информация
за изградените съоръжения и производ-
ства на площадката.

Общинарите настояват МС и парла-
ментът да ревизират взетите в края на
март решения, както и да инициират ши-
рока обществена дискусия с участие на
експерти в областта на ядрената енерге-
тика и други специалисти. Те искат също
така МС и парламентарната енергийна
комисия да проведат изнесени заседа-
ния в Белене, за да запознаят депутати-
те и министрите със съществуващата ин-
фраструктура и степента на завършеност
на подобектите.

ВИНОВНИКЪТ ЗА
НЕИЗПЛАЩАНЕТО
НА ОСИГУРОВКИ В
ГОРУБСО - МАДАН
ОГЛАВИ НОИ

ГЕРБ назначиха за шеф на НОИ в
Смолян бившия член на изпълнител-
ния си комитет Валентин Гаджев. Така
осигурителните вноски в района ще

трябва да
събира чо-
век, отго-
ворен за
тяхното не-
плащане,
п и ш е
glasove.com.
В продъл-

жение на четири години като изпълни-
телен директор на ГОРУБСО - Мадан
Гаджев е нарушавал закона, като не е
плащал 7,5 млн. лв. осигурителни вно-
ски и 1,2 млн. лв. заплати на работни-
ците, коментира сайтът.

Валентин Гаджев бe замесен и в
друг скандал. По времето, когато той
e бил кмет на Мадан, общинската ад-
министрация издала на тъща му фал-
шив документ за над четири години
трудов стаж, за което има присъда.

Повече от десет месеца миньорите
в Мадан не бяха получавали заплати-
те си, а през март проведоха трисед-
мичен протест. Заплатите им бяха из-
платени миналата седмица.

5530 жалби са били
подадени при омбуд-
смана на Република
България Константин
Пенчев за 2011 г. Това
стана ясно вчера при
представяне на докла-
да за дейността на
обществения защитник
за миналата година.
Цифрите показват, че
жалбите в институция-
та са се увеличили
двойно повече през
2011 г. в сравнение
с предходната, когато
са били 3687. Това е
доказателство, че

93% от българите биха сменили местоживеенето
си заради работата. От тях 71% заявяват, че са склон-
ни да се преместят в друга държава, а 22% биха оти-
шли в друг град в страната.

Интересното е, че по-голямата част от анкетирани-
те, заявили желанието си за мобилност, са мъже. Най-
гъвкавите по отношение на местоживеенето, без зна-
чение от пола, се оказват хората на възраст между
25-35 години (46%).

68 на сто от анкетираните имат готовност да оста-
нат в друга държава заради работата си. Тази тенден-
ция се дължи на факта, че в България висококвалифи-
цираните специалисти, най-вече младите хора, не
намират очакваното заплащане, реализация, както и
желания стандарт на живот.

5530 жалби подадени при омбудсмана за 2011 г.
Мария НИНОВА работата ми е разши-

рила доверието на
хората, коментира
Пенчев. В своите
сигнали през 2010-
2011 г. гражданите
най-често са поставяли
проблеми в обществе-
ните услуги, като
техният дял от общия
брой оплаквания е
24%. В тази сфера най-
много жалби са пода-
дени срещу мобилните
оператори - 467. На
второ място се нареж-
да “Топлофикация”,
срещу която са пода-
дени 341 жалби. Пен-
чев коментира,

че хората са все по-
наясно с правата си
и функциите на омбуд-
смана, тъй като сигна-
лите, по които той не
е компетентен, намаля-
вали. Социалните
права и проблемите
със собствеността се
нареждат на следва-
щите позиции съответ-
но с 18% и 15%. От
всички приключили
проверки на институци-
ята през 2011 г. при
1296 случая беше
констатирана липса на
законово основание за
разглеждане на жал-
бата, заяви омбуд-

сманът. По останалите
оплаквания проверката
е приключила с реша-
ване на проблема,
предоставяне на
исканата информация,
даване на насоки за
по-нататъшните дейст-
вия на жалбоподателя,
каза Пенчев. След
представянето на
отчета омбудсманът
откри в сградата на
институцията експози-
ция от 35 картини. Те
са част от пътуващата
детска изложба “Раз-
лични, но еднакво
ценни - Светът в
картини”.

93% от българите
биха се преместили
заради работата си
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за Общо събрание на акционерите в “Химко” АД -
град Враца

ЕИК 816089688

Управителният съвет на “ХИМКО” АД - гр. Враца, ЕИК
816089688 на основание чл. 115 ЗППЦК във вр. с чл. 223 ТЗ
свиква редовно Общо събрание на акционерите на 19.05.2012
г. в 10.00 ч. в град Враца, шосето за град Мездра, киноса-
лона на “Химко” АД при следния дневен ред:

1. Доклад на управителния съвет за дейността и резулта-
тите на дружеството през 2010 г.; проект за решение - ОС
приема доклада за дейността и резултатите на дружеството
през 2010 г.

2. Обсъждане на годишния финансов отчет на дружеството
към 31.12.2010  г.; проект за решение - ОС приема годишния
финансов отчет на дружеството към 31.12.2010 г.

3. Доклад на дипломирания експерт-счетоводител за ре-
зултатите от одиторската проверка за 2010 г.; проект за
решение - ОС приема доклада на експерт-счетоводителя за
2010 г.

4. Освобождаване от отговорност членовете на управител-
ния съвет и членовете на надзорния съвет за дейността им
през 2010 г.; проект за решение - ОС освобождава от отго-
ворност членовете на управителния съвет и членовете на
надзорния съвет за дейността за дейността им през 2010 г.

5. Избор на дипломиран експерт-счетоводител за проверка
и заверка на годишния финансов отчет на дружеството за
2011 г.; проект за решение - ОС избира дипломиран експерт-
счетоводител за проверка и заверка на годишния финансов
отчет на дружеството за 2011 г.

6. Разни.
Материалите за събранието са на разположение при

изпълнителния директор на дружеството в офиса на “Химко”
АД, в София, ул. “Беловодски път” 15 - 17, ет. 3, всеки ден от
10 до 16 ч.

Регистрацията на акционерите ще се проведе от 9 до 10
ч.

Поканват се всички акционери или техни представители,
упълномощени с изрично писмено пълномощно с нотариал-
но заверен подпис и в съответствие с изискванията на чл. 116
ЗППЦК. Акционерите и техните представители следва да
представят документ за самоличност за акционерите - физи-
чески лица, или удостоверение за актуално правно състоя-
ние или заместващия го документ съгласно националното
законодателство на акционера - юридическо лице, и ориги-
нал на депозитарна разписка.

Капиталът на дружеството е в размер на 13,628,275.00
лева, разпределен в 13,628,275 поименни акции с номинал-
на стойност 1 лев всяка акция. Всяка една акция дава право
на един глас. Няма ограничение за участие на акционерите
в общото събрание.

Акционерите имат право да включват въпроси в дневния
ред на общото събрание и да правят предложения за реше-
ния по въпроси, включени в дневния ред на общото събра-
ние не по-късно от петнадесет дни преди откриване на
общото събрание.

Акционерите имат право да поставят въпроси на общото
събрание.

Само лицата, вписани в регистрите на Централния депози-
тар като акционери 14 дни преди датата на общото събра-
ние, имат право да участват и да гласуват в общото събра-
ние.

При липса на кворум на основание чл. 227, ал. 3 ТЗ
общото събрание ще се проведе на 2.06.2012 г. в 10 ч. на
същото място и при същия дневен ред.

      ПОКАНА

ектната компания - собственик
на тръбата, която ще премина-
ва през българска територия,
може да поиска специална де-
рогация (изключение от
задължителните изисквания на
европейското законодателство -
бел. ред.) за достъпа на трети
страни до тръбата, каквито са
новите правила на Европейския
съюз. Това каза пред журнали-
сти зам.-министърът на иконо-
миката, енергетиката и туризма
Валентин Николов вчера, съоб-
щи Mediapool.

Изявлението му идва ден
след като говорителят на Евро-

Кабинетът решава следващата
седмица за  VII блок на АЕЦ „Козлодуй”

съобщиха от Министерството на земеделието и храните.
При проверката е установено наличие на две партиди

бутилирани вина, които при лабораторен анализ в Изпит-
вателна лаборатория на ИАЛВ е доказано, че са “фалши-
ви” по смисъла на Закона за виното и спиртните напитки.

Вината “Болярско - Каберне Совиньон” и “Болярски -
Мускат” са произведени от фирма “Стивънс 67” ЕООД и
съдържат изкуствени оцветители, синтетично багрило и
ортофосфорна киселина. Виното е бутилирано в пластма-
сови бъклици по 2 литра. ИАЛВ е предприела всички
законови мерки и действия за изземане и изтегляне на
продуктите от търговската мрежа, се посочва в съобще-
нието.

Правителството обяви гозопровода “Набуко” в от-
сечката, която ще бъде изградена на територията на
България, за национален обект. Това съобщиха от
пресслужбата на Министерския съвет (МС) вчера.

Идеята на правителството е по този начин да се
облекчат административните процедури по получава-
нето на разрешение за строеж, отчуждаването на
имоти за реализацията на проекта и самото строител-
ство на газопровода.

Министърът на финансите Симе-
он Дянков беше упълномощен от
Министерския съвет да предприе-
ме необходимите действия за под-
готовка на емитирането на държав-
ни ценни книжа (ДЦК), деномини-
рани в евро, на международните
капиталови пазари. Това стана
ясно след заседанието на Минис-
терския съвет вчера.

Съгласно Закона за държавния
бюджет за 2012 г. министърът на
финансите може да емитира ДЦК
на международните пазари в раз-

Кандидатите за финансиране
от фондовете на ЕС, чийто проек-
ти са предложени за отхвърляне,
да подават жалби пред КЗК. Това
се препоръчва в концепцията за
изготвяне на Закон за управление
на средствата от ЕС, която ми-
нистър Томислав Дончев предста-

ДЯНКОВ ПОЛУЧИ РАЗРЕШЕНИЕ
ДА ЕМИТИРА НОВ ВЪНШЕН ДЪЛГ

мер до 2 млрд. лв. или тяхната рав-
ностойност в друга валута при ус-
ловие за последваща ратификация.

Решението за търсене на
външно финансиране беше обяве-
но от Дянков през миналия месец,
като тогава той обяви, че ще се
търси най-доброто време за изли-
зане на външните пазари.

“Пазарите на суверенни обли-
гации са силно чувствителни към
икономическите и политическите
събития и възможностите за благо-
приятно финансиране са времево

ограничени. Към момента се на-
блюдава успокоение на междуна-
родните капиталови пазари, което
създава подходяща инвестиционна
среда за външно финансиране на
държавата, се казва в съобщение-
то на правителството.

Освен осигуряване на диверси-
фикация на дълговите източници за
финансиране, емитирането на
държавни облигации, деноминира-
ни в евро, ще представи България
сред международната инвестици-
онна общност, пише още там.

комисията по енергийните
въпроси Марлене Холцнер ко-
ментира, че Русия към момента
не е поискала “Южен поток” да
бъде изключен от задължение-
то да осигури достъп и на трети
лица. Руски издания пък комен-
тираха, че дерогация може да
поиска всяка от съвместните
компании, създадени с “Газпром”
за реализацията на маршрута на
“Южен поток” през съответната
територия на държавите. Газо-
проводът ще пресича дъното на
Черно море и през България ще
се разделя в два лъча - през
Гърция до Италия и през Сърбия
и Словения до Австрия.

Николов припомни, че деро-
гацията за газопровода “Севе-
рен поток”, минаващ по дъното
на Балтийско море до Герма-

ния, е била поискана от немска
страна.

“Има два варианта - единият
е да се изпълнят директивите и
либерализацията, което означа-
ва проектната компания да дава
достъп и на други компании, вто-
рият вариант е дерогация, която,
както е дадена на “Северен по-
ток”, да бъде дадена и на “Южен
поток”, посочи зам.-министърът.

След като миналия петък
след преговори на министъра на
икономиката, енергетиката и ту-
ризма Делян Добрев в Москва
“Газпром” намали с 11% цената
на природния газ до края на
годината в замяна на ускорява-
нето на реализацията на “Южен
поток”, сега Николов каза, че
страната ни не е поемала ни-
какви други ангажименти освен
спазването на пътната карта,
която е начертана за проектна-
та компания за “Южен поток”.

В същото време от думите му

стана ясно, че България все още
няма аргументи пред руската
страна за намаляване на цената
на природния газ по бъдещите
договори за доставка, след като
настоящите изтичат в края на
2012 г. Намалението трябва да
дойде от самата формула, която
трябва да заложим. Очакваме
проекта на договор да го видим,
допълни зам.-министърът.

Той също така отрече реше-
нието за построяване на газова
централа на мястото на прекра-
тения проект за АЕЦ “Белене”
да е било разменната монета, с
която страната ни е получила по-
евтиняването на газа от април
до края на годината. Към бъде-
щата газова мощност интерес
прояви “Газпром”, но премиерът

Бойко Борисов обясни, че тя
може да е дори катарска и вся-
каква и да ползва природен газ
отвсякъде, включително и
румънски шистов газ, след като
България била толкова богата да
си спре собствените проучвания
за шистов газ и да купува от се-
верната ни съседка

През следващата седмица се
очаква правителството да вземе
решение за седми блок на АЕЦ
“Козлодуй”, каза още Валентин
Николов. Няма забавяне на мо-
дернизацията на V и VI блок на
АЕЦ “Козлодуй”, каза заместник-
министърът. Той допълни, че в
момента има изградени над 9000
мегавата мощности в страната, а
потреблението максимум стига-
ло до 7000 мегавата.

Кабинетът обяви „Набуко”
за национален обект

Шефът на “Лукойл
България” Валентин Зла-
тев ще се срещне с ми-
нистъра на икономиката
Делян Добрев, като ще му
представи пакет от мерки
срещу високите цени на
горивата. Това обяви са-
мият Златев след среща-
та си в парламента с
ръководството на ДСБ.

И шефът на „Лукойл” притеснен
за цените на горивата

ви вчера пред Министерския съвет.
Основна цел на закона ще бъде

регламентирането на общи проце-
дури за изпълнение на всички ев-
ропейски фондове в страната. Кан-
дидати се предлагат за отхвърляне
от оценителната комисия след
оценка на административното съот-

ветствие и допустимостта. Към мо-
мента те могат да подават възраже-
ния пред управляващия орган, но
идеята на екипа на Дончев е тази
функция да се възложи на КЗК. Иде-
ята е промяната да влезе в сила на
1 януари 2014 г., в началото на
следващия програмен период.

Когато се говори за
цените на горивата, исти-
ната е, че те са непосил-
но високи, каза Златев.
Истинският диалог в слу-
чая е кой какво може да
направи те да станат по-
поносими за потребите-
ля, подчерта той.

Ако от утре цената
тръгне от 125 долара за

барел надолу, тогава
няма какво да обсъжда-
ме, цената ще стане по-
евтина и всички ще сме
много доволни, заяви Ва-
лентин Златев. Той обаче
иска да обсъди с Делян
Добрев какво ще се слу-
чи, ако цената на суро-
вия петрол скочи. Според
Златев възможностите за

овладяване на високите
цени са малко. Той иска
още отсега да се посочат
мерки какво ще се случи,
ако цената на петрола
скочи до 130-135 долара
за барел. Ако има утре
война в Иран, цената ще
отиде на 150, тогава как-
во правим, попита шефът
на “Лукойл”.

Засякоха вредно за здравето фалшиво вино
редно за здравето фалшиво вино са установили ин-
спектори на Изпълнителната агенция по лозата и
виното (ИАЛВ) при проверка на нерегистриран про-
изводител в Стражица. Сигналът е подаден от
Българската агенция по безопасност на храните,

В
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Д оговорът за строежа на
газопровода “Южен по-
ток” е пратен в ЕС, син-
хронизирани са всички
текстове от него и про-

Искаме от ЕС промяна
в правилата за достъп
до „Южен поток”
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Практично земеделие

период на годината. Търсенето е насо-
чено както за вътрешния пазар, така и
за експорт. Количествата пшеница, ца-
ревица и слънчоглед, които към 30-и
март се товарят на пристанищата, са
предварително изкупени и складирани
на магазинаж. Това е причината, пора-
ди която цените се запазиха в ценовите
си равнища от средата на месец март.

За последната седмица напуснали-
те количества зърно и зърнени продук-
ти общо за страната са значителни и са
в размер на 67 392 тона, което е с
15 502 тона повече спрямо предходна-
та седмица. От тях най-голям дял имат
пшеницата и царевицата, като изтъргу-
ваните количества са съответно 38 873
тона и 22 532 тона.

През изминалата седмица е необхо-
димо да се отчете фактът, че отново се
изнесе зърно за трети страни в размер
на 14.5 хил. тона, от които 7 хил. тона
пшеница за Ливан и Македония, 5 хил.
тона царевица за Сирия, 1.5 хил. тона
слънчоглед за Турция и Косово и хиля-
да тона рапица за Турция. Тази тенден-
ция ще продължи и през следващата
седмица, като се има предвид, че на
порта Варна се товарят вместимост за
5.3 хил. тона пшеница за Либия.

От началото на реколтната 2011 го-
дина основните направления на напус-
налите количества зърно - 91%, са за
страни от ЕС.

Общо от началото на настоящата
реколтна година са напуснали 4.41 млн.
тона зърно и това представлява ръст от
11.1% спрямо същия период на 2010
реколтна година. Най-голям ръст е от-
четен при царевицата - с 25.1%.
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ЗЪРНЕНИ ПАЗАРИ

В
последната седмица на месец
март търговията със зърно в
по-голямата част на страната
може да бъде оценена като
умерена и типична за този

ПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯ
Ситуацията на пристанищата към

26.03.2012 година е както следва:
На пристанище Варна се товари:

5800 т. пшеница за Либия; 10 500 т.
царевица за Испания; 16 500 т.
слънчоглед за Испания;

На пристанище Бургас  се това-
ри: 25 000 т. пшеница за Италия;

На пристанище Балчик не се то-
вари;

На дунавските пристанища се то-
вари: Козлодуй - 900 т. царевица за
Румъния.

Тенденцията е на плавно повишение на
цената през месец април до нива от 800
лв./тон без ДДС средно за страната.

МЕЖДУНАРОДНИ ПАЗАРИМЕЖДУНАРОДНИ ПАЗАРИМЕЖДУНАРОДНИ ПАЗАРИМЕЖДУНАРОДНИ ПАЗАРИМЕЖДУНАРОДНИ ПАЗАРИ

През изминалата седмица междуна-
родните цени на основните зърнени
култури обърнаха вектора на развитие
в сравнение с предходния обзор и се
движиха предимно в низходяща посока.
Това се отнася най-вече за пшеницата
и царевицата на пазар в САЩ и в за-
падноевропейските страни. Цените на
зърното в страните от Черноморския
регион останаха стабилни и без значи-
ми колебания. Необходимо е да се от-
бележи покачването на международни-
те цени на рапицата както в страните
на Западна Европа, така и в страните
от Черноморския регион.

Основни причини за динамиката на
международните цени през последните
няколко седмици са покачването на
цените на соевия комплекс и като цяло
на маслодайните култури, от една стра-
на, и от друга - климатичният фактор.
Със затоплянето на времето се очаква
експортът от Русия да се засилва, което
със сигурност ще се отрази на между-
народните цени. Внимание трябва да се
обърне и на опасенията от загуби във
връзка с възможността от засушаване в
големите американски равнини и потен-
циално в ЕС, заедно със загубите в
Украйна поради мразовитата зима. Дру-
ги фактори, които рефлектираха върху
развитието на цените, са сухото време
в Южна Америка, нарасналото търсене

в Китай за внос от САЩ, твърдите цени
на суровия петрол и продължаващата
дългова криза в Гърция.

МЕЖДУНАРОДНИ ПРОГНОЗИ
ЗА СЪСТОЯНИЕТО НА ПОСЕВИТЕ

С ПШЕНИЦА И РАПИЦА
Посевите от пшеница и рапица в ЕС,

пострадали през февруари от силните
студове, сега са заплашени от суша,
съобщава агенция Bloomberg.

Според метеорологичните служби на
ЕС, количеството на валежите във
Франция, Испания, Англия и в северна-
та част на Италия от началото на януа-
ри е под нормата. Прогнозата е, че в
следващите 30 дни в Европа времето
вероятно ще бъде по-сухо и по-топло от
обичайното.

Според Александра Мария от Offre et
Demand Agricole, поради студеното вре-
ме през февруари реколтата от пшеница
в ЕС може да бъде с 5 милиона тона по-
малко от предишната прогноза, а сухото
време носи допълнителни рискове. Очак-
ва се реколтата да бъде от 127 милиона
до 128 милиона тона до промяната в
условията, тъй като поради замръзване-
то Германия вече загуби около 2 мили-
она тона пшеница, а Полша - повече от
1 млн. тона, като в някои региони зимни-
те посеви са измръзнали напълно.

Според прогнозата от месец март на
Организацията по прехрана и земеде-
лие на ООН (ФАО), реколтата от пше-
ница през 2012 г. ще бъде с около 10
милиона тона по-малко, или с 1,4% по-
малко от рекордните показатели през
2011 г.

СТАТИСТИКА НА
ТЪРГОВИЯТА ИЗВЪН

СТРАНАТА  НА ОСНОВНИ
ЗЕМЕДЕЛСКИ КУЛТУРИ

Пшеница - общият размер на напус-
налата пшеница за периода 01.07.2011
г. - 26.03.2012 г. е 2 006 429 тона
(1 870 976 т. за ЕС и 135 453 т. за трети
страни). Следователно остатъчните ко-
личества пшеница, които могат да се
изтъргуват извън страната, са в размер
на 140 хил. тона. Предвид активната
търговия балансът е доста деликатен и
притеснителен до нова реколта.

Брашно - общото количество брашно
от реколтната 2011 г., напуснало страна-
та за периода, е 19 666 тона. Към същата
дата на миналата година напусналото
количество брашно е 28 050 тона, което
е с 8384 тона повече за реколтната 2010
г. или спад с 29.9 на сто.

Ечемик - общото количество ечемик,
напуснало страната за периода
01.07.2011 г. - 26.03.2012 г., е 330 400
тона (232 987 т. за ЕС и 97 413 т. за
трети страни). Следователно остатъчни-
те количества ечемик, които могат да
се изтъргуват извън страната, са в раз-
мер на 22 хил.тона.

 Царевица - общото количество ца-
ревица реколта 2011 година, напусна-
ло страната за периода 01.09.2011 г. -
26.03.2012 г., е 952 630 тона (580 025 т.
за ЕС и 372 605 т. за трети страни).
Следователно остатъчните количества
царевица, които могат да се изтъргуват
извън страната, са в размер на 290 хил.
тона.

Черен маслодаен слънчоглед - об-
щото количество слънчоглед от рекол-
та 2011 година, напуснало страната за
периода 01.09.2011 г.-26.03.2012 г., е
655 924 тона (502 753 т. за ЕС и
153 171 т. за трети страни). Следова-
телно остатъчното количество слънчог-
лед, което може да се изтъргува извън
страната, е в размер на 230 хил. тона.

Цените на пшеницата с високи хле-
бопекарни качества в последната сед-
мица на месец март остават без промя-
на и се движат в ценовия диапазон от
340 лв./тон в Разград и Русе до 400 лв./
тон без ДДС в Хасково. В област Шумен
няма регистрирани сделки. По данни на
САПИ средната цена за страната е 357
лв./тон без ДДС. Очаква се активизира-
не на пазара през месец април и оцен-
ката е, че цената на хлебната пшеница
с добри хлебопекарни качества ще се
стабилизира на високото ценово ниво -
400 лв./тон без ДДС.

При пшеницата с ниски хлебопекар-
ни качества средните изкупни цени в
края на месец март остават без промя-
на. В много региони на страната цените
на хлебната и фуражна пшеница са из-
равнени: 340-350 лв./тон. По данни на
САПИ средната цена за страната е 348
лв./тон без ДДС.

Средните цени на фуражния ечемик
през изминалата седмица отчитат ми-
нимално увеличение в сравнение с края
на миналата седмица и са в границите
на 350 лв./тон - 370 лв./тон без ДДС. По
данни на САПИ средната цена в края
на месец март за страната е 353 лв./тон
без ДДС.

Активна е търговията с царевица, но
това не се отрази върху равнището на
цената. Ценовият коридор при тази кул-
тура варира от 350 лв./тон в Монтана и
Враца до 400 лв./тон в Хасково и Варна.
По данни на САПИ средната цена за
седмицата остава 360 лв./тон без ДДС.
Тенденцията е на по-нататъшно пови-
шение на цените и достигане до равни-
ща от 400 лв./тон в повечето райони на
страната.

При слънчогледа цените се стабили-
зираха и се движат в ценовия диапазон
от 740 лв./тон до 800 лв./тон без ДДС. В
областите Варна, Добрич и Разград,
където търсенето е активно, изкупните
цени достигнаха до 810 лв./тон. По дан-
ни на САПИ средната цена на черния
маслодаен слънчоглед за страната оста-
ва без промяна - 756 лв./тон без ДДС.

ВЪТРЕШЕН ПАЗАРВЪТРЕШЕН ПАЗАРВЪТРЕШЕН ПАЗАРВЪТРЕШЕН ПАЗАРВЪТРЕШЕН ПАЗАР

Изнесохме зърно
за страни извън ЕС
Изнесохме зърно
за страни извън ЕС
Изнесохме зърно
за страни извън ЕС
Изнесохме зърно
за страни извън ЕС
Изнесохме зърно
за страни извън ЕС
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Икономика

Някои хора обичат да почиват на
тихи и спокойни места. Други не
обичат да релаксират, те искат да
си вдигнат адреналина.
Вижте 5 убийствени ваканции
в буквалния смисъл:

Къде: Коста Рика
Вулканът Аренал е разрушил цяло
село през 1960 г. Макар че от
2010 г. насам изригванията да се
редки, все пак е опасно. Много
хора се разполагат на къмпинг
около него, откъдето ежедневно
се вижда пушек и малки изригва-
ния. В хотел Arenal Kioro Suites
and Spa може да се наслаждавате
на тази гледка от басейн.

Къде: Ботсуана
Сафари в Африка е любимо
занимание на богаташите. Лагерът
Beyond Nxabega Okavango е един
от най-известните в Ботсуана. Той
се състои от луксозни палатки с
удобни легла. През деня ще
обикаляте с квалифициран гид.
Имайте предвид обаче, че между
вас и животните няма ограда.
Можете да видите лъвове, слонове
и други екзотични видове.

Къде: Оаху, Хавай
Северния бряг на Оаху е известен
като много опасен. Там се състе-
зават най-добрите професионални
сърфисти. В Ke Iki Beach
Bungalows може да отседнете в
собствено бунгало с кухня, разпо-
ложено на самия плаж.

Къде: Сидни
Харбър Бридж е една от емблеми-
те на Сидни. Много туристи идват
тук, за да изкатерят по високия
137 метра мост. Атракцията струва
200 долара на ентусиастите. Дори
и да не се включите, а само да
гледате, пак е вълнуващо.

Къде: Ямайка
Защо е убийствена? Скалите на
Ямайка са перфектни за гмурка-
ния от височина от 1 до 10 метра.
Комплекс The Caves е сред най-
популярните дестинации за меден
медец. Той има 11 бунгала в
градините близо до плажа.

ПЕТ ЛУКСОЗНИ
ВАКАНЦИИ,
КОИТО МОГАТ
ДА ВИ УБИЯТ

ДА СЕ
ПОКАТЕРИТЕ
НА МОСТ

ДА СКАЧАШ
ОТ СКАЛА
ДА СКАЧАШ
ОТ СКАЛА
ДА СКАЧАШ
ОТ СКАЛА
ДА СКАЧАШ
ОТ СКАЛА
ДА СКАЧАШ
ОТ СКАЛА

ДА СПИТЕ ДО
АКТИВЕН ВУЛКАН
ДА СПИТЕ ДО
АКТИВЕН ВУЛКАН
ДА СПИТЕ ДО
АКТИВЕН ВУЛКАН
ДА СПИТЕ ДО
АКТИВЕН ВУЛКАН
ДА СПИТЕ ДО
АКТИВЕН ВУЛКАН

ДА ВИ ИЗЯДЕ ЛЪВДА ВИ ИЗЯДЕ ЛЪВДА ВИ ИЗЯДЕ ЛЪВДА ВИ ИЗЯДЕ ЛЪВДА ВИ ИЗЯДЕ ЛЪВ

СЪРФ
В ОПАСНИ
ВОДИ

СЪРФ
В ОПАСНИ
ВОДИ

СЪРФ
В ОПАСНИ
ВОДИ

СЪРФ
В ОПАСНИ
ВОДИ

СЪРФ
В ОПАСНИ
ВОДИ

о предварителни
данни на Централ-
ната банка на Ру-
сия (Банка Рос-
сии) чистият раз-

35 ìëðä. äîëàðà “èçòåêëè”
îò Ðóñèÿ çà 3 ìåñåöà
П

От Централната банка очакват за периода май-юни
приток на чуждестранни средства в страната

мер на изтеклия от страната
частен капитал се е повишил
1,8 пъти и възлиза на 35,1
млрд. долара през първото
тримесечие на 2012 г., пре-
даде руският дeлови портал
“РБК Дейли”. Същевременно
нетният отлив на капитал от
банковия сектор за този пе-
риод е в размер на 16 млрд.
долара, а от другите сектори
на икономиката е съответно
19,1 млрд. долара.

Освен това Руската цент-
рална банка е преразгледа-
ла данните за отлива на ка-
питал през миналата година
и отбелязва сравнително по-
положителната тенденция.
Според преразгледаната ин-
формация за 2011 г. размерът
на изтеклите средства е в
рамките на 80,5 млрд. рубли
(2,74 млрд. долара). По-ран-
ните данни показваха загуба
на капитал от 84,2 млрд. руб-
ли (2,87 млрд. долара).

Според прогнозите на
банковата институция изтича-
нето на капитал за цялата
2012 г. ще бъде само 10,5
млрд. долара. Министерство-
то на финансите дава не тол-
кова оптимистична оценка,
като прогнозира отлив,
възлизащ на 40 млрд. дола-
ра. В началото на януари тази

Американо-канадският пивовар
Molson Coors Brewing Company е по-
стигнал споразумение за придобива-
нето на собственика на брандовете
Kamenitza, Staropramen, Astika, Beck‘s,
Stella Artois и други източноевропей-
ски марки - StarBev. Стой-
ността на сделката е
2.65 млрд. евро (3.54
млрд. долара), дока-
то през 2009 г. чеш-
кият фонд CVC
Capital Partners купи
бирения гигант
An h e u s e r - B u s c h
InBev за 2.23 млрд.
долара и го прекръ-
сти на StarBev.

Според Питър
Суинбърн, прези-
дент и изпълнителен
директор на Molson
Coors, биреният па-
зар в Централна и
Източна Европа е
много привлекате-
лен, има силни тра-
диции и в момента
регионът се завръща
към темповете на
развитие от периода

Саудитски милионер пръсна 136 хиляди долара за бутилка шампанско в
бляскавия дубайски Кавали клуб. “Саудитец и неговите приятели изпиха бутил-
ката Louis Roederer Cristal в ранните часове на съботната сутрин”, разкри
мениджърът на клуба Дейвид Лескарет. Той описа клиента като “добре об-

11-годишно момче има план как да спаси
еврото и да помогне за решаването на
проблемите в еврозоната. Той сравни
спасяването на Гърция с парче пица,
съобщи Нова телевизия. С предложението
си холандецът Юре Херманс се включи в
конкурс, на който участват икономисти от
цял свят. Тази година темата му е “Как
еврозоната да се спаси от срив”.
Малкият холандец се фокусира върху
ситуацията в Гърция и съветва граждани-
те на южната ни съседка да върнат на
банките еврото, което притежават. Те ще
получат в замяна от старата валута -
гръцките драхми. Така щяла да се офор-

ми голяма пица от пари, от
която всеки кредитор

ще може да си
вземе по парче.
Въпреки че Юре
не се класира
напред в конкур-
са, той получи
специална
похвала от
участниците и
организаторите,
както и парична
награда от
100 евро.

1664 жилищноспестовни влогове са компенси-
рани през 2011 г. от Националния компенсацио-
нен жилищен фонд. Това е записано в одобре-
ния от правителството отчет на Управителния
съвет на фонда за миналата година. На местни-
те комисии са преведени компенсации за 11
172 885,99 лв., като средната изплатена компен-
сация по влог е 6714,47 лв., информираха от
правителствената пресслужба. Съгласно За-кона
за уреждане на правата на граждани с много-
годишни жилищноспестовни влогове средствата
от фонда се изразходват за финансово компен-
сиране на жилищноспестовни влогове чрез
левова компенсация на определените към 31
декември 1990 г. спестовни числа по тях,
съобразно действащия левов индекс.

Саудитски милионер плати
136 хил. долара за шампанско

разован джентълмен..., който е
говорил няколко езика и е поръ-
чал бутилката на френски”.

Рядката бутилка е само
една от общо три, които са из-
вестни по света, съобщава
БГНЕС. Другите две се предла-
гат в нощни клубове в Ню Йорк
и Лондон. Мениджърът заяви,
че се е сдобил с бутилката на
търг, организиран от “Кристис”
в Лондон, за скромната сума от
93 хиляди долара.

1664 жилищноспестовни
влогове са компенсирани
през 2011 г.

година първият заместник-
председател на Централна-
та банка Алексей Улюкаев

заяви, че очаква нулев ба-
ланс за тази година. Той оба-
че заяви, че за периода май-

юни в страната се очаква
приток на чуждестранни
средства.

„КАМЕНИЦА” СМЕНЯ
СОБСТВЕНИКА СИ

преди икономическата криза.
StarBev е собственик на девет пи-

воварни в ЦИЕ, в които работят около
4100 служители. Приходите на ком-
панията за 2011 г. надхвърлят 700 млн.
евро, а чистата печалба за миналата

година достигна 241 млн. евро.
Molson Coors от своя страна е
петата най-голяма бирена
компания в света и отдавна
търси начини да разшири дей-
ността си извън основния си
пазар в САЩ. Приходите на
компанията за 2011 г. са 3.5

млрд. долара.
Според официал-

ното съобщение на
Molson Coors в мо-
мента се чака одо-
брението на анти-
монополните орга-
ни в Европейския
съюз, като се очак-
ва сделката да ста-

не факт през второ-
то тримесечие на

2012 г. Централата на
StarBev ще остане в Че-

хия, а компанията ще
бъде отделно подразде-

ление на Molson Coors.

Холандско дете с план
за спасение на еврото
Холандско дете с план
за спасение на еврото
Холандско дете с план
за спасение на еврото
Холандско дете с план
за спасение на еврото
Холандско дете с план
за спасение на еврото



9 ЧЕТВЪРТЪК 5 АПРИЛ 2012

Свят кратки
www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

ръбският президент Борис
Тадич заяви, че подава остав-
ка десет месеца преди края
на мандата си. Така той реши
да освободи пътя за провеж-

Жертва на трафик на хора
са 2,4 милиона души в цял
свят, като 80 процента от тях
са експлоатирани като сек-
суални роби, съобщава
Службата на ООН за контрол
на наркотиците и предотвра-
тяване на престъпността, ци-
тирана от АП.

Всеки две от три жертви
са жени, заяви изпълнител-
ният директор на службата
Юрий Федотов на заседание
на Общото събрание за тра-
фика на хора. Безскрупулни
престъпници, които ръково-
дят мрежи за трафик на хора,

Борис Тадич
подаде оставка
Борис Тадич
подаде оставка
Борис Тадич
подаде оставка
Борис Тадич
подаде оставка
Борис Тадич
подаде оставка

Сръбският президент Борис Тадич подаде оставка, обнадежден, че ще спечели
отново битката за президентския пост

Сръбският президент
ще се кандидатира
отново за поста

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

дането на парламентарни и президент-
ски избори през май, когато ще се бори
за нов петгодишен мандат. Дотогава
изпълняващ длъжността президент ще
бъде председателят на парламента
Славица Джукич-Деянович.

Пред своите съпартийци Тадич обяс-
нил стъпката с възможността “да се
спестят държавни средства” с произвеж-
дането на избори на всички нива в един
ден. Според сръбски анализатори Де-
мократическата партия на Тадич разчи-
та на личната популярност на прези-
дента, за да увеличи подкрепата си на
парламентарните избори, които по-рано
бяха насрочени за 6 май. Демократиче-
ската партия, която е основната в
сръбската правителствена коалиция,
изостава в социологическите изследва-
ния от опозиционната популистка
Сръбска прогресивна партия, чийто ли-
дер Томислав Николич също се очаква
да се кандидатира за президент.

Тадич заяви пред репортери, че ще
представи официално оставката си в
четвъртък на председателката на
сръбския парламент, който след това ще
насрочи изборите.

“В съответствие с конституцията ре-
ших да съкратя мандата си, за да позво-
ля провеждането на избори на всички
нива на 6 май. Аз ще се кандидатирам
на тези избори и очаквам вотът да бъде
труден”, коментира Тадич.

Настоящото правителство на Сърбия
увеличи популярността си през март, ко-
гато бившата югославска страна стана
официален кандидат за членство в ЕС след

ареста и екстрадирането миналата годи-
на на Ратко Младич. Но правителството е
принудено да полага огромни усилия за
поддържането на растежа и овладяването
на нарастващата безработица, тъй като
Западните Балкани усещат последиците
от дълговата криза в еврозоната.

Допълнителният напредък към член-
ство в ЕС, за което може да са необхо-
дими десет години, ще зависи от подо-
бряването на отношенията между
Сърбия и бившата й провинция Косово,
която обяви независимост през 2008 г.
Сърбия не признава отделянето й, но е
подложена на натиск да нормализира
отношенията си с новата държава.

“Хората ще имат възможността да
решат по какъв път да поеме Сърбия”,
заяви Тадич във връзка с предстоящите
избори. “Сигурен съм, че Сърбия ще
продължи пътя си към членство в ЕС, но
ние никога няма да признаем Косово”,
допълни той.

По закон президентът на Сърбия се
избира за период от пет години. Това
ще бъдат десетите поред президентски
избори в страната. Съгласно сръбското
законодателство избраният за прези-
дент не може да заема поста повече от
два петгодишни мандата. Тадич бе
държавен глава на Сърбия и Черна
гора, която просъществува до 2006 г.

есноцентристкото правителство на Чехия е
възможно да остане без министрите на една от
партиите в коалицията. Тримата са свързани с
Партията “Вьиеци вержене” (ВВ) и са обявили
за оставките си, които ще влязат в сила на 1
май, освен ако другите партньори в управлява-
щата коалиция - Гражданските демократи и
ТОП-09 - не приемат исканията на центристите.
Това решение идва след серия корупционни
скандали, включващи депутата от ВВ Вит Барта
и бившия кмет на Прага Павел Бем от партията
Граждански демократи. Ако оставките от страна
на ВВ станат факт, правителството ще трябва да
управлява в малцинство. Досега коалицията
има 115 от 200 места в парламента.
При идването си на власт през 2010 г. лидерът
на Гражданските демократи и премиер Петър
Нечас се зарече да ореже административните
разходи и да спре злоупотребите със социално-
то осигуряване, за да намали бюджетния дефи-
цит. Припомняме, че политиката на икономии на
правителството на Нечас предизвика бурна
вълна от протести в Чехия.

Д

Тройната коалиция
в Чехия пред разпад

Словашкият президент
Иван Гашпарович назначи
днес официално на поста ми-
нистър-председател Роберт
Фицо, лидер на социалдемо-
кратическата партия “Смер”,
която удържа съкрушителна
победа на парламентарните
избори на 10 март, предаде
“Франс прес”. Фицо, бивш
комунист на 47 години, вече
е заемал премиерския пост
през 2006-2010 г.

За първи път от независи-
мостта на Словакия през 1993
г. стана възможно съставянето

Фицо номиниран
за премиер

на еднопартийно правителст-
во. Партията “Смер” разполага
с 83 от 150-те места в еднока-
марния парламент. В правител-
ството на Фицо има и трима
безпартийни министри. Каби-
нетът ще представи управлен-
ската си програма в срок от 30
дни пред парламента, който
трябва да му гласува доверие.

Фицо обещава да запа-
зи социалната държава, да
увеличи корпоративния
данък и ставките за лицата
с най-високи доходи, посоч-
ва агенцията.

Трафикът на
хора нараства

печелят по 32 милиарда до-
лара всяка година, уточни
Федотов. Според него борба-
та с тези престъпници е пре-
дизвикателство с изключи-
телни размери.

Мишел Бачелет, която ог-
лавява новата агенция на
ООН за правата на жените и
равенството между половете,
заяви, че няма по-ужасно и
шокиращо престъпление от
трафика с хора, което
продължава да бъде едно от
най-бързо развиващите се и
печеливши престъпни дея-
ния.

77-годишeн грък се е самоубил близо до изхода на метро до
центъра на Атина в пиков час. Инцидентът е станал на стотина
метра от входа на гръцкия парламент на тревиста площ в съсед-
ство с площад “Синтагма”, който е известен като основно място за
публични протести. От полицията съобщиха, че не е намерено
предсмъртно писмо до тялото на възрастния човек. Според свиде-
тели мъжът е изглеждал отчаян заради финансови задължения.
Той е крещял, преди да се самоубие: “Аз няма да оставя дългове
за моите деца”. “Това беше символично самоубийство. Ако не
беше се случило тук, на площада пред парламента, никой нямаше
да го забележи”, заяви случаен свидетел на инцидента. Гърция е
засегната от остра финансова криза и вероятно това е причината
за увеличения брой самоубийства през последните две години в
страната. По данни на полицията броят на самоубийствата през
2010 и 2011 надвишава 600 всяка година и са 20% повече от броя
им през 2009 година.

Същата участ си избра и 78-годишна италианка от южната
част на Сицилия, която се самоуби, скачайки от четвъртия етаж,
съобщават медии от Апенинския полуостров. Според нейни позна-
ти старицата избрала да сложи край на живота си, тъй като пен-
сията й била намалена от 800 на 600 евро. От полицията съобщи-
ха, че самоубийствата напоследък зачестили заради икономиче-
ските проблеми в страната.

Самоубийствата
в ЕС зачестяват

Съдебен процес
в Анкара

Знаков съдебен процес срещу
двама от лидерите на военния
преврат през 1980 година започ-
на в Анкара. Обвиняеми по проце-
са са 94-годишният бивш прези-
дент Кенан Еврен и 86-годишни-
ят генерал Тахсин Шахинкая.
Двамата са обвинени за сваляне
на цивилното правителство в
Турция на 12 септември 1980
година. Обвиняемите не присъ-
стват на процеса заради влоше-
ното си здравословно състояние.

Арестуваха косовски
прокурор

Съдебният съвет на Район-
ния съд в Печ определи 30-дневен
арест на специалния прокурор за
борба с корупцията Назми Мус-
тафи, който бе задържан по об-
винение за корупция. От ЕУЛЕКС
са съобщили, че заедно с Муста-
фи са задържани и братята Ре-
шат и Джеладин Жерка, които са
посредничили с разследвани лица
и взимали подкупи, за да не бъде
повдигнато обвинение.

Хитлер - кандидат
за президент
на Египет

Египтянин на име Хитлер
Сеид Абу Саад реши да издигне
кандидатурата си за президент
на Египет.  Кандидатът вече има
програма за управление, която
включва решаване на проблема с
безработицата за шест месеца,
намиране на работа на 16 мили-
она египтяни и уреждане на
транспортните и жилищните
проблеми в страната.

Оланд обяви
пътната си карта

Кандидатът на френските со-
циалисти за президент Франсоа
Оланд ще замрази цените на го-
ривата, ще намали заплатите на
политическите лидери с 30 на
сто и ще увеличи семейните
помощи в първите осем седмици,
ако бъде избран за държавен гла-
ва. Оланд обяви пътната си кар-
та за първата година от манда-
та си, както и спешните иконо-
мически мерки, които вече заяви,
но обвързани с крайни срокове.

Стабилизирането
на Европа е в риск

Съществува риск за стабили-
зирането на еврозоната, тъй
като цените вероятно няма да
паднат под наложената цел за
инфлация от 2% през идната
година, съобщи Европейската
централна банка. Според управи-
теля Марио Драги преобладават
рисковете за отрицателно раз-
витие и е твърде рано за банка-
та да се отказва от мерките си
срещу кризата в еврозоната.

Сирийската опозиция
отива в Москва

Преговорите с представите-
ли на опозиционния Национален
координационен комитет на Си-
рия ще бъдат в Москва на 17-18
април, за да обсъдят пътищата
за урегулиране на ситуацията в
страната, съобщи външното ми-
нистерство на Русия. От ведом-
ството заявиха също, че
външният министър на Сирия
ще пристигне в руската столи-
ца на 10 април, когато изтича
крайният срок, даден от прате-
ника на ООН и Арабската лига за
Сирия Кофи Анан за прекратя-
ване на бойните действия.

С
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Свят

Сергей ПТИЧКИН

Разработва се концеп-
ция за създаване на
съвсем ново необикновено
оръжие, чието действие
ще се основава на нови
физически принципи.

Министърът на отбра-
ната Анатолий Сердюков
заяви, че в реализиране-
то на държавната про-
грама за въоръжение
през 2011-2012 г. “са за-
ложени задачи за създа-
ването на оръжие на
нови физически принци-
пи - лъчево, физическо,
вълново, генно, психофи-
зически и т. н.”. Това
съобщи агенция Интер-
факс-АВН.

От една страна, от-
кровението на министъ-
ра може да се смята за
сензационно. От друга,
дейности в тези насоки
отдавна и активно се
извършват в много
държави, преди всичко в
САЩ и КНР. Някога това
се правеше и у нас.
Напълно е възможно в
чужбина да са постигна-
ти някакви успехи в сфе-
рата на създаване на
оръжие “на нови физиче-
ски принципи”. И ако ние
не реанимираме пре-
дишните си разработки и
не започнем много се-
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Вътрешният министър
Фридрих се надява така да се
спре притокът от нелегални
имигранти

инистърът на вътрешните работи на Германия
Ханс-Петер Фридрих иска въвеждане на гра-
ничен контрол между страните от Шенгенско-
то споразумение, предаде Агенция Франс

M
прес. Политикът обявил мнението си в интервю за в.
“Райнише пост”. Берлин и Париж от доста време на-
стояват за реформиране на правилата в Шенген. Френ-
ският президент Никола Саркози дори заплаши на-
скоро, че Франция ще напусне свободната зона, ако
не бъдат предприети по-строги правила за незаконни-
те имигранти. Всяка година хиляди нелегални имиг-
ранти, които идват предимно от Централна Африка и
Южна Азия, достигат Северноафриканския бряг в опи-
та си да се прехвърлят в Европа. Най-честите страни,
попадащи във фокуса на незаконните имигранти, са
Италия, Испания, Португалия и Гърция. Особено сло-

жен е въпросът за точното определяне броя им. Орга-
низацията за икономическо сътрудничество и разви-
тие го оценява на приблизително половин милион
всяка година.

Според Ханс-Петер Фридрих Европа трябва да има
граничен контрол не само по време на големи меро-
приятия, като футболни мачове или политически кон-
греси. Тази мярка е необходима също така, когато на
границите на Шенгенската зона държавите не спазват
договореностите и не успяват да сдържат вълна на
нелегална имиграция.

Германският министър подчертал, че откритите
граници означават много за единна Европа, не може
обаче да се оставят без внимание въпросите на сигур-
ността, пише Лента.ру. Ако такива държави, като
Гърция, не могат да контролират външните си грани-
ци, необходимо е да се осъществява контрол вътре в
Шенген.

През апрел 2011 година Франция на пракика вече
въведе едностранно контрол по границата с Италия,
където се бяха стекли имигранти от въстаналите Тунис
и Либия. Тогава Европейската комисия призна право-
то на Париж да спира влаковете от Италия за провер-

ка на паспортите на пътниците, обяснявайки го с мер-
ки за сигурност. През юли 2011 година датските вла-
сти предприеха митнически контрол по границите с
Германия и Швеция. Новото правителство обаче отме-
ни тези ограничения.

През септември 2011-а Европейската комисия
предложи да й се предостави правото на вето за въвеж-
дането на граничен контрол вътре в Европейския съюз.
За да се реализира обаче този план, той трябва да
бъде одобрен от всички страни-членки на общността,
а също така и от Европейския парламент. Редица стра-
ни в Евросъюза все пак продължават да настояват за
възстановяване на границите. В частност, в началото
на март министрите на вътрешните работи на седем
членки на ЕС (Германия, Австрия, Белгия, Франция,
Швеция, Холандия и Великобритания) настояха Гърция
незабавно да спре нелегалната имиграция. В проти-
вен случай като една от мерките за борба с тази
напаст се обсъждаше възстановяване на граничния
контрол вътре в Европейския съюз. Гърция е най-про-
блемната държава в Шенген, тъй като не успява да се
справи с вълните от нелегални имигранти, които при-
стигат най-вече от Турция.

спехът на Евронест е доказател-
ство за значението, което има
Европейската политика за съсед-
ство както за ЕС, така и за наши-
те партньори на Изток. Широкото
представителство на азербайд-
жански и световни медии днес
показва, че споделяме общ стре-
меж към прозрачност и медийна
свобода, една от темите, залегна-
ли в доклада на Комисията по
политически въпроси на Евро-
нест, който беше приет вчера”.
Това каза Кристиан Вигенин,
съпредседател на Парламентарна-
та асамблея Евронест, след края
на заседанията в азербайджан-
ската столица Баку.
“Това е първото пленарно заседа-
ние на Евронест, на което успяхме
да постигнем съгласие и да при-
емем резолюции, в които се
съдържат насоки и конкретни
препоръки за развитието на
връзките между ЕС и страните от
Източното партньорство в сферата
на човешките и гражданските
права и свободи, по въпроси,
свързани със социална политика и
култура, както и търговия и енер-
гетика”, подчерта Вигенин.
 Кристиан Вигенин допълни, че
Евронест не е форумът, където
може да се намери решение на
конфликтите в региона, “но с
работата си можем да допринесем
за изграждането на атмосфера на
доверие, разбирателство и сътруд-
ничество между страните.”

Вигенин:

Успех на Евронест
в Европейската
политика за
съседство

У

Въоръжените сили на Русия се
готвят да отразяват нови заплахи

риозно да работим по
старо-новите теми, то в
бъдеще Русия ще може
да бъде победена с голи
ръце без всякакво ядре-
но оръжие.

Сред изброеното от
министъра най-тайнстве-
но изглежда “вълновото и
генното оръжие”. В също-
то време в създаването
на вълново оръжие първи
са нашите съотечествени-
ци, а не американците
или китайците. Според
друга терминология то се
е наричало още “полево”,
т. к. специални генерато-
ри са създавали на опре-
делен участък енергийно
поле с особено честота.
При това полето е може-
ло да бъде електрическо,
магнитно, електромагнит-
но и, което вече изглеж-
да съвсем невероятно, би-
оенергийно.

Били са постигнати
учудващи по своята
ефективност резултати.
Полевите генератори, за
което е имало публика-
ции в медиите, се оказа-
ли способни да почист-
ват от всякакви замърся-
вания огромни водни ак-
ватории и дори земя. В
същото време те са били
способни да направят
най-чистия източник на
вода негоден за пиене.

Водата е запазвала фи-
зико-химичните си свой-
ства, но просто не се ус-
воявала от живите орга-
низми. Интересни експе-
рименти са били напра-
вени и протоколирани с
нефтопродукти. Дизелно-
то гориво например е
можело след облъчване
да загуби способността
си да гори. На един от
армейските полигони е
бил направен опит. Тан-
кова колона е била под-
ложена на кратковре-
менно въздействие на
поле с определени фи-
зически свойства. Всич-
ки танкови дизели едно-
временно замлъкнали.

Съветският съюз рязко
е задминал САЩ в създа-
ването на оръжие, което
наистина използва “нови
физически принципи”.
Специалистите, занима-
ващи се със създаването
на уникални бойни систе-
ми, били убедени, че раз-
падането на СССР е било
свързано и с това, че, ако
перестройката бе
завършила както трябва,
Съветският съюз щеше да
бъде непобедим без вся-
какво ядрено оръжие. Но
стана това, което стана, и
всички дейности, свърза-
ни с “вълновото оръжие”,
били спрени. Сега ще
бъде много трудно да се
започнат отново, т. к. на
практика всички, които са
се занимавали със съвет-
ското “бойно поле”, вече
са напуснали този живот,
а документация не е за-
пазена.

Биологичното оръ-
жие е забранено с меж-
дународни конвенции. В
същото време опити в
областта на генната ин-
женерия се смятат за
напълно допустими. Как-
то твърдят знаещи хора,
навремето американци-
те успели да разработят
генномодифицирана за-
раза, която е трябвало да
предизвика опасна епи-
демия в СССР. Хуманни-
те янки смятали след
разпространението на
болестта да ни предоста-
вят съответната ваксина
при съответните условия.

Били похарчени ог-
ромни пари и смъртонос-
ният щам бил подготвен
за бойна употреба. В
този момент обаче се
разрбало, че едно мик-
роскопично съдържание
на спирт в кръвта е до-
статъчно, за да неутра-
лизира инфекцията -
дори и хрема няма да се
появи.

Сигурно трябва да се
търсят и други начини за
париране на заплахата
някои да използва “ген-
но оръжие”, т. к. алко-
холът все пак е зло. При
всички случаи нашите
военни осъзнаха, че
през ХХI век сраженията
ще се водят не само с
помощта на оръдия и
картечници, но, може би,
и засега с все още фан-
тастични “лъчове на
смъртта”. И това, че вече
работим как да отразим
такива заплахи, съвсем
не е лошо.
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Свят

В Канада забраняват
проучванията и добива на
шистов газ поне за една
година. Това е препоръ-
чал специален комитет,
който трябваше да проучи
последиците от евентуал-
но прилагане на метода
“хидравлично разбиване”
в Квебек.

Становището на екс-
пертите е, че са необхо-
дими допълнителни дан-
ни за въздействието на
метода за извличане на
шистов газ върху околна-
та среда.

“Затова комитетът за-
сега не може да препоръ-
ча разрешаване на про-

ниите, които правят проучва-
ния в Полша, се сблъскват с
нарастващи данъци, липса на
оборудване и скали, които са
по-трудни за пробиване от
очакваното.

Въпреки че шистовият газ
може да помогне на Полша да
намали своята зависимост от
доставките от Русия и да пони-
жи сметката си за “синьо гори-
во”, предложение на правител-
ството за данъчно облагане на
добива заплашва да ограничи
инвестициите. Празни кладен-
ци на Exxon Mobil охладиха оп-
тимизма, който накара двайсе-
тина компании да си издейст-
ват разрешителни. Правителст-
вото призна миналата седмица,
че е възможно залежите на
шистов газ да са по-малки от
изчислените количества, а це-
ната на добива - почти три пъти
по-висока, отколкото в Съеди-
нените щати.

“Растежът (на сектора) в
Полша ще е по-бавен в сравне-
ние със САЩ, защото ще е не-
обходимо да бъде построена
инфраструктурата, която вече
бе налице (в Съединените
щати)”, обяснява Лора Лопахър
- петролен и газов анализатор
за Jefferies International в Лон-
дон. “Знаем, че газът е там, но
не е ясно дали той може да
бъде извличан на цена, която е
рентабилна”, обобщава тя.
Exxon, Chevron и ConocoPhillips
придобиха права в Полша, като
очакваха в най-голямата иконо-
мика в Източна Европа да
бъдат разработени находища
на шистов газ, подобни на за-
лежите, които преобразиха из
основи енергийния сектор в
Северна Америка и превърна-
ха Съединените щати в най-го-
лемия производител на приро-
ден газ в света. Американската
агенция за енергийна информа-
ция обяви миналата година, че
в Полша може да има 5,2 три-
лиона кубични метра шистов
газ - количество, достатъчно, за
да задоволи вътрешните по-
требности за период от 300
години.

По-голямата гъстота на на-
селението и по-силното приро-
дозащитно лоби в Европа пра-
вят “дупченето” по-трудно, от-
колкото в САЩ. Франция и
България забраниха хидрофра-
кинга - предизвикващия споро-
ве метод, при който биват из-
ползвани вода, химикали и

Канада забранява
добива на шистов газ
Експертите искат нови гаранции, че методът „хидравлично разбиване” е безопасен

Бумът на това гориво в Европа губи инерция

екти за хидравлично раз-
биване, насочени към из-
следване или добив на
шистов газ. Оттук и отла-
гането на финалния до-
клад за есента на 2013
година”, информира ко-
митетът.

При създаването му
миналата година беше
договорено, че нови сон-
дажи за газ могат да се
правят с научна цел.
Предприемачите трябва-
ше да отправят молба до
комитета, който можеше
да даде препоръки на Ми-
нистерството на околната
среда на Квебек да раз-
реши изследване и добив

на значителните залежи в
долината Сен Лорен.

На първия етап от про-
учванията си експертите
заключиха, че икономиче-
ският и социален контекст
не е подходящ за реали-
зирането на дейности по
сондиране от индустрията,
свързана с шистовия газ.

Експлоатацията на за-
лежите на този вид газ в
скалните формации на
Квебек среща сериозна
съпротива сред хората,
въпреки обещанията за
значителни печалби от
индустрията.

Методът “хидравлично
разбиване”, при който в

земните недра се инжек-
тира под огромно наляга-
не голямо количество
вода с химикали и пясък,
за да се освободи хвана-
тият в скалната прегръд-
ка газ, е обвиняван от
еколозите, че замърсява
подпочвените води и
въздуха.

Франция първа забра-
ни подобна експлоатация
на залежи, освен с науч-
на цел. Навярно богати на
шистов газ, страните от
Източна Европа са разде-
лени в мнението си относ-
но експлоатацията на
този неконвенционален
енергиен източник. В Пол-

ша и Румъния спорният
метод има пълна подкре-
па от властите. У нас пък
е в сила мораториум върху
цялостното използване на
метода. Според румънска-
та Агенция за минерални-
те ресурси “бъдещето е в
шистовия газ”. Чрез него
Букурещ мечтае да се
оттърве от вноса на
скъпия руски газ. Много
румънци обаче не са
съгласни с тези експерти
и с решението на прави-
телството да позволи на
“Шеврон” да “дупчи” земя-
та. Те се опасяват, че зе-
мята и подпочвените им
води ще бъдат отровени,

при това за дълги години
напред. Част от техните
страхове се споделят от
геолога Михай Сарамет от
Румънския университет в
Яш, особено що се отнася
до риска разбиването да
предизвика земетресения.
Ученият все пак смята, че
тези рискове може да
бъдат постепенно елими-
нирани благодарение на
технологичния прогрес.

Истината е, че в пове-
чето цивилизовани дър-
жави в света този метод е
забранен. Щатите Ню
Йорк и Ню Джърси също
наложиха мораториум
върху сондажите.

пясък, за да бъде “отворена”
шистовата скала.

Много разлики

“Има много разлики между
Полша и САЩ, когато става дума
за геологията и количеството
данни от проучвателните кладен-

газ. Макар Полша да издаде 109
лиценза, бяха завършени едва
13 от 127-те обещани кладенци
от компаниите до 2017 година.
“Предлагането на проектозакон
може на този етап да е вредно
за проучванията, като се има
предвид, че размерът на инвес-
тициите и цената на потенциал-

скали в Европа и Китай, а много
находища може да се окажат не-
подходящи за техниките на “дуп-
чене”, които проработиха в Съе-
динените щати, каза на 8 март
главният изпълнителен директор
на Exxon Mobil Рекс Тилърсън.
“Ние трябва първо да установим
колко газ има и какви капитало-
ви разходи са нужни, за да бъде
добиван той, и едва тогава да се
опитаме да предложим уместен
фискален режим”, призовава
Пьотър Дженчоловски, анализа-
тор на Credit Suisse Group, който
работи във Варшава.

Добивът на шистов газ в
Полша струва повече, отколко-
то в САЩ, отчасти заради по-
голямата гъстота на населени-
ето, твърди Schlumberger - най-
големият доставчик в света на
технологии и услуги в петрол-
ния сектор.

Селски пътища

ци”, обръща внимание Аркади-
уш Вицик - директор на енергий-
ния отдел на Fitch Ratings. “Тех-
нологията ще трябва да бъде
приспособена и първоначална-
та цена на добива ще бъде по-
висока”, предупреждава той.
Полският геоложки институт по-
нижи миналата седмица изчис-
лените резерви на газ в страна-
та с 85% въз основата на анализ
на данните от кладенците, изко-
пани между 50-те и 80-те години
на 20-и век.

Неотдавнашно сондиране на
шистови пластове донесе разо-
чарования. Exxon съобщи през
януари, че от два проучвателни
кладенеца не е потекъл до-
статъчно газ, така че да бъде
рентабилно разработването им.
Добивът от находища, където са
“дупчили” 3Legs Resources и
BNK Petroleum, не се оказа тол-
кова голям, колкото от подобни
находища в Съединените щати.

Още проучвания

Резултатите от някои проуч-
вателни кладенци разочароват,
а Полша планира да въведе
идния месец данък върху доби-
ва на природен газ. Правителст-
вото иска приходите от енергий-
ния сектор да укрепят държав-
ните финанси и обмисля да
създаде суверенен фонд, подо-
бен на норвежкия.

Компаниите, които извършват
проучвания, твърдят, че полски-
ят кабинет действа прибързано
и че са необходими още проуч-
вания, за да бъде установен по-
тенциалът за добив на шистов

ния добив все още не
са известни”, преду-
преждава Марчин Жем-
ба - генерален ме-
ниджър в полска група
от бранша, сред чиито
членове са Exxon,
Chevron и водещата га-
зова компания в страна-
та Polskie Gornictwo
Naftowe i Gazownictwo.

Властите чуват кри-
тиките от сектора.

“Като правителство
ние трябва да улеснява-
ме развитието на (доби-
ва на) шистов газ”, даде

да се разбере министърът на
държавното съкровище Миколай
Будзановски на пресконферен-
ция във Варшава миналата сед-
мица. “Най-лошото, което можем
да направим, е да предложим
мерки, които ще забавят проуч-
ванията”, предупреди той.

Пробиване на скали

Използването на метода хи-
дрофракинг, който според кри-
тиците поражда риск от замърся-
ване на подпочвените води, уве-
личи добива на природен газ в
САЩ с 21% през последните три
години, като понижи цените до
10-годишен минимум. За сравне-
ние, “синьото гориво” е около че-
тири пъти по-скъпо в Европа.

Необходимо е да бъдат от-
крити нови методи и инструмен-
ти, за да бъдат пробити някои

Цената на пробиването на
двукилометров хоризонтален
кладенец в Съединените щати
струва средно 3,9 милиона до-
лара, срещу 11 милиона долара
в Полша, направи сравнение
през ноември Питър Рихтер -
мениджър за неконвенционал-
ните технологии и маркетинга в
компанията. Някои полски кла-
денци са дълбоки до 3600 мет-
ра. Компаниите, които правят
проучвания, са принудени да из-
ползват еднолентови селски
пътища, за да транспортират
части от тежащите 1500 тона
сонди. Тъй като голяма част от
въпросните шосета са проекти-
рани да издържат превозни
средства до 15 тона, са необхо-
дими повече време и пари, за да
бъде свършена тази работа.

“Налице е проблем с липса-
та на подходяща инфраструкту-

ра, което удължава времето за
преместване на сондите от един
кладенец до друг до седмици,
при дни в САЩ”, отбелязва
Дженчоловски. Не всички кла-
денци в Полша обаче се оказа-
ха провал. Миналата седмица
ConocoPhillips се възползва от
опция да купи 70% от три конце-
сии, дадени на 3Legs Resources,
след като компания на остров
Ман, която се занимава с проуч-
вания, прокопа изгоден хоризон-
тален кладенец в басейна на
Балтийско море.

“Все още е възможно шисто-
вият газ в Полша да промени
играта за енергийния сектор в
страната въпреки разочарова-
щите изчислени резерви”, допу-
ска Аркадиуш Вицик от Fitch.

Синхронизиране на
законодателството

Докато Полша привежда
своето законодателство в съот-
ветствие с ръководните насоки
на Европейския съюз, всички
разрешителни за проучване и
добив на петрол и газ в страна-
та трябва да бъдат издавани на
търг, според Министерството на
околната среда. А за проучване
са давани на принципа на
първата заявка.

“Друг негативен фактор е не-
сигурността, идваща от натиска,
който оказва ЕС, разрешител-
ните за проучване и добив да
бъдат издавани отделно, за раз-
лика от сегашната схема, при
която компаниите, извършващи
проучванията, имат сигурност за
контрола върху добива”, твърди
Марек Матрашек - шеф на кон-
султантската фирма CEC
Government Relations, която
съветва компании, които имат
делови отношения с правител-
ството и работи във Варшава.

“Решено бе правата, придо-
бити от инвеститорите, да бъдат
спазвани”, даде да се разбере
миналата седмица Пьотър Воз-
няк - зам.-министър на околната
среда и главен геолог на Пол-
ша. Каквото и да е количеството
на полските резерви, компании-
те от сектора все още не се пре-
дават. “Нуждаем се от десетки,
ако не и от стотици кладенци,
преди да можем да преценим
потенциала на Полша за (добив
на) шистов газ”, подчертава Том
Май - мениджърът за страната
на Talisman Energy от Калгари,
Канада, компания за проучвания
за петрол и газ. “Кладенците
трябва да са на километри, а не
на десетки километри един от
друг, както е сега, за да бъдат
изчислени напълно резервите”,
аргументира се той.

Превод БТА

Марек СТШЕЛЕЦКИ
агенция Блумбърг,
САЩ

Н
ай-голямата надежда
на Европа за бум на до-
бива на шистов газ по-
степенно угасва. Компа-
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Датата

Властта
на ментетата

АЛЕКСАНДЪР
СИМОВ

Свещена крава

ИНА
МИХАЙЛОВА 1753 - ОСНОВАН Е БРИТАНСКИЯТ МУЗЕЙ,

ЕДИН ОТ НАЙ-ГОЛЕМИТЕ И НАЙ-БОГАТИТЕ
В СВЕТА. Това ста-

ва възможно, след
като д-р Ханс Слоън
преотстъпва на стра-
ната огромната си ко-
лекция. Той е бил ле-
кар и учен и е съби-
рал литература и из-
куство. Парламентът
решава да съхранява тази колекция под името
Британски музей. Тогава музеят се помещава в
къща в лондонския кв. “Блумсбъри” и отваря
вратите си на 15 януари 1759 г. Поради не-
прекъснато нарастващия обем на колекцията, а
също и поради големия брой посетители, през
1824 г. било решено музеят да се премести в
нова, по-голяма, специално построена за него
сграда.

1794 - ЕКЗЕКУТИРАН Е ЖОРЖ ЖАК ДАН-
ТОН, ФРЕНСКИ ОРАТОР, ДЪРЖАВНИК И
ПОЛИТИК (Р. 1759 Г.). Една

от водещите фигури на Велика-
та френска революция. Член на
Парижката комуна. В новата ре-
публика той става министър на
правосъдието и фактически ог-
лавява Временния изпълните-
лен съвет. През март 1794 г.
Дантон и негови последователи
са задържани и обвинени в за-
говор за преврат и сваляне на правителството.
Дантон е гилотиниран в Париж.

1886 - ПОДПИСАН Е ТОПХАНЕНСКИЯТ АКТ,
С КОЙТО СЪЕДИНЕНИЕТО НА БЪЛГАРИЯ
ПОЛУЧАВА МЕЖДУНАРОДНО ПРИЗНАНИЕ.

В двореца Топха-
не в Цариград под-
пис под спогодба-
та слагат послани-
ците на Великите
сили, Великият ве-
зир Кямил паша и
министърът на
външните работи и изповеданията на България
Илия Цанов. Българският дипломат блестящо за-
щитава интересите на цяла България. Негова е
заслугата Бургас и околията да принадлежат
към новосъздадената държава, както и да от-
падне правото на султана да праща свои войски
в случай на вътрешни размирици.

1901 - РОДЕН Е ИВАН КОЗАРЕВ, ПЪРВИЯТ
ПАРТИЗАНИН В БЪЛГАРИЯ (УМИРА 1944 Г.).

Участва в Септемврийското
въстание от 1923 г. в Разлож-
кия край. След създаването на
ВМРО (обединена) през 1925 г.
става неин член. Заради тази си
дейност многократно е аресту-
ван. В началото на 1941 г. мина-
ва в нелегалност и така дава
началото на партизанското дви-
жение не само в България, но и
на Балканите. През юли с.г. за-
едно с Никола Парапунов
създава в околностите на Раз-
лог първата партизанска чета. Приема партизан-
ско име Балкан. Загива нелепо от куршум на
приятел близо до родното си с. Добринище.

1908 - РАЖДА СЕ ХЕРБЕРТ ФОН КАРАЯН,
АВСТРИЙСКИ ДИРИГЕНТ (УМИРА 1989 Г.).

Един от най-изявените през
втората половина на ХХ в. Ве-
стник “Ню Йорк Таймс” пише
за него, че е “вероятно най-
известният диригент в света
и една от най-могъщите фи-
гури на класическата музи-
ка”. Независимо от успехите
му с различни оркестри и на
различни сцени голямата му любов е Берлин-
ската филхармония, която поема през 1955-а и
дирижира почти до края на живота си. През 1983
г. ЮНЕСКО учредява Международна награда
на името на Караян за изключителни заслуги в
развитието на музиката.

1994 - УМИРА КЪРТ КОБЕЙН, АМЕРИКАН-
СКИ РОК МУЗИКАНТ (Р. 1967 Г.). Вокалист

на рок групата “Нирвана”.
Музиката й се свързва с ис-
тинското начало на грънджа,
въпреки че съществува като
стил много преди нея. “Нир-
вана” го “качват” на светов-
ната сцена. След тях попу-
лярността на стила отново
заглъхва. Гръндж музиката
внушава отричане от комерсиализма и търси
подчертания индивидуализъм у всеки.

Какво се случва с фир-
ма, която има най-високи
разходи, най-голям персо-
нал, най-остаряла база и в
същото време - ефектив-
ност, която никой по ни-
какъв начин не може да
измери? Отговорът е - фа-
лира. Освен ако тази фир-
ма не се казва МВР и не е
галеникът на властта.

България е на първо
място в ЕС по финансира-
не на полицията като дял
от БВП. Разходите за нея у
нас са четири пъти по-ви-
соки от тези в Дания, Шве-
ция и Финландия и два
пъти над средното ниво в
Европейския съюз. В също-
то време бюджетът на МВР
е като свещена крава - ни-
кой не само не може и не

бива да го пипа, но и за
него не е редно да се пита.
Той може само да расте.
През август м.г. именно
МВР-бюджетът стана при-
чина Симеон Дянков и
Цветан Цветанов да се
противопоставят. Финансо-
вият министър намекна, че
бюджетът за 2012 г. в сек-
тор “Сигурност” следва да
бъде намален. В отговор
МВР-шефът заяви, че ре-
зултатът ще е като в Лон-
дон - публични бунтове.
Жегата изпепели спора и
не даде отговор кой точно
ще се разбунтува. Вчера
вътрешният министър пак
размаха пръст: ако нама-
лите бюджета на МВР, ще
се увеличи организирана-
та пре-стъпност.

По министерската ло-
гика намалението на бюд-
жета означава ръст на
престъпността. А увеличе-
нието му до непознати за
географските ни ширини
величини? Логично - успех

в борбата с престъпността.
Статистиката едва ли ще
подкрепи подобна логика,
пък била тя и на вицепре-
миера Цветанов. Което не
пречи на МВР-шефа да
размахва цифри за “оборо-
тите” на престъпния свят.
И едва ли не да плаши, че
ако някой пипне парите за
полицията, ще трябва сами
да стреляме бандитите. А
може и плашила да мон-
тираме.

Борбата с престъпност-
та не е ангажимент един-
ствено и само на МВР, а на
всички държавни институ-
ции, както и на цялото об-
щество. Но как общество,
от което едва 25 на сто одо-
брява работата на това
МВР, да бъде съпричастно
с неговите действия? Как
общество, което тъне в не-
ведение за какво и как се
изразходват заделените от
него над 1 млрд. лв., да
подкрепя полицията?

Скандалите с полицей-

ското насилие, “дарения-
та” за МВР и подслушва-
нето са шумната страна
на медала. Тихи, но не по-
малко катастрофални за
имиджа на полицията, са
липсата на прозрачност и
отчетност за изразходва-
ните средства. Според
оповестено неотдавна из-
следване на “Отворено об-
щество” МВР е единстве-
ната българска институ-
ция, която продължава да
не публикува годишни от-
чети за своята дейност. За
сравнение - в Европа
вътрешните министерства
се отчитат публично по 18
показатели.

Според сравнителния
анализ на “Отворено обще-
ство” убийствата в България
са 4 пъти повече в относи-
телно изражение, отколко-
то в Германия. В същото
време нашата страна за-
ема шесто място в ЕС по
брой на полицейски служи-
тели на 100 хил. души от

населението, докато Гер-
мания е на скромното 18-о
място. Представители на
българското МВР обаче не
се свенят да надминават
дори Скотланд ярд по раз-
криваемост на престъпле-
нията в разговори със свои
задгранични колеги. И до-
като англичаните офици-
ално през 2011 г. говорят
за 47 на сто разкриваемост,
наши представители отчи-
тат цели 65! Колкото и да
се променя методиката за
отчитане на ефективността
в борбата с престъпността,
проблемите си остават не-
решени.

Иначе министърът ком-
петентно вчера обясни, че
там, където има по-малко
безработица, има понижа-
ване на регистрираните
престъпления. “Трябва да
се даде възможност за по-
вече поминък на хората,
да се правят инвестиции”,
рече Цветанов. Към кого
отправя този призив?

Анатолий СТАНКУЛОВ

Проклятието на калин-
ките отново разтресе
партия ГЕРБ. Този път се
оказа, че кметът на Ди-
митровград Иво Димов е
с диплома-менте, а дори
и собствените му съпар-
тийци вече не могат да
прикриват този маскарад.
Калинките в ГЕРБ са по-
вече, отколкото мините
във взривна зона, а
блясъкът от техните про-
вали е ослепителен.

Нека да припомним
колко много станаха те за
близо три години власт на
кабинета. Първо гръмна
Калина Илиева, дамата,
която стана нарицателно

име за явлението “нагъл
кариерист, без образова-
ние, уредил се в ГЕРБ със
стоманени лакти и посто-
янни интриги”. После ста-
на ясно, че земеделското
министерство е като ко-
шер на калинки, които
досадно жужат и вредят
на обществения климат.
Шефът на “Напоителни
системи” Георги Хариза-
нов също се оказа типич-
на калинка, която дори
има криминални провине-
ния, въпреки че неговият
патрон Мирослав Найде-
нов го възпя като Бил
Гейтс на напояването.
Калинка изпърха с крил-
ца и в образователното
министерство - оказа се,
че Рангел Гюров, човекът,
който оглавява фонда за
научни изследвания, не е
ставал професор по зако-
ните на България. А нека
да припомним и точно тук
отдавнашните съмнения в
качествата и смисъла на
докторската дисертация
на премиера Бойко Бори-
сов, който се прочу със

своето самопризнание
“аз съм прост”. Да не го-
ворим за това, че във вся-
ка диплома-менте в тази
власт се появява демо-
ничната сянка на Нов
български университет,
който е станал уникална
търговска пирамида, коя-
то развъжда калинки, ма-
кар и официално те да са
с дипломи.

Сегашната власт не е
обикновена. Това е власт
на ментетата. Заради това
са толкова арогантни, са-
модоволни, мазни и драз-
нещи. На власт дойдоха
хора, обсебени от идеята
да управляват, но без да
знаят какво правят, защо
го правят и имат ли
смисъл техните действия.
Това е ботушът на посред-
ствеността, която иска да
узакони завинаги своето
положение във властта.
Заради това са и постоян-
ните чистки и гонения в
администрацията - да
имаш диплома за висше е
престъпление в очите на
калинките. Тяхната власт-

менте иска всички да са
като тях. Заради това
България не може да се
сдобие със светла цел за
бъдещето. Калинката
знае да живее само за
конкретния миг, за кон-
кретното крадене на
пари. Тя е управленски
паразит, който поначало
знае, че е с часовников
механизъм, отбелязващ
времето до нейното
гръмване и омазването на
всичко с нечистотия.

Ужасното е, че калин-
ките са се просмукали на
всяко ниво в държавата.
Те са като вирус, прозрял
шанса си да превземе
всичко, до което се до-
ближи. Крайно време е да
стане безпощадно ясно и
друго - целият ГЕРБ е
една калинка. Партия на
ментетата.

А властта-менте е като
алкохола-менте. Може да
те залъже за кратко. На
другия ден главата те
цепи и ти е гадно. Все
едно устата ти е пълна с
пълзящи калинки.
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ОТ РИЯД ДО ТЕХЕРАН
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Въпреки бруталните репресии, сирийските демон-
странти продължават да предизвикват режима. 
Техните искания са подобни на изразените в 
Бахрейн или в Йордания, но неразбирателства-
та в опозицията и чуждите намеси рискуват да 
доведат до конфликти на верска основа, които 
биха застрашили целия регион.

АЛЕН Г Р ЕШ

ТАЗИ книга несъмнено 
е класика. Написана 
през 1965 г. от бри-
танския журналист 

Патрик Сийл, „Битката за 
Сирия“ разказва за сблъсъка 
след Втората световна война 
за контрол над страната (1). 
Тази борба се вписва в кон-
текста на Студената война, 
противопоставяща САЩ и 
Съветския съюз, както и на 
„арабската студена война“ — 
по това време Египет на 
президента Гамал Абдел На-
сър и Саудитска Арабия се 
съревновават за регионална 
хегемония дори в йеменските 
планини, където египетски-
те войски бранят младата 
република от роялистките 
племена, въоръжени и финан-
сирани от Рияд.

От петдесетте години на 
XX в. до войната с Израел 
през юни 1967 г. Сирия се 
оказа в сърцевината на ре-
гионалното равновесие (или 
по-скоро неравновесие), дър-

жавните преврати и военните 
хунти се редуваха непрекъс-
нато в Дамаск. През петдесет-
те и шестдесетте години на 
XX в. страната се превърна в 
златна среда за буйния кипеж 
и за стремежа към политиче-
ска независимост, икономиче-
ско развитие и установяване 
на по-справедлив и равнопра-
вен социален строй. Начело 
на мобилизациите застанаха 
арабските националисти, ле-
вицата и марксистите.

След арабското пора-
жение, нанесено от Израел 
през 1967 г., Близкият изток 
изпадна в стагнация, която 
продължи четири десети-
летия. Всички режими като 
цяло, били те републикански 

ДАЛИ предстоящите 
избори във Франция 
ще приключат със 
смяна на президент, 

без да се проведат окончател-
ните обсъждания на периода, 
започнал през 2007 година? 
Една политическа промяна 
несъмнено би донесла облек-
чение на французите, понеже 
наред с общоизвестните недъ-
зи на досегашния президент – 
вездесъщност, показност, спо-
собност да говори каквото и 
да било, след което да каже 
обратното, захласване по бо-
гатите, кажи-речи равно на 
готовността му да превърне 
безработни, имигранти, мю-
сюлмани или чиновници в из-
купителни жертви на всякакъв 
род негодувание – изминалите 
пет последни години бележат 
отстъпление в политическата 
демокрация и суверенитета на 
народа.

 
След референдума през май 

2005 година кандидатите и на 
двете основни парламентарни 
партии за Елисейския дворец 
пренебрегнаха мнозинството 
французи, които тогава бяха 
против този Европейски съюз, 
чиито принципни грешки се 
проявяват днес. Въпросното 
допитване завърши с безапела-
ционен вот на народа след едно 
общонационално обсъждане, 
далеч по-качествено от насто-

Убийството на седем души 
от един джихадист вре-
менно отклони френската 
президентска кампания от 
основните икономически пре-
дизвикателства, залегнали в 
сърцевината на предстоящи-
те избори. Броени седмици 
след тяхното провеждане 
на 6 май новоизбраният 
президент ще трябва да 
участва на Среща на върха 
на Г-20. Неизбежно ще му 
се наложи да одобри, предо-
говори или отхвърли един 
вдъхновен от германската 
десница европейски договор, 
който ще утежни политика-
та на ограничения. Именно 
това решение ще обуслови 
бъдещата икономическа и 
социална насоченост както 
на Франция, така и на Eв-
ропейския съюз.  

СЕРЖ АЛИМИ

ПРЕЗИДЕНТСКИ ИЗБОРИ ВЪВ ФРАНЦИЯ
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ящата предизборна кампания. 
И ето че днес президентският 
мандат на Никола Саркози, 
който върна волунтаризма в 
политиката, приключва с реди-
ца смущаващи изявления. 

Докато почти всички кан-
дидати от левицата корят бан-
ките, френският министър на 
икономиката Франсоа Бароан 
твърди, че да виниш финан-
совия сектор е също толкова 
глупаво, колкото да казваш 
„аз съм против дъжда“ или 
„против  студа“, или  „аз 
съм срещу мъглата“. А пък 
премиерът Франсоа Фийон 
препоръчва на кандидата на 
социалистите Франсоа Оланд 
да предложи за оценка пред-
изборната си програма на 
„Стандарт&Пуърс“ (1). 

Подчинението на френски-
те ръководни кръгове на една 
все по-арогантна германска 
десница, чието верую е съобра-
зената с пазара демокрация, 
също подяжда суверенитета 
на народа. Вдигането на тази 
ипотека стои в сърцевината на 
провеждащите се избори. Ос-
вен това налага без заобикалки 
да се поставят същинските 
проблеми на дискусията за 
Европа. На всички е известно, 
че ограничителните програми, 
пускани настървено в действие 
от две години насам, не доне-

соха, нито ще донесат, някакво 
подобрение на проблемите с  
дълга, които възнамеряваха 
да решат. Оттук следва, че 
всяка лява стратегия, която 
не постави под въпрос тази 
финансова примка, е обречена 
по принцип. А съществува-
щата европейска политическа 
среда изобщо не позволява да 
се мисли, че без борба ще се 
постигне каквото и да било в 
тази насока. 

В момента, общата ем-
болия е спряна от потоците 
пари, които Централната ев-
ропейска банка налива на 
ниска цена в  частните банки 
срещу задължението от тяхна 
страна да презаемат по-скъпо 
тези пари на държавите. Но 
облекчението изцяло зависи 
от кефа на Централната евро-
пейска банка, здраво опираща 
се на своята „независимост“, 
неблагоразумно узаконена от 
европейските договори. В по-
дългосрочен план повечето 
страни-членки са се ангажи-
рали в отговор на изисква-
нията на Германия (хрисимо 
поети и от Париж) да затегнат 
ограничителните си политики 
и да подложат евентуалните 

(1) Съответно RTL, 22 януари 
2012 г., и Le Journal du dimanche, Па-
риж, 15 януари 2012 г.  

(1) Patrick Seale, The Struggle 
for Syria: A Study in Post-War Arab 
Politics, 1945-1958 (Битката за 
Сирия: изследване върху арабската 
политика след войната, 1945-1958), 
Oxford University Press, Лондон-Ню 
Йорк, 1965.

5 април
> Президентски избори във Франция - дързост или кру-
шение, Серж Алими

> Сирийската ударна вълна, Ален Греш
> Всичко започва и свършва с Газа, Жан-Пиер Филиу
> Аржентинската твърдост и гръцката мекушавост пред 
кредиторите, Морис Льомоан

> Срам, Бернар Касен
19 април

> Френските избори, Игнасио Рамоне
> Доктриналната акробатика на Националния фронт, 
Ерик Дюпен

> Историята не сервира стари манджи, Пиер Рамбер
> Португалски университет на консенсуса, Оуен Джоунс
> Обществената телевизия - необичана от властта, Марк 
Ендевелт

В „Монд дипломатик“ през април
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нарушители на изключително 
суровия санкциониращ меха-
низъм на намиращия се във 
фаза на ратифициране Договор 
за стабилност, координация и 
управление в Икономическия 
и паричен съюз. 

Наложеното на Гърция на-
казание грози вече Испания, 
от която се изисква свиване 
с една трета на бюджетния 
дефицит, а безработицата 
там е достиг нала 22,8%. По-
ложението в Португалия не 
е  по-различно .  Тя  трябва 
буквално да ампутира дър-
жавните си разходи, въпреки 
рязкото покачване на лихвите 
на заемите за нея (14% през 
март) и независимо от това, 
че страната затъва в рецесия 
(-3% растеж през 2011 г.). 
Затягаща бюджетна хватка 
над държави в плен на масова 
безработица не е нов похват; 
това бе „голямата“ общест-
вено-икономическа рецепта, 
приложена във Франция през 
30-те години... Тогава социа-
листите обясняваха: Дефла-
цията задълбочава кризата, 
намалява производството и 
снижава данъчната рента-
билност (2).

Така че глупостта на днеш-
ната политика предизвиква 
недоумение единствено у тези, 
които още вярват, че тя е приз-
вана да служи на общото благо, 
а не на рентиерската олигар-
хия, вкопчила се в лостовете 
на държавния механизъм. Ако 
финансите имат образ, той е 
именно този (3). Да се назове 
този противник, би позволило 
по-успешна мобилизация сре-
щу него.

В случай на смяна в по-
литическото управление във 
Франция преразглеждането 

на Договора за стабилност, 
координация и управление 
(или друга ограничителна 
политика с подобен десен) 
ще трябва да стане абсолютен 
приоритет на новия президент, 
който и да е той. Успехът или 
провалът именно на това на-
чинание ще определи остана-
лото – образование, държавни 
услуги, данъчна справедли-
вост, трудова заетост. Франсоа 
Оланд би желал да разграничи 
механиз ма за европейска со-
лидарност, който защитава, от 
либералната шокова терапия, 
която отрича. Поел е ангажи-
мента да предоговори Догово-
ра за стабилност, координация 
и управление с надеждата да 
го допълни с един раздел за 
растеж и трудова заетост, 
опиращ се на индустриални 
проекти от европейски ма-
щаб. 

Жан-Люк Меланшон обаче 
е на друго становище: В рам-
ките на съществуващите до-
говори не е възможна никаква 
лява политика. Доста логично 
кандидатът на Левия фронт е 
против Договора за стабилност, 
координация и управление, 
както и против Европейския 
механизъм  за  стабилност 
(ЕМС), предвиждащ финансо-
ва помощ само за онези страни 
в беда, които предварително 
са приели драстично тежки 
мерки за уравновесяване на 
бюджетите си. Кандидатката 
на еколозите и кандидатите 
на троцкистите също водят 
кампания за европейски одит 
на държавните дългове (Ева 
Жоли) и дори за разоблича-
ването им като незаконни на 
основание на това, че намале-
нието на данъците през послед-
ните двадесет години заедно с 
изплащаните на кредиторите 
лихви са основната причина за 
настоящия им размер (Филип 
Путу и Натали Арто). 

„Ãúâêàâîòî îòòåãëÿíå“ îò 1997 ã.

ПОВЕЧЕТО европейски 
държави начело с Гер-
мания са против пре-

договарянето на договорите и 
въобще не допускат подобно 
нещо. Още по-малко са склон-
ни да заемат крупни суми на 
финансово затруднени стра-
ни, без последните да са дали 
залог за „добро“ управление, 
тоест без да са предприели 
нови поредни приватизации 
заедно с преразглеждането 
на важни пера на социалната 
си сигурност (пенсии, помощ 
за безработни, минимални 
заплати и т.н.). Както иро-
нично заяви президентът на 
Европейската централна банка 
(ЕЦБ) Марио Драги в разговор 
на страниците на Уолстрийт 
джърнъл на 24 февруари т.г., 
Европейците не са вече тол-
кова богати, че да плащат 
на всички, за да не работят. 
Бившият зам.-председател 
на „Голдмън Сакс“ добавил, 
че една „добра“ политика на 
ограничения би означавала 
да се намалят едновремен-
но данъците (нещо, което не 
предлага нито един френски 

кандидат, дори Саркози...) и 
обществените разходи. 

С други думи, един ляво на-
сочен президент ще се сблъска 
незабавно с несъгласието на 
по-голямата част от правител-
ствата на ЕС, главно консерва-
тивни, както и със съпротивата 
на ЕЦБ, без да забравяме и тази 
на Европейската комисия, ръко-
водена от Жозе Мануел Барозо. 
Тоест, съвсем преднамерено 
британският, полският и итали-
анският премиери, както и гер-
манската канцлерка, отказаха 
да приемат френския фаворит 
(според сондажите на общест-
веното мнение), тъй като го 
смятат за по-малко отстъпчив 
от сегашния президент. 

 
Определено не сме за пре-

договаряне, посочи вече хо-
ландският министър на фи-
нансите Ян Кес де Ягер. Ако 
обаче Франсоа Оланд желае 
да предприеме още реформи, 
било то за либерализиране на 
услугите, или за преустрой-
ство на трудовия пазар, ние 
ще му съдействаме. Значи, 

подкрепата на Холандия е 
гарантирана на всеки френски 
президент от левицата, стига 
той да провежда политика, 
още по-либерална от тази на 
Саркози...

Ангела Меркел пък изобщо 
не крие кому предпочита да 
даде своята подкрепа, като обя-
ви намерението си да участва 
в митингите на френската 
десница. Немските социалисти 
не проявяват особено голям 
ентусиазъм към колегите си 
отвъд Рейн. Зигмар Габриел, 
председател на  Германската 
социалдемократическа партия, 
заявява, че се солидаризира с 
тях, но друг социалистически 
ръководител – Пеер Щайнб-
рюк, който също се надява след 
година и половина да наследи 
канцлерката на Германия, ока-
честви като наивно обещани-
ето на Оланд да предоговори 
отново всички тези [европей-
ски] договори. Той предвижда 
и една бъдеща пренасоченост 
на френския кандидат: Ако 
бъде избран, конкретната му 
политика навярно ще се раз-
личава от тази, за която се е 
застъпвал (4). 

Подобна хипотеза не е за 
изключване. През 1997 година, 
преди законодателните избори, 
френските социалисти бяха 
обещали да се преразгледа 
подписаният в Амстердам 
Европейски пакт за стабил-
ност – нелепа отстъпка пред 
немското правителство, по 
преценката на Лионел Жоспен. 
Когато взе властта, френската 
левица постигна единствено  
това към заглавните „пакт за 
стабилност“ да се добавят ду-
мите „и за растеж“.

Пиер Московиси, сега шеф 
на предизборната кампания 
на Оланд, през 2003 година 
се върна към този семантичен 
пирует. Когато препрочитаме 
написаното от него, не е трудно 
да предвидим каква ситуация 
може да се очертае от месец 
май т.г. нататък: Амстердам-
ският договор e плод на доста 

зле водени преговори преди ние 
да поемем управленческите си 
отговорности. Съдържаше 
многобройни недостатъци, 
като се започне от едно край-
но недостатъчно социално 
съдържание (...) Новото пра-
вителство можеше да не го 
одобри с пълно основание (...) 
или поне да изиска възобно-
вяване на преговорите. Но 
накрая не направихме този 
избор [Mосковиси бе тогава 
министър по европейските въ-
проси]. Тъй като тогава сре-
щу нас стоеше президентът 
Жак Ширак и ни заплашваше 
тройна криза. Френско-гер-
манска криза, в резултат на 
усложняване на отношенията 
ни с един главен партньор, ако 
се бяхме върнали на нашата 
позиция (...) Криза с финансо-
вите пазари, чиито предста-
вители желаеха приемането 
на Договора (...) Накрая, криза 
на съжителството (с десния 
президент Ширак – б.ред.). (...) 
Лионел Жоспен правилно избра 
да измести полето на дейст-
вие, като потърси гъвкаво 
оттегляне и изход на висота. 
Иначе казано, за цената на 
своето съгласие с Амстердам-
ския договор той постигна 
първата резолюция на Евро-
пейския съвет, посветена на 
растежа и труда (5).

Ако допуснем, че левицата 
извоюва президентска, а след 
нея и парламентарна победа 
през следващия май-юни, ще 
има две разлики спрямо току-
що обрисуваната картина. От 
една страна, изпълнителната 
власт няма да е раздвоена, как-
то преди петнадесет години, но 
от друга, политическата везна 
на Европа, която през 1997 го-
дина се накланяше към левия 
център, сега силно клони на-
дясно. При все това, дори едно 
толкова консервативно прави-
телство като това на испан-
ския премиер Рахой изпадна в 
безпокойство от безконечната 
ограничителна терапия, която 
му готвят германските управ-
ници. На 2 март той оповести 
суверенното си решение да не 

приема европейската бюджет-
на усмирителна риза.

Почти по същото време 
една дузина страни, сред които 
Италия, Обединеното крал-
ство и Полша, изискаха смяна 
в курса на икономическата 
политика, скроена от германо-
френския тандем. Това би за-
радвало Франсоа Оланд, който 
се надява именно евентуалното 
му избиране да преобърне 
съотношението на сили на кон-
тинента, без обаче да трябва 
той да влиза в схватка – оче-
видно така противна нему – с 
не едно европейско правител-
ство, с  ЕЦБ и с Комисията в 
Брюксел. 

Само че желаното от ли-
бералните държави преориен-
тиране едва ли има общо с 
това, което самият Оланд пре-
поръчва. Думата „растеж“ 
за едните означава приемане 
на „тачъристката“ политика 
на предлагане (намаляване 
на данъците, дерегулация в 
социалната област и околната 
среда), докато за другите тя 
има смисъла на малък набор 
от обществени инвестиции 
(образование, научни изслед-
вания, инфраструктури). Не-
яснотата няма да се задържи 
безкрайно. Много скоро ще 
трябва или да се прибегне до 
„европейското неподчинение“, 
което препоръчват Меланшон 
и някои други леви сили, или 
да се продължи безнадеждно 
по поетия вече курс.

Независимо от това, което 
ги различава (в областта на 
данъчната справедливост, на-
пример), Саркози и Оланд под-
крепиха едни и същи договори 
на ЕС –  от Маастрихтския 
до Лисабонския. И двамата 
ратифицираха драконовските 
съкращения на държавните 
дефицити (3% от брутния 
вътрешен продукт през 2013 
година, 0% през 2016 или 
2017). И единият, и другият 
отхвърлят протекционизма. 
Осланят се изцяло на растежа. 
Застъпват еднакви направле-
ния във външната политика 
и отбраната, особено откакто 
френските социалисти не ос-
порват присъединяването на 
Франция към съвместното 
командване на НАТО.

Време е да се скъса с досе-
гашните постулати. Смяната 
на президент е необходимо 
условие. Но нито историята на 
левицата на власт, нито развоят 
на настоящата предизборна 
кампания позволяват да се 
мисли, че е това ще е доста-
тъчно.
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НЕИЗБЕЖНИ ЛИ СА ЛИШЕНИЯТА?

Àðæåíòèíñêàòà òâúðäîñò è ãðúöêàòà 
ìåêóøàâîñò ïðeä êðåäèòîðèòå

Гръцката криза не е новост. Други страни, изне-
могващи под товара на дълговете, са решавали 
да престанат да ги плащат, както направи Ар-
жентина през 1990-2000 г. Този емблематичен 
случай илюстрира еднакво добре логиката, която 
доведе до катастрофата, и механизмите, които 
биха могли да позволят на Атина да разхлаби 
примката.

МОРИС ЛЬОМОАН*

ВСИЧКО  започва  с 
една зашеметяваща 
идея. За да овладее 
инфлацията ,която 

разорява Аржентина при идва-
нето му на власт през 1989 г. (1), 
президентът перонист Карлос 
Менем фиксира обменния 
курс на аржентинската валута 
по безапелационен начин – 
1 песо за 1 долар. Това ста-
ва с пълната подкрепа на 
неговия суперминистър на 
икономиката ,  завършилия 
„Харвард“ и бивш функцио-
нер на диктаторския режим 
(1976-1983) Доминго Кава-
льо. Тази система, наречена 
валутен борд, Менем записва 
в конституция та. Окачествена 
като голям удар и насърчена 
от самото начало от МВФ, 
тази политика първоначално 
постига успех – инфлацията 
изчезва, растежът става ус-
тойчив.

На 1 януари 2001 г. Гърция 
изпълнява критериите от 
Маастрихт и се присъеди-
нява към еврозоната. Една 
година по-късно изсече-
ните монети на новата 

валута заместват драхма-
та, старата национална 
валута.

СЛЕД мексиканската криза 
(1994-1995) Арженти-

на изпитва затруднения в 
търсенето на финансиране. 
Повишението на лихвените 
проценти, които достигат 
20%, тежи на бюджета ѝ. След 
поредица от кризи в ново-
възникващите индустриални 
държави (Югоизточна Азия, 
Русия, Бразилия) доларът, 
станал  убежище  за  капи-
таловложенията, поскъпва. 
Обвързването по любов на 
песото със зелената банкно-
та се обръща срещу Буенос 
Айрес – като се отнема ав-
тономията на централната 
банка, правителството загубва 
контрол върху монетарната 
си политика. Когато важни 
съседни държави като Брази-
лия девалвират националната 
си парична единица и доларът 
поскъпва по отношение на 
еврото, Аржентина изгубва 
напълно конкурентоспосо-
бността си на близките и да-
лечните пазари. Така 1998 г. 
бележи преминаването от 
растеж към рецесия.

С приемането на еврото 
гръцката индустрия започ-
ва да носи бремето на сил-
ната валута по отношение 
на драхмата и гръцката 
продукция „поскъпва“.

КОГАТО на 24 октомври 1999 г. 
Менем отстъпва властта 

на радикала Фернандо де ла 
Руа, лидер на лявоцентристката 
коалиция „Фронт за солидарна 
страна“, която не би се разгра-
ничила от бившия гръцки ми-
нистър-председател Георгиос 
Папандреу, финансите вече са 
в разруха. От тридесет и шест 
милиона аржентинци четири-
надесет милиона по официални 
данни живеят под прага на бед-
ността. МВФ, вечният закрил-
ник на човешкия род, обещава 
на новото правителство заем от 
10 милиарда долара, за да рефи-
нансира дълга си, при условие 
че се съгласи да се ангажира 
с осъществяването на про-
грама за строги ограничения. 
Достополепно като новонает 
прислужник и за да избегне 
мораториум или неплатежо-
способност (държавният дълг 
нараства до 147,8 милиарда 
долара), правителството разра-
ботва „план за структурни ре-
форми“. През юни 2000 г. обща 
стачка парализира страната за 
тридесет и пет дни.

 
На 30 ноември 2009 г., 
когато европейските 
министри на финансите 
изразяват тревогата си, 
Папандреу (той е сме-
нил на премиерския пост 
консерватора Костас 
Караманлис) приема, че 
гръцката икономика се 
нуждае от „интензивни 

ГОЛГОТАТА, през която ръководителите от 
еврозоната прекарват гръцкия народ, опош-
лява представата за Европа.Технически 
става въпрос за „тройката“ (Европейската 

комисия, Европейската централна банка и Между-
народния валутен фонд), която се е наела с мръсната 
работа да наложи на гръцкото правителство на Лукас 
Пападемос, също банкер, драстично понижение на 
заплатите и пенсиите, унищожаване на обществени-
те услуги и всякакъв род приватизации.

Закриляни от това зловещо трио, другите евро-
пейски правителства, под ботуша на германската 
канцлерка Ангела Меркел и ординареца ѝ Никола 
Саркози, поемат политическата отговорност за 
смачкването на гръцкото общество и унищожава-
нето на гръцката икономика – 7% спад на брутния 
вътрешен продукт за една година, взрив на без-
работицата и временната работа, разпродажба на 
онзи, който дава повече, на природните богатства 
и историческите паметници на страната, люлка на 
една от великите цивилизации на човечеството. И 
без никаква перспектива за подобрение, дори след 
10 години! Това ни напомня думите, приписвани на 
Фердинанд Поан, известен френски готвач (1897-
1955г.): „Така добре се грижиха за мен, че съм 
сигурен, че ще умра излекуван“.

Погледнато от друг контитент, тази настървеност 
причинява изумление и посетителят от Европа се 
срамува, когато трябва да обясни на събеседниците 
си положението в Гърция, напълно сравнимо със 

страните от Юга, изсмукани и обеднели от програ-
мите за структурни промени на МВФ и Световната 
банка. Европа вече е далеч от идеите на великите 
си хуманисти. Посланията, която тя сега изпраща 
на света, са за солидарност с банкерите, а не с 
гражданите.

Европейският съюз изпраща също и друго посла-
ние, насочено към собствените ѝ граждани, най-вече 
тези от периферията – пригответе се да живеете като 
гърците. Конкурентноспособността ви е застраше-
на! От тази перспектива правителствата си съпер-
ничат в ограниченията, погълнати от мисълта как 
още да намалят заплащането на труда и да увеличат 
несигурността му. В тази област Мариано Рахой в 
Испания, подобно на Марио Монти в Италия, иска да 
бъде даван за пример и така „реформира“ пазара на 

труда (прекалено скован според него), че намали от 
42 на 12 месеца изплащаните обезщетения в случай 
на уволнение.

За да няма никакъв изход за някои правителства, 
като това в Атина, които подложени на социален или 
изборен натиск, биха смекчили строгите ограниче-
ния, Ангела Меркел наложи два договора. Първият 
създаде една нова институция – Европейския ме-
ханизъм за стабилност на седемнадесетте държави 
от еврозоната. Вторият създаде Договора за стабил-
ност, координация и управление в Икономическия 
и паричен съюз и е в съгласие с първия, но бе приет 
от 25 от всичките 27 членки на ЕС, с изключение на 
Обединеното кралство и Чехия.

Тези два договора (първият внася промяна в Ли-
сабонския договор) налагат една и съща бюджетна 
политика за всички страни от еврозоната и пред-
ставляват сериозна загуба на суверенитет на под-
писалите ги страни, които в последствие трябва да 
направят конституционни промени. Правителствата 
решиха да ги ратифицират по бързата процедура, без 
никакви публични разисквания в нито една страна.
Искат да избегнат референдумите, там където би 
било възможно да бъдат проведени (като например 
във Франция), и да приспят общественото мнение, 
което би могло да се разбунтува срещу новото иго. 
Това отрицание на демокрацията е срам, още един 
срам за Европа.    

ДРУГА ЕВРОПА Е ВЪЗМОЖНА

Ñðàì
БЕРН А Р КАСЕН

грижи“. На 3 март 2010 г. 
той обявява първия план за 
строги ограничения.

ГЛУТНИЦАТА от икономи-
сти на МВФ, Световната 

банка и Междуамериканската 
банка за развитие мъдруват 
над „спасителен план“, непре-
менно последен. МВФ няма 
да позволи на Аржентина да 
получи обещаната подкрепа, 
докато правителството не 
приведе в действие чрез закон 
или декрет комплекса от мер-
ки, обявени от президента (2), 
предупреждава на 23 ноември 
2000 г. Стенли Фишер, зам.-
генерален директор на инсти-
туцията, която при нужда знае 
да става лоша. Именно с декрет 
Де ла Руа демонтира остатъци-
те от държавната пенсионна 
система, дерегулира системата 
на социална сигурност, прави 
пазара на труда по-податлив  на 
конюнктурата, либерализира 
здравеопазването.

На 23 април 2010 г. Атина 
се домогва до първи заем 
от 45 милиарда евро, от-
пуснат от ЕС и МВФ.

 

СБЛЪСЪЦИТЕ между по-
лиция и протестиращи 

взимат своите първи жертви. 
Escraches (форма на политиче-
ска демонстрация в постдикта-
торска Аржентина – бел. пр.) – 
ругатни, замеряне с камъни и 
яйца, агресии, прегражданията 
на пътища и дрънченето с тен-
джери (cacerolazos) се множат. 
На 18 декември 2000 г., като 
използва умело некомпетент-
ността на властите, група от 
международни финансисти, 
доведени от МВФ, „възнаграж-

дава“ Буенос Айрес с нов план 
за „помощ“ на сума 39,7 мили-
арда долара за три години. Ура, 
Аржентина е спасена! Даже Де 
ла Руа обявява ново съкраща-
ване на публичните разходи и 
на 20 март 2001 г. назначава 
Доминго Кавальо, станал из-
вестен с прозвището господин 
„песо-долар“, за министър на 
икономиката. Неговото завръ-
щане (мигновено) приветства-
но от Борсата, от МВФ и от 
пазарите, ентусиазира Файнен-
шъл таймс, който изтъква, че 
с резултатите си Кавальо се е 
превърнал в легенда сред меж-
дународните инвеститори и 
сред политиците от цял свят 
(3). Той изпълва с надежда бри-
танския министър-председател 
Антъни Блеър и американския 
президент Джордж У. Буш, 
които изразяват публично за-
доволството си.

На 2 май 2010 г., с цел 
„да се сложи край на 
кризата“, европейските 
министри на финанси-
те постигат съгласие 
по „спасителен план“ за 
Гърция на стойност 110 
милиарда евро.

ЗА ДА избегне изпадане в 
неплатежоспособност и 

защото възможността за едно-
странно обявяване на морато-
риум е догматично изключена, 
Кавальо измисля „мегачейн-
джа“. Чрез него краткосрочни 

*Журналист

(1) Средно 1105% между 1985 
и 1990.

(2) Ел Паис, Мадрид, 24 ноем-
ври 2000.

(3) Повторено в Courrier 
international, Париж, 20 декември 2001.
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1868 г. САЩ. В края на гражданската война 
Вашингтон обявява дълга на Конфедера-
цията за недействителен.

1898 г. Куба. След победата си над Испания 
САЩ обявяват за невалидни задълженията 
на кубинския народ към Мадрид.

1918 г. Съветски съюз. Болшевиките не при-
знават царския дълг. 

1998 г. Русия. Москва прекратява едностран-
но с декрет плащанията по дълга си към 
страните от Парижкия клуб, неформална 
група от публични кредитори (постоянни 
членове: Германия, Австралия, Австрия, 
Белгия, Канада, Дания, Испания, САЩ, 
Финландия, Франция, Ирландия, Италия, 
Япония, Норвегия, Холандия, Великобри-
тания, Русия, Швеция и Швейцария), както 
и към частните банки.

2003. Ирак. САЩ обявяват иракския дълг за 
възмутителен и искат от Германия, Фран-
ция и Русия да се откажат от кредитите, 

които Ирак трябва да им върне.
2007 г. Еквадор. Ескпертна проверка стига до 
заключението, че голяма част от публичния 
дълг на страната е незаконен. Кито налага 
на кредиторите си да изкупят за 900 милио-
на долара ценни книжа на стойност 3,2 
милиарда долара.

2008 г. Исландия. Населението се организира 
за протест срещу плащанията по дълга, 
свързан с дейността на частната банка 
„Landsbanki“. Макар и заплашена с наказа-
телни мерки от британското и холандското 
правителство, както и от частните инвес-
титори, на 17 февруари 2012 г. Исландия 
установява, че агенцията „Фич“ е повишила 
с една степен кредитния ѝ рейтинг.    
Извадки от представянето на „Dette odieuse: toute 

une histoire“ (Възмутителен дълг: цялата история) от 
Claude Quémar (Comité pour l’annulation de la dette du 

tiers-monde, CADTM), Лиеж, 23 октомври 2011 г., и от 
есето „AAA. Audit Annulation Autre politique“ (ААА. Одит, 
анулиране, друга политика) от Damien Millet и Eric 

Toussaint, Seuil,  Париж, 2012 г.

ценни книжа по дълга (29,5 
милиарда долара) са обменени 
за дългосрочни (до тридесет 
години). В същото време обаче 
това ускорява настъпването на 
катастрофата, тъй като лихвата 
върху тях е невероятно висока. 
След това той предприема оф-
анзива за постигане на „нулев 
дефицит“, като намалява с 13% 
заплатите и пенсиите, надхвър-
лящи 500 песос (500 долара). 
Тази мярка засяга 92% от дър-
жавните служители и 15% от 
пенсионерите. Стотици малки 
и средни предприятия спускат 
кепенците.

Подобно  на  чумата  от 
Средновековието икономиче-
ският ужас подтиква piqueteros 
– безработните, които избират 
като средство за протест пре-
граждането на улиците – да 
издигат стотици барикади, 
на 20 юли 2001 г. е обявена 
генерална стачка. Агенции-
те за управление на риска 
„Стандарт&Пуърс“ и „Мудис“ 
обявяват, че могат да класи-
рат Аржентина в категорията 
техническа неплатежоспо-
собност. Говорител на амери-
канското финансово минис-
терство допълва посланието, 
като уточнява: Вероятно ще 
са нужни още саможертви на 
аржентинския народ, преди 
да постигне желаното рав-
новесие (4).

 
На 15 юни обща стачка 
парализира Гърция. Хората 
протестират срещу нова 
програма за сурови ограни-
чения с цел да се спестят 
28 милиарда евро. Въпреки 
многобройните сблъсъци с 
полицията, програмата е 
гласувана на 29 юни и така 
се отварят вратите на 22 
юли да бъдат отпуснати 
109 милиарда евро по  нов 
план за помощ.

ТЪЙ КАТО банките не са в 
състояние да удовлетворят 

исканията за теглене на депо-
зити в песос и в долари, прави-
телството налага на 3 декември 

строги мерки за износ на пари в 
чужбина. То забранява най-вече 
на спестителите тегленето на 
пари в брой от собствените им 
сметки, като въвежда в дейст-
вие т. нар. corralito (кошарка). 
Но достатъчно ли е това? Скри-
то зад маската на добродетелта, 
разцъфтява лицемерието. През 
ноември данъчните приходи 
бележат нов рекорден спад 
(-11,6%). В същото време, тъй 
като плановете за ограничения 
са парализирали икономическа-
та активност и са предизвикали 
рецесия, продължаваща трета 
година, агенция „Фич“ пони-
жава рейтинга на държавния 
дълг от С на DDD (неплатежо-
способност). МВФ обявява, че 
няма да изплати отпуснатата 
вече сума от 1,26 милиарда  
долара.

Седма обща стачка! След 12 
декември започват големи про-
тестни манифестации, които се 
разширяват и са подложени на 
репресии (7 убити, 378 ране-
ни). Протестите се израждат в 
разграбване на супермаркети 
и магазини от отхвърлените, 
лишени от всякаква социална 
закрила. Средната класа вдига 
невъобразим шум със своите 
cacerolazos. Без знаме и без 
лидери, хиляди недоволни 
предизвикват вълнения и бучат 
като бурно море. Единственият 
отговор на президента Руа е 
декрет за въвеждане на обсад-
но положение и засилване на 
полицейските репресии. Рав-
носметката – 35 убити и над 
4500  арестувани. Но народната 
мобилизация не отслабва. На 19 
декември 2001 г., като последи-
ца от провала на непопулярния 
Кавальо, правителството пода-
ва оставка. На другия ден по 
средата на мандата Де ла Руа 
скача в хеликоптер и напуска 
президентския дворец „Ла Каса 
Росада“.

На 19 и 29 октомври 2011 г. 
обща стачка и бурни ма-
нифестации парализират 
Гърция. Димитрис Коста-
ридис, един от участници-
те в тях, загива.

И ДОКАТО неефективността 
на рецептите на МВФ, на 

Световната банка и на техните 
приятели (нещо като „тройка“) 
лъсва на бял свят, Конгресът 
назначава перониста Адолфо 
Родригес Саá за президент. Той 
заявява пред парламента, че 
няма да плати нито стотинка 
по дълга. Обявява се за иконо-
мическо съживяване, говори 
за създаването на един милион 
работни места и възнамерява да 
се откаже от намаляването на 
пенсиите и от нагаждането на 
правото на труд  към пазарната 
конюнктура. Неговите първи 
решения, които имат повече 
допирни точки с най-старо-
модния популизъм, отколкото 
с новаторската и модерна 
представа, която временният 
президент се стреми да създа-
де за себе си, тревожат пазарите 
(които използват за свой гово-
рител в този случай испанският 
всекидневник Ел Паис от 28 
декември 2001).

И  докато  населението 
настоява за конкретни ре-
шения, демонстрациите се 
израждат. Нямам друг изход, 
освен да подам безвъзвратно 
оставката си, капитулира 
Саá, седмица след като е поел 
функциите си. 

Тогава до края на манда-
та, т. е. до декември 2003 г., е 
назначен перонистът Едуардо 
Дуалде. Това е петият прези-
дент за петнадесет дни  (5). Едва 
образувано, новото правител-
ството изпраща за одобрение от 
парламента спешен закон, кой-
то е приет на 6 януари 2002 г. 
Законът съдържа фундаментал-
ни промени в икономическата 
политика. За да предизвика 
икономическо съживяване, той 
предвижда да се девалвира пе-
сото с 30% и да се сложи край 
на фиксирания паритет с дола-
ра, наложен през 1991 г. Макар 
че речите и жестовете про-
дължават да са популистки, 
сега все пак са по-предпазливи, 
отбелязва вестник Ел Паис на 
3 януари. „Популистки ли“? 
Естествено, девалвацията носи 

заплахата испанските мулти-
национални компании, които 
лудуват в Аржентина като в 
покорена страна, да загубят 
3 милиарда евро и мадридската 
борса ги наказва строго.

Изборът на Гърция на вся-
ка цена да запази мястото 
си в еврозоната ѝ пречи да 
девалвира националната си 
валута, за да се опита да 
даде тласък на износа си.

КОМПАНИИТЕ ,  че сто 
чуждестранни, взели на 

концесия приватизираните 
обществени услуги, искат да 
повишават тарифите си от 40 
до 260%. Никога досега не съм 
получавал толкова много те-
лефонни обаждания от всички 
групировки, настанили се в Ар-
жентина,  които искат от нас 
да оставим непокътнати при-
вилегиите им, ще сподели по-
късно президентът Дуалде (6). 
На 27 януари еврокомисарят по 
икономическите и валутните 
въпроси Педро Солбес отправя 
предупреждение, което звучи 
като заплаха, като разобличава 
празнотите и противоречията 
в аржентинската икономическа 
програма. Френската банка 
„Креди Агрикол“, испанската 
„Банко Сантандер“ и канад-
ската „Бенк ъф Нова Скотия“ 
се измъкват тихомълком от 
страната, като оставят десетки 
хиляди аржентинци без спес-
тявания.

Въпреки че официално пра-
ви декларации, повтарящи тема-
та за  ограниченията, правител-
ството изпитва по-голям страх 
от пореден взрив на социал ното 
недоволство, отколкото от недо-
волството на чуждите инвести-
тори от САЩ или от МВФ. То 
продължава да се придържа към 
мораториума, обявен с декрет от 
Саá. МВФ иска от новия прези-
дент смислен план, заплашва, 
че ще отказва всякаква помощ, 

докато продължава водената 
политика, и поставя срок от една 
година Аржентина да изплати 
дълга си.

На 31 октомври 2011 г. 
Папандреу обявява, че ще 
подложи на всенародно 
гласуване споразумението, 
сключено на 27 октомври 
(с цел да „спаси“ отново 
Гърция, налагайки ѝ още 
ограничения). Но след като 
Германия, Франция, Брюк-
сел и МВФ го мъмрят, на 3 
ноември той се отказва от 
намерението си.

ПО ВРЕМЕ на встъпителна-
та си реч като президент 

Дуалде заявява, че банковите 
влогове, блокирани от corralito, 
ще бъдат възстановени във 
валутата, в която са открити. 
Преразглежда обаче поетите 
ангажименти и съоб щава, че 
спестителите ще получат пари-
те си в песо, а не в долари, при 
курс 1,40 песо за долар, макар 
че по действащия свободен ва-
лутен курс доларът струва 1,65 
песо. През април МВФ – ту с 
лошо, ту с добро (или просто 
защото няма никаква представа 
какво поведение да следва!) – 
прави жест, като отпуска 710 
милиона долара, за да финан-
сира дефицита на провинции-
те. Демонстрирайки вкус към 
комичните повторения, съвпа-
дащ с вкуса на партньорите му, 
Дуалде поема обещанието… да 
съкрати публичните разходи. 
През трите предшестващи ме-
сеца компаниите уволняват 170 
хиляди работници. Официално 
безработицата достига 25%.

В провинция Буенос Ай-
рес спирането на стипендиите 
изгонва от училищата около 
130 хиляди ученици от бедните 
квартали. Девалвацията при-
нуждава търговците да увели-
чават цените на националните 
и на вносните продукти по-

Многобройни прецеденти

                       НЕИЗБЕЖНИ ЛИ 

Àðæåíòèíñêàòà òâúðäîñò è ãðúöêàòà 

(4) Nuevo Herald, Маями, 14 
юли 2001.

(5) Рамон Пуерта изпълнява 
длъжността президент от 21 до 23 

декември 2001, г. Едуардо Каманьо 
изпълнява същите функции от 31 де-
кември 2001 г. до 2 януари 2002 г.

(6) Monde, 8 януари 2002.

„Всички сме гърци!“
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някога с 30%, а на брашното 
със 70%.

На 20 февруари 2012 г. 
министрите на финансите 
от еврозоната постигат 
съгласие да отпуснат на 
Гърция допълнителна по-
мощ от 130 милиарда евро 
срещу нови сурови огра-
ничения от нейна страна. 
Министърът на финансите 
на Холандия Ян Кеес де 
Ягер настоява Атина да 
бъде поставена под „по-
стоянно наблюдение“ от 
ЕС и МВФ.

НАСТЪПВА време, когато в 
Аржентина се налага друг 

начин на мислене. От края на 
2001 г. навсякъде възникват 
народни събрания, организации 
на безработни и на piqueteros, 
мрежи за разменна търговия, 
здравни и образователни струк-
тури за координация, работни-
ците започват сами да упра-
вляват изоставените фабрики 
(7). Политиците, членовете на 
правителството, съдиите вече 
не смеят да се покажат на пуб-
лични места. Заради голямата 
им алчност и корумпираност 
цялата страна  се отвращава 
от тях. Кошмарът на разрухата 
предизвиква надигането на 
селските общности. В града 
отново започва дрънченето на 
cacerolazos, синдикатите на 
безработните и на работещи-
те, обитатели на предградия, 
които вече гладуват, блокират 
пътищата за столицата. В об-
становка на пълен хаос с викове 
Que se vayan todos! (Да се ма-
хат всички!) аржентинците се 
надигат отново на бунт. Двама 
загиват и 190 са ранени (плюс 
160 арестувани).

На 26 юни 2002 г. жестокото 
потъпкване на протестна мани-
фестация на piqueteros, „кла-
нето в град Авелянеда“, взима 
нови две жертви и тридесет и 
трима ранени от куршуми. Под 
натиска на народния гняв Дуал-
де обявява предсрочни избори 
шест месеца преди изтичането 
на управленския мандат. 

През декември по улиците 
на Буенос Айрес пак мани-
фестират близо 100 хиляди 
души с искане да се свика 
общонародно събрание, на 

което да се обсъди въпросът за 
радикална промяна на иконо-
мическия модел. Замразените 
от декември 2001 г. преговори 
с МВФ продължават да са 
в мъртва точка. За мнозина 
превърнатата във финансов 
парий Аржентина, подобно на 
Ирак, Либерия или Сомалия, 
вече е с единия крак в гроба. 
А френският социолог Ален 
Турен дори вече я погребва: 
Тя е напълно безсилна да се ре-
формира и да взима решения. 
Като общност, като страна и 
като политическа система тя 
е мъртва (8). Мъртва, може би, 
но още мърда. И то как!

По време на предизборната 
кампания кандидати са трима 
перонисти: Карлос Менем, 
мимолетният президент Саá и 
Нестор Кирхнер, неизвестен 
на широката публика, но ля-
воцентристки губернатор на  
провинция Санта Крус (Пата-
гония). На 27 април 2003 г. из-
лезлите начело в надпреварата 
за президентския пост Кирхнер 
и Менем получават съответно 
24,34% и 21,9% от подадените 
гласове. На 14 май обявеният от 
проучванията на общественото 
мнение за „унищожен, победен, 
съкрушен“ Менем, който беше 
обявил, че ако бъде избран, 
няма да се поколебае да повика 
армията, за да сложи край на 
безредието, отказва да участва 
във втория тур.

На 25 май във встъпител-
ната си реч Кирхнер говори от 
позицията на защитник на со-
циалната справедливост и  като 
привърженик на по-голяма роля 
на държавата, която да гаран-
тира повече равенство там, 
където пазарът го изключва. 
И докато на церемонията по 
встъпването в длъжност САЩ 
са представени от функционер 
от по-нисък ранг (министърът 
по жилищните въпроси и ур-
банистичното развитие Мел 
Мартинес), на никого не убягва 
фактът, че при ръкоплясканията 
за чуждестранните делегации 
най-много аплодисменти по-
лучават президентите на Куба, 
Венецуела и Бразилия Фидел 
Кастро, Уго Чавес и Луис Иня-
сио Лула да Силва.

Чуждестранните инвести-
тори не престават да претенди-

рат за чувствителна  ревизия на 
тарифите на приватизираните 
обществени услуги (мярка, за 
която настоява и МВФ). От 
своя страна Кирхнер и неговият 
финансов министър Роберто 
Лаваня решават да поставят под 
контрол вноса на спекулативен 
капитал и обявяват увеличение 
с 50% на минималните заплати, 
с цел да се насърчи потребле-
нието.

От този момент нататък по-
литиката на президента тръгва 
в посока, напълно противопо-
ложна от онази, която доведе 
страната до разруха. Той скъсва 
с „отношенията на сливане“, 
поддържани със САЩ след 
90-те години на миналия век, и 
се ориентира към оста на про-
гресивните латиноамерикански 
държави. Кирхнер потвърждава 
отново ролята на политическата 
воля в политиката и на държа-
вата в икономиката. Обвързва 
оздравяването на финансите 
с развитието на социалната 
закрила, с реформирането на 
индустриалното предлагане и с 
подкрепата за потребителското 
търсене.

От септември 2002 г. сил-
ното обезценяване на песото 
и закрилата за местната ин-
дустрия позволяват да бъде 
завоюван отново вътрешният 
пазар и местните продукти да 
изместят някои от вносните. 
Съживява се икономическият 
растеж. Темповете му, благо-
приятствани от динамиката на 
износа, силно нарастват.

Като наблюдава това съжи-
вяване, МВФ естествено проя-
вява желание Буенос Айрес 
да насочи част от излишъка 
от данъчните си постъпления 
към изплащането на дълга. 
В отговор Кирхнер предлага 
да поднови плащанията, но 
поставя условието в замяна 

кредиторите да се откажат от 
част от дълга. И действително 
през септември 2003 г., на Об-
щото събрание на МВФ и на 
Световната банка в Дубай, той 
лично дефинира предложение-
то си като окончателно и започ-
ва преки преговори с пазара, 
вместо да му се подчини. Така 
той изтръгва от монетарните 
жандарми съгласие за мора-
ториум, който отсрочва с три 
години (до септември 2006 г.) 
изплащането на 12,5 милиарда 
долара, отлага за по-късна дата 
крайния срок за издължаването 
на 2,43 милиарда долара, които 
Аржентина не е платила, и най-
вече отказва да поеме какъвто 
и да било ангажимент относно 
предписанията на МВФ. 

В последна сметка тази 
твърда позиция се оказва пе-
челивша и постигнатото на 25 
февруари 2005 г. преструкту-
риране създава интересен пре-
цедент, за да не кажем пример. 
На тази дата Аржентина налага 
съкращаване на държавния си 
вътрешен и външен дълг (общо 
178,7 милиарда долара), като 
резултат от опрощаването на 
75% върху 82 милиарда долара 
от целия дълг (9). От тази сума 
43,5% са били притежание 
на чужди частни спестители 
(голяма част от тях италианци 
и германци), 34,5% са били 
притежание на корпоративни 
чуждестранни инвеститори 
и 22% на аржентинци. Раз-
мерът на сумите, дължими 
на МВФ, Световната банка и 
други международни органи-
зации, остава незасегнат от 
това споразумение (10) – нещо, 
за което някои по-радикални 
привърженици на този подход 
ще упрекнат президента.

На 9 март 2012 г. Гърция 
пристъпи към най-знаме-
нателното в историята 
преструктуриране на дълг, 
възлизащ на 206 милиарда 
евро. Около 83,5% от част-
ните гръцки кредитори се 
съгласиха да заличат 53,5% 
от стойността на прите-
жаваните от тях ценни 
книжа (Атина обещава да 
наложи подобна отстъпка 
и на другите). Тази опера-
ция гарантира на инвести-
торите изплащания, които 
щяха да бъдат прекратени 
при един финансов хаос. 
Противно на Аржентина, 
гръцката неплатежоспо-
собност не е елемент на 
разрив в икономически и 
политически план. Вслуш-
вайки се в изискванията на 
„тройката“ (Европейската 
комисия, Световната банка 
и МВФ), гръцкото прави-
телство обяви нови мерки 
за сурови ограничения.

ОБВИНЯВАН  в „попули-
зъм“, критикуван заради 

отказа му да криминализира 
социалния протест, понякога 
обвиняван в авторитарност, 
президентът Кирхнер, макар 
да не успя да разреши всички 
проблеми на страната си, ре-
национализира някои страте-
гически предприя тия – пощите 
и телекомуникациите, водите, 
въздушния транспорт, финанси-
ра важни социални програми и 
намали бедността на половина 
за четири години.  Ние постиг-
нахме най-добрата договоре-
ност в света за най-големия 
дълг в света, заяви той на 25 
февруари 2005 г. в Дубай.

През декември 2005 г. с 
помощта на Венецуела, която 
купи държавни облигации за 
1,6 милиарда долара, Аржен-
тина си позволи лукса с една 
вноска да изплати дълга си 
от 9,8 милиарда долара към 
МВФ. Дори във връзка с този 
акт се чуват критики. Но за 
Буенос Айрес тази мярка беше 
от фундаментално значение – 
да попречи на отговорните за 
катастрофата от 2001-2002 г. 
отново да си пъхат носа в уп-
равлението на страната.

Когато си възвърна сувере-
нитета, страната се изправи на 
крака по впечатляващ начин. 
Толкова успешно, че брутният 
ѝ вътрешен продукт (БВП) се 
утрои в периода между 2003 г. 
и 2011 г. Разбира се, гръцките 
експортни възможности не 
могат да се сравняват с аржен-
тинските. А освен това Буенос 
Айрес се възползва от слънчев 
лъч, огрял световната икономи-
ка, стимулирана от ниската цена 
на кредитите и от китайското 
търсене на суровини. Гръцката 
икономика не може да разчита 
на такава околна среда. 

Това обаче не трябва да я 
възпира да размишлява върху 
поуката от този прецедент. 
Поука, която Джоузеф Стиглиц, 
носител на Нобелова награда 
за икономика за 2001 г., като 
наблюдаваше аржентинската 
катастрофа, формулира така 
една година след това: Всеки 
икономист, достоен да носи 
това име, би могъл да предска-
же, че политиката на строги 
ограничения ще предизвика 
забавяне на икономическата 
активност и че бюджетните 
цели няма да бъдат постиг-
нати (11).

 
Е, какво бихме казали, ако 

се замислим за сегашното  по-
ложение на Гърция?

МОРИС ЛЬОМОАН

СА ЛИШЕНИЯТА?

ìåêóøàâîñò ïðåä êðåäèòîðèòå

(7) Виж Cécile Raimbeau, „En 
Argentine, occuper, résister, produire“ (В 
Аржентина окупирай, съпротивлявай 
се, произвеждай), Monde diplomatique, 
септември 2005.

(8) Ел Паис, 14 април 2002.
(9) След дълги преговори с кре-

диторите, които отказваха това 
опрощаване от 75%, през 2010 г. 
те най-накрая го приеха за близо 
93% от пълния размер на въпрос-
ните суми.

(10) Между 2001 и 2004 г. Буенос 
Айрес ще им изплати над 10 милиарда 
долара. Аржентина продължава да 
дължи 6,7 милиарда долара (без лихви-
те) на Парижкия клуб. През ноември 
2010 г. той се съгласи да предоговори 
начина на изплащане на този дълг, 
но както настоява от две години 
аржентинското правителство, без 
намесата на МВФ.

(11) Straits Times , Сингапур, 10 
януари 2002.

LE MONDE DIPLOMATIQUE
Превод Методи Кръстев

В Аржентина средната класа вдига невъобразим шум със своите cacerolazos (дрънчене 
с тенджери). Piqueteros – безработните, които избират като средство за протест 

преграждането на улиците – издигат стотици барикади.



65 АПРИЛ 2012 - МОНД дипломатик

(От  стр. 1)

или монархически, отхвърляха 
каквато и да било реформа. 
Те се характеризираха с авто-
ритарност, концентрация на 
богатствата в ръцете на малка 
клика, стояща над държавата, 
и ендемична корупция. И ако 
през този период народните 
бунтове изразяват спорадично 
неясно недоволство, араб-
ските режими по принцип се 
сблъскват преди всичко око-
ло геополитическите залози, 
разединени от позицията си 
спрямо САЩ и Израел. Жела-
нието за промяна и социална 
трансформация изпада в заб-
вение.

Очертанията на съюзите 
варират с течение на времето. 
По време на Първата война в 
Залива, през 1990-1991 г., ви-
дяхме как Сирия на Хафез Ал 
Асад се съюзи с Вашингтон, 
докато Йордания на крал Хю-
сеин подкрепи Саддам Хюсе-
ин. В навечерието на арабските 
революции през 2011 г. проти-
воречия разделиха проамери-
канския лагер (основно Египет 
и Саудитска Арабия) и т. нар. 
лагер на „съпротивата“ (Иран, 
Сирия, „Хамас“ в Палестина и 
„Хизбула“ в Ливан).

Дамаск заема привиле-
гирована позиция именно 
поради съюза си с Ислямската 
република. Съюз, ненаруша-
ван в продължение на три-
десет години, независимо от 
разминаванията между двете 
страни по отношение на мира 
с Израел, който Иран поначало 
отхвърля, докато Сирия прие-
ма при определени условия, а 
именно, реституция на  Голан-
ските възвишения, окупирани 
от еврейската държава през 
юни 1967 г.

След убийството на ливан-
ския премиер Рафик Харири на 
14 февруари 2005 г. и бързото 
изтегляне на войските от Ли-
ван сирийският режим прежи-
вя период на изолация, от която 
президентът Башар Ал Асад 
успя накрая да го измъкне. 
Твърдостта пред натиска, уп-
ражняван от администрацията 
на Джордж Буш, стремящата 
се да го свали от власт, подкре-
пата, която оказа на „Хизбула“ 
по време на израелската война 
срещу Ливан през лятото на 
2006 г. и на „Хамас“ по време 
на израелската окупация през 
декември 2008 и януари 2009 г., 
утвърдиха представата за него 
като „стълб на съпротивата“ в 
района. До такава степен, че 
ислямското движение „Мю-
сюлмански братя“ временно 
прекрати опозицион ната си 
дейност в Сирия. 

Този престиж даде основа-
ние на клана Асад да вярва, че 
страната ще остане незасегна-
та от вълнението, обхванало 
региона през 2011 г. На све-
товно равнище той ориентира 
някои антиимпериалистически 
движения, които не отчитат 
промените, предизвикани от 
арабските революции, да све-
дат конфликта, свързан със 

Сирия, до геополитическото 
му измерение (2).

Погрешни анализи, по-
грешни сметки. Режимът е 
подкопан от същите пороци, от 
които страда целият регион — 
авторитарност и произвол, 
ограбване на богатствата и 
икономическа либерализация, 
задълбочаваща неравенствата, 
неспособност да се отговори 
на нуждите на младежта, все 
по-многобройна и по-добре 
образована в сравнение с по-
възрастното поколение.

Отказът да се вземат пред-
вид тези очаквания и нечува-
ната бруталност на репресии те 
ускоряват ескалацията на наси-
лието и насърчават милитари-
зирането на част от бунтовни-
ците, които в началото, както и 
в Египет, в по-голямата си част 
се обявиха за ненасилие. Рис-
кът сблъсъците да придобият 

Øèèòñêîòî ïëàøèëî

В ЛОНОТО на Сирийския 
национален съвет стана 
едно ново разцепление 

по инициатива на личности 
като Хайтам ал Малех и Камал 
Лабуани, бивши политически 
затворници, които критикуват 
равняването му по чужденците. 
Амар Кураби, бивш председа-
тел на Сирийската организация 
за защита на човешките права и 
ръководител на Националното 
движение за промяна, упреква 
Сирийския национален съвет, 
че пренебрегва алауитските и 
туркменските активисти (5). 
Що се отнася до християните, 
които бяха свидетели как в 
Сирия намериха убежище хи-
ляди техни иракски едноверци, 
сега те наблюдават със страх 
надигането на джихадистите, 
както и антихристиянските и 
антиалауитските лозунги на 
част от демонстрантите. 

Отхвърлян от известен 
брой противници, а именно 
от Националния координаци-
онен комитет за демократич-
на промяна, който е против 
конфесио нализирането и ми-

литаризирането на въстани-
ето, както и против чуждата 
военна намеса, разкъсван от 
редица вътрешни деления, 
непризнаван от местните ко-
митети, Сирийският наци-
онален съвет е доминиран 
от ислямистите, с няколко 
либерални фигури за фасада. 
Зависимостта му от западните 
страни и монархиите от Зали-
ва се възприема зле.  

Безизходицата е пълна. 
Опозицията е неспособна да 
предизвика падането на режи-
ма, а режимът е неспособен 
да потуши един бунт, който 
учудва със своята смелост и са-
можертвена решимост. Връща-
нето към предишното статукво 
е невъзможно и контролът на 
властите над умовете и телата, 
над едно общество, което се 
е политизирало в течение на 
последните месеци, не може 
да бъде възстановен никога. 
Реформите, предприети от 
Дамаск (нова конституция, 
последователни амнистии и 
т.н.), са без значение, доколко-
то тайните служби и армия та 

имат картбланш да убиват, 
бомбардират и изтезават кого-
то пожелаят.

Същевременно опасността 
от гражданска война е реална 
и включва в себе си евентуал-
ни вълнения в Ливан и Ирак. 
Една чужда военна намеса би 
изострила радикализацията на 
сблъсъците между отделните 
общности и би превърнала 
оръжията в единствен арбитър 
на верските различия. Тя би 
могла да нанесе фатален удар 
на надеждите за демократизи-
ране в региона.

Но възможностите не се 
свеждат само до опцията за 
военна намеса. Икономиче-
ският натиск върху Сирия 
(който може да бъде засилен, 
при условие че бъде насочен 
към управляващите, а не към 
населението) кара част от бур-
жоазията, подкрепяща режима, 
да се замисли. От друга страна, 
въпреки трудностите, първите 
мисии с наблюдатели от Араб-
ската лига позволиха да се 
намали насилието. Саудитска 

Арабия обаче успя да постигне 
тяхното оттегляне и прикрива-
не на техния доклад, който не 
отговаря на медийното опро-
стенчество. Завръщането им 
в Сирия и разширяването на 
мисията им биха били крачка 
напред. В крайна сметка Русия 
и Китай би трябвало да бъдат 
привлечени към опита да се 
договорят условията на пре-
хода. „С един кървав режим?“, 
възразяват някои. В Латинска 
Америка преходът към демо-
крацията стана, като се даде 
амнистия на военните, въпреки 
че може да се съжалява, че те 
се ползват от нея вече тридесет 
години.

Този тесен и труден път 
не е пътят, предпочитан от 
повечето външни участници, 
които свеждат положението 
до титаничен сблъсък меж-
ду диктатура и демокрация. 
Същевременно кой би могъл 
да допусне, че саудитският 
режим се стреми да установи 
демокрация в Дамаск, при 
положение че не признава 
никакъв изборен орган? Ре-
жим, чийто министър на въ-
трешните работи обяви, че 
шиитските демонстрации в 
източната част на страната са 
нова форма на тероризъм (6)? 
Режим, който в началото на 
март разпръсна насилствено 
в Абха (столица на региона 
на Азир, където преобладават 
сунитите) студенти, манифес-
тиращи срещу посредстве-
ността на университетското 
образование?

Разтревожена от отслабва-
нето на САЩ в региона, враж-
дебна към „шиитската власт“, 
установена в Ирак, Саудитска 
Арабия застана начело на ре-
гионалната контрареволюция, 
потушавайки, но не напълно, 
въстанието в Бахрейн. С цел да 
спечели на своя страна сунит-
ската общност, тя въоръжава 
въстаниците в Сирия, размахва 
шиитската опасност и залага 
на една двойна враждебност 
към шиитите и „персите“.

ПОДХВАЩАНЕТО от 
Рияд на дискурса за 
„сунитската солидар-

ност“ се основава на идването 
на власт на „Мюсюлмански 
братя“ в Тунис, Кайро, Рабат, 
а навярно съвсем скоро и в 
Либия, макар че през послед-
ното десетилетие взаимоотно-
шенията между тях и Рияд са 
много лоши. Но положението 
е несигурено. Братството е 
разделено по отношение на 
своята политика, както показ-
ва съпротивата на туниското 

правителство срещу всяка 
чуждестранна намеса в Сирия 
или вътрешната борба в „Ха-
мас“, който изнесе генералния 
си щаб от Дамаск. 

Един от членовете на по-
литбюро на организацията, 
Салах Ал Бардауил, дори зая-
ви, че в случай на война меж-
ду Иран и Израел „Хамас“ не 
би се намесил. Тази позиция 
по-късно бе опровергана от 
друга управляваща фигура с 
голямо значение — Махмуд 
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верски характер нараства и 
режимът не се колебае да из-
ползва тази карта, за да сплаши 
алауитите (3) и християните.

Същевременно опозиция-
та се оказа неспособна да 
предложи сериозни гаранции 
за бъдещето. Дори някои ней-
ни поддръжници се отдръп-
наха. Кюрдите, които първи 
се надигнаха (за да получат 
нацио нални карти за самолич-
ност, от каквито бяха лишени), 
се оттеглиха, поразени от 
отказа на Сирийския национа-
лен съвет да признае правата 
им. От своя страна, режимът 
започна да подпомага, при 
това не без успех, дейността 
на Кюрдската работническа 
партия (ПКК), която продъл-
жава да е популярна сред 
сирийските кюрди (4) и която 
вече беше използвал по време 
на сблъсъка си с Турция през 
90-те години.

(2) За споровете в ливанска-
та левица вж. Nicolas Dot-Pouillard, 
„Resistance“ et/ou „revolution“: un 
dilemma libanais face à la crise syrienne“ 
(„Съпротива“ и/или „ революция“ - 
една ливанска дилема пред сирийската 
криза), Les Carnets de l’IFPO, 11 януари 
2012, http://ifpo.hypotheses.org.

(3) Мюсюлманско малцинство, 
свързано с шиитския ислям, към 
което принадлежат фамилията на 
Ал Асад и голям брой сирийски ръ-
ководители.

(4) Dogu Ergil, „Syrian Kurds“ 
(Сирийските кюрди), Today’s Zaman, 
Истанбул, 21 февруари 2012.

(5) İpek Yezdani, „Syrian dissidents 
establish new bloc“ (Сирийски дисиден-
ти основават нов блок), Hürriyet Daily 
News, Истанбул, 21 февруари 2012.

(6)  „State has full right to check 
rioting, Interior Ministry says“ (Въ-
трешното министерство казва: 
„Държавата има пълното право да 
потуши бунта), Arab News, 11 март 
2012, http://arabnews.com

ОТ РИЯД   
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ИВИЦАТА  Газа  при-
добива автономност 
вследствие на войната 

от 1948-1949 г. По време на 
конфликта към нея се стичат 
множество прогонени от Из-
раел палестинци. Първият 
министър-председател на Из-
раел Давид Бен Гурион, с 
присъщата му прозорливост, 
бързо си дава сметка за риска 
от подобно съсредоточаване 
на бежанци северозападно от 
Негев, тъй като Синайската 
пустиня, като естествена пре-
града, не позволява в Газа да 
се осъществи феноменът на 
разпръсване, наблюдаван в 
съседните страни с появата на 
бежанските лагери край Аман, 
Бейрут и Дамаск. 

По този начин самата те-
ритория се превръща, най-
малкото за две трети от своето 
население, в огромен бежански 
лагер. Бен Гурион се надява да 
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разреши този проблем, като 
предлага анексиране на Газа, 
но конференцията в Лозана 
през 1949 г. погребва тази на-
дежда. Така Газа се превръща 
в невралгична точка на южния 
фронт, опитно поле за внезап-
ни нападения и безогледни 
бомбардировки.

Израелското нашествие по 
време на кризата за Суецкия 
канал през 1956 г. е съпът-
ствано от кървава репресия, 
но израелските воиски се от-
теглят от Газа вследствие на 
международния натиск. Тогава 
Бен Гурион смята да заложи 
задочно на желязната ръка на 
египетския президент Гамал 
Абдел Насър, който гарантира 
действително спокойствие на 
територията до 1967 г. Оку-
пацията на ивицата Газа в 
началото на започналата през 
юни война се превръща в пре-
дизвикателство за Израел, като 
контравъстание, пред лицето 
на една палестинска партизан-
ска война, водена с несравни-
мо упорство. Генерал Моше 
Даян, който смачква брутално 

бунтовниците, избира да пре-
върне Газа в „отворени врати“ 
(област на свободно придвиж-
ване) между Израел и Запад-
ния бряг. Тази политика дава 
своите плодове през следващи-
те две десетилетия. През 1993 г. 
министър-председателят Иц-
хак Рабин решава да затегне 
„блокадата“ на територията 
и в същото време да започне 
диалог с Организацията за ос-
вобождение на Палестина.

Натрапчивата мисъл на 
израелските власти е да се 
отърват от Газа, прехвърляйки 
поддържането на реда върху 
палестинските сили, но като 
си запазват правото на намеса 
в случай на заплаха. В това 
отношение е очевидна стра-
тегическата приемственост 
между частичното оттегляне 
през 1994 г. и едностранното 
освобождаване от поетите 
задължения през 2005 г. Но 
докато Рабин задейства дина-
миката на мира, израелският 
министър-председател Ариел 
Шарон поставя палестинската 
власт пред свършен факт.

От  2005 г.  Израел  се 
сблъсква с провала на своя 
наблягащ изключително на 
сигурността подход, който ос-
вен това подхранва със своята 
бруталност една международ-
на мобилизация, подсилвана 
от кризите. „Гражданските 
мисии“, породени от хумани-

тарна необходимост, достигат 
своите предели, доколкото 
са неспособни да възвърнат 
надеждата на населението от 
ивицата Газа. То продължава 
да се намира в желязна хватка 
между „Фатах“ – движението, 
което никога не прие победата 
на ислямистите по време на 
изборите от януари 2006 г., и 
„Хамас“ – движението, което 
пое контрола на територията 
през юни 2007 г. Именно по 
този начин безизходицата на 
израелската стратегия обостри 
хуманитарната безизходица, 
която пък, от своя страна, е 
утежнена от политическата 
безизходица за палистинците. 
Милион и половина жители на 
територията, подложени на из-
ключително строга физическа 
изолация, се оказаха пленници 
на тази тройна безизходица. 

Танкистът Шалит е 
разменен срещу повече 
от 1000 пленници

МЕСЕЦ след като Израел се 
отърсва от задълженията 

си и разрушава колониите си в 
ивицата Газа в края на лятото 
на 2005 г. той разгръща офан-
зива с показателното название 
„Вечното отначало“. Израел-
ските набези и бомбардировки 
се редуват, като последните са 
през март 2012 г. Пленяването 
на танкиста Гилад Шалит на 

25 юни 2006 г. покачи допъл-
нително напрежението.

Нарушението на примирие-
то между „Хамас“ и Израел от 
юни до декември 2008 г. пре-
дизвика вълна от насилие по 
време на операцията „Закалено 
олово“, като в един доклад 
палестинските жертви се из-
числяват едно към сто спрямо 
израелските, но въпреки това 
през цялата  2009 г. ракетният 
обстрел над Израел не бе пре-
установен. През първите шест 
месеца на 2010 г. в ивицата 
Газа окупаторът изби триде-
сет и четирима палестинци 
(от които единадесет цивил-
ни), докато и тримата убити 
израелци са военни (1). През 
втората половина на 2010 г. 
равносметката бе тридесет и 
седем убити палестинци (от 
които дванадесет цивилни) и 
нито една жертва от израелска 
страна (2). Израел вярва, че е 
открил правилен метод за кон-
трол над южната си граница, на 
цена, която изглежда приемли-
ва за общественото мнение в 
страната, но е несъмнено пре-
калено висока за населението 
в ивицата Газа.

Нарастването на насилието в Газа през март 
потвърждава неустойчивия характер на ста-
туквото и безизходицата, до която води израел-
ската стратегия.

ЖАН -ПИЕ Р ФИЛЮ*

*Професор в Института за политиче-
ски науки в Париж. Автор на История 
на Газа, под печат в изд. Fayard, залегна-
ла в основата на тази статия.

Ал Захар (7). Защото идеята 
за голям сунитски съюз сре-
щу Иран и Сирия отново се 
натъква на положението в 
Палестина. Кой ще може да 
замести Дамаск и Техеран в 
съпротивата срещу израелска-
та стратегия?

От своя страна, Вашингтон 
се стреми да дестабилизира 
един от стълбовете на „оста на 
Злото“ и след него Иран, който 
израелският премиер Бенямин 
Нетаняху мечтае да бомбарди-
ра. След като САЩ напуснаха 
безславно Ирак, притиснати в 
Афганистан, откъдето ще се 

оттеглят опозорени не само от 
талибаните, но и от едно раз-
гневено от техните „грешки“ 
население, те сякаш се коле-
баят за нова военна авантюра 
в Сирия, макар че виждат в 
падането на президента Асад 
възможност да си възвърнат 
позициите в региона. Ще се 
присъединят ли, както в Либия, 
към една военна намеса? Ще 
рискуват ли дестабилизира-
нето на Сирия, в която вече се 
стичат джихадисти и бойци на 
„Ал Кайда“?

Що се отнася до израел-
ските власти, тяхната позиция 

може би е изразена от Ефраим 
Халеви, бивш директор на 
„Мосад“ и бивш национа-
лен съветник по сигурността, 
който обяснява, че падането 
на режима в Дамаск, водещо 
до значителното отслабване 
на Техеран, би позволило да 
се избегнат бомбардировките 
над Иран (8). Но всяка пуб-
лична позиция в тази насока — 
и Тел Авив добре осъзнава 
това — може само да се обърне 
срещу сирийската опозиция. 
В Израел се надигат гласове, 
разтревожени за последиците 
от евентуална гражданска вой-
на в Сирия, която би могла да 
сложи край на спокойствието, 
царящо по границата между 
двете страни.

 И накрая, Русия и Китай 
от своя страна се опасяват 
от нарастването на мощта на 
ислямистите и едностранчи-
востта на Европа и Америка. 
След като наложиха своето 
вето над резолюциите на Съ-
вета за сигурност на ООН 
относно Сирия, на 21 март те 
одобриха обща декларация  в 
подкрепа на мирен демократи-
чен преход.

Всичките тези машинации 
се извършват в един Близък Из-
ток, дълбоко дестабилизиран 
след войните, водени от САЩ 
— в Афганистан и Ирак, и от 
Израел — в Ливан и Палестина. 

Държавите са отслабени, роля-
та на милиции те непрекъснато 
нараства в Ирак, Кюрдистан, 
Афганистан, Ливан, Палес-
тина, често те са въоръжени с 
мощни конвенционални оръ-
жия (дори ракети), напреже-
нието в общностите заплашва 
малцинствата и т.н.

Именно в този контекст из-
бухнаха арабските бунтове. Те 
изискват настойчиво свобода, 
достойнство (карама), демо-
крация и социална справедли-
вост. Въпреки че тези бунтове 
свалиха президентите в Тунис, 
Египет, Либия и Йемен, в за-
падното обществено мнение 
се заражда известно разочаро-
вание. Както отбелязва Питър 
Харлинг, ръководител на Меж-
дународната кризисна група в 
Египет, Сирия и Ливан, няма 
нищо учудващо в това, че бляс-
кавият момент на бързите ре-
волюции в Тунис и Египет от-
стъпва място на едно голямо 
объркване. Почти навсякъде 
в арабския свят присъстваме 
на повече или по-малко амби-
циозно и насилствено предо-
говаряне на целия обществен 
договор. Към сложността на 

частните случаи се добавят 
техните мощни корелации в 
един размирен регион, където 
оспорваният докрай „туниски 
модел“ стои в основата на 
сирийските кампании (9).

„Ислямска зима“? Сблъсъ-
ци на верска основа? Потуша-
ване на народните вълнения 
от армията в Сирия и Египет? 
Нито една от тези хипотези не 
би могла да бъде отхвърлена, 
но всички те подценяват силата 
на протеста, привързаността 
към провеждането на демокра-
тични избори, необичайната 
издръжливост на населението 
както в Бахрейн, така и в Си-
рия. Продължавайки да оказват 
подкрепа на палестинската 
кауза, която е все така актуал-
на, народите подновяват со-
циалните и демократичните 
борби, подтискани от 1967 г. 
насам. В този контекст нови 
чуждестранни интервенции 
рискуват да засилят разделе-
нията, както може да се види в 
Ирак и Либия, и да превърнат 
борбата за демокрация във 
верска борба, на първо място 
между сунити и шиити.

АЛЕН ГРЕШ

  ДО ТЕХЕРАН

  óäàðíà âúëíà

(1) Седмичен доклад на Служба-
та на ООН за координация по хума-
нитарните въпроси, 2 юли 2010.

(2) Седмичен доклад на Служ-
бата на ООН за координация по 
хуманитарните въпроси, 7 януари 
2011.

(7) The Guardian ,  Лондон , 
6 март 2012, и The Jerusalem Post, 
8 януари 2012.

(8)  „Iran’s Achil les’ Heel“ 
(Ахилесовата пета на Иран) , 
International Herald Tribune, Neuilly-

sur Seine, 7 февруари 2012.
(9) „Le monde arabe es t - i l 

vraiment en ‘hiver’?“ (Дали наис-
тина арабският свят е в своя-
та „зима“?), Монд, 1 февруари 
2012.
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Египетската революция, 
която избухна на 25 януари 
2011 г. и за осемнадесет дни 
принуди президента Хосни 
Мубарак да се оттегли, бързо 
разсея тази стратегическа 
илюзия. Ролите се размени-
ха и именно ивицата Газа 
изхранваше благодарение на 
тунелите египетския град Ра-
фах, откъснат от света, тоест 
от Кайро, поради бунтовете на 
Суецкия канал. Израел, който 
настояваше мирният договор 
с Египет от 1979 г. да забрани 
разполагането на войски в 
Синайската планина, позволи 
безпрецедентно присъствие 
на египетски въоръжени сили 
на изток от Суец, за да спрат 
революцион ното вълнение...

На 11 октомври 2011 г. 
благодарение на посредни-
чеството на Кайро и на гер-
манското разузнаване (Феде-
рална разузнавателна служба 
на Германия) „Хамас“ и Из-
раел постигнаха споразуме-
ние за размяна на пленници. 
Освобождаването на войника 
Шалит една седмица по-късно 
бе последвано от освобожде-
нието на 1027 палестински за-
творници – 477 са освободени 
по списък, приет и от двете 
страни, а по-късно 550 са 
освободени по волята на Из-
раел в течение на два месеца. 
Наистина „Хамас“ не постиг-
на освобождението на Маруан 
Баргути и Ахмед Саадат, клю-
чови фигури съответно на 
„Фатах“ и на Народния фронт 
за освобождение на Палести-
на, но осигури свободата на 
множество бойци от „Фатах“, 
Комитетите за народна съпро-
тива или „Ислямски джихад“. 
Преди всичко движението 
гарантира завръщането на де-
сетки свои кадри и историче-
ски фигури, осъдени понякога 
на няколко пъти доживотен 
затвор заради участието си в 
атентати срещу Израел.

На Израел му бяха необ-
ходими повече от 2000 дни, 
за да приеме основните иска-
ния, предявени от „Хамас“ на 
следващия ден след задържа-
нето на Шалит. В течение на 
пет години и половина изра-
елската армия предприе мно-
гобройни офанзиви, целящи 
да сломят или най-малкото да 
притиснат „Хамас“. Управле-
нието на Бенямин Натаняху 
не извлече никаква поука от 
провала на този чисто военен 
избор, въпреки че не успя 
никога да застраши контрола 
на „Хамас“ върху ивицата 
Газа .  И  стана  обратното , 
ислямистското  движение 
поддържа интензивността на 
конфликта на най-ниско ниво, 
макар че наистина заобикаля 
блокадата чрез установения 
контрол над тунелите, чийто 
брой според ООН надвишава 
шестстотин.

През зимата на 2011 г. в 
ивицата Газа успоредно с на-

родните вълнения в Тунис и 
Кайро се наблюдава необичай-
на борбеност. Една манифеста-
ция в подкрепа на египетската 
революция е забранена на 31 
януари 2011 г.

Свалянето на президен-
та Мубарак на 11 февруари  
възбужда палестинските му 
опоненти. Лозунгът „Народът 
иска падане на режима“ е про-
менен в Газа на „Народът иска 
да се сложи край на разделе-
нието“, като се обръща гръб 
едновременно и на „Хамас“, 
и на „Фатах“ в името на вър-
ховния интерес на палестин-
ския народ. На 14 март 2011 г. 
хиляди младежи шестват под 
въпросния лозунг. На другия 
ден те са десет пъти повече, 
докато в района на Западния 
бряг протестите са много 
по-ограничени. Манифеста-
цията се разпада, понеже ак-
тивистите на „Хамас“ искат да 
наложат емблемата на своята 
партия на протестиращите, 

които признават единствено 
палестинското знаме. 

Възможно ли 
е палестинско 
помирение?

ВЪПРЕКИ тези произшест-
вия, тенденцията към обе-

динение подготвя почвата за 
едно най-малкото формално 
помирение между „Хамас“ и 
„Фатах“. Падането на режима 
на Мубарак, който се опитва-
ше не толкова да посредничи, 
колкото да възпре ислямското 
движение, също изигра роля в 
този пробив. Що се отнася до 
отслабването на управлявана-
та от Башар Асад Сирия, тя 
принуждава живеещото в из-
гнание управление на „Хамас“ 
да отдава по-голямо значение 
на исканията, повдигнати в 
Газа. На 4 май 2011 г. двамата 
ръководители Халед Мешаал и 
Махмуд Абас, които не се бяха 

(3) „Хамас“ плаща заплати на 
тридесет и една хиляди чиновници в 
ивицата Газа, където палестинската 
власт запазва на служба около седем-
десет хиляди платени служители.

виждали от краткотрайния 
„национален съюз“, сключен 
в Мека четири години по-рано, 
се срещнаха отново в Кайро, 
за да подпишат споразумение. 
Приета е рамка за съвместно 
действие между службите за 
сигурност на Рамалах и Газа. 
Принципът за продължаване 
на преговорите с Израел от 
Организацията за освобожде-
ние на Палестина е одобрен 
от „Хамас“, който не се счита 
обвързан с тези преговори, но 
се съгласява да приеме произ-
тичащите от тях последици. 

След толкова много проля-
та кръв и пропуснати случаи на 
жителите на Газа им е трудно 
да повярват, че страницата с 
борбите на едната Палестина 
срещу другата е вече затворена. 
Едно действително помирение 
си остава безусловно необхо-
димо условие за извеждане на 
територията от неопределено-
то положение, установено след 
юни 2007 г. Крайното решение 

за подобен обрат идва от Абас 
и Мешаал, които живеят съот-
ветно в Рамалах и Катар (след 
като Мешаал напуска Дамаск), 
доста далеко от ивицата Газа и 
нейните проблеми. Вендетите 
между съперническите ми-
лиции и удвояването на вече 
многобройната бюрокрация 
(3) представляват сериозна 
опасност от компрометиране 
на каквато и да е било форма 
на трайно обединение. Но 
как да се мисли за приемливо 
бъдеще и колективна съдба за 
населението на Газа, когато 
двете основни палестински 
движения продължават да се 
разкъсват помежду си?

Три поколения са отрас-
нали на тази оформена от 
историята ивица. Почерненото 
поколение, живяло в периода 
1947-1967 г., подготвя пътя на 
смачканото поколение от 1967-
1987 г., последвано от поколе-
нието на интифадите в периода 
1987-2007 г. В Газа, както и 
другаде в Палестина, пътищата 
за излизане от този колективен 
кошмар са лесни и известни. 
Те могат да се заключат в 
един стойностен триптих – 
отваряне на територията, раз-
витие и разоръжаване. Подоб-
на динамика би се явила проти-
воположна на следваните вече 
две десетилетия тенденции. 
С мобилизацията от 2011 г. 
младежта на Газа вече показа 
своята решителност да обърне 
този пагубен ред. Би трябвало, 
за да се предотврати тази неиз-
бежност, да се върнем в крайна 
сметка на най-обещаващата 
предпоставка, залегнала в ос-
новата на Договорите от Осло 
– Газа най-напред.

ЖАН-ПИЕР ФИЛЮ

Âñè÷êî çàïî÷âà è ñâúðøâà ñ Ãàçà

            Палестина под британски мандат
ПЛАН НА ООН ЗА СЪЗДАВАНЕ НА ДВЕ 

НЕЗАВИСИМИ ДЪРЖАВИ
             Палестинска държава
             Еврейска държава
             Международна зона

Граници по плана на ООН

Граници на Израел след пър-
вата арабско-израелска война

Територии, анексирани от 
Израел

Територии, окупирани след 1967 г.
Източен Йерусалим, присъединен през 1967 г.
Територии под контрола на палестинските 
национални власти
Голански възвишения, окупирани през 
1967 г. и анексирани  през 1981 г.
„Зона за сигурност“ на Южен Ливан, кон-
тролирана от израелската армия
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Акт на престъпно
безумие
Два пъти съдбовни решения против
волята на българския народ са довели
до катастрофа. „Белене” е третиятB

Д-р Радко
ХАНДЖИЕв,
Bulgarian
Press Pool-
Budapest

ластта реши да прекрати про-
екта Белене против волята и
интересите на българския на-
род.

Проучване на “Алфа Рисърч”
от миналата седмица показа, че 71% от
българите одобряват строежа на АЕЦ “Бе-
лене”...

Първата фаза от изследванията на ан-
глийския консултант за Белене НSВС от-
давна е приключила, но резултатите се
крият от обществеността. Вероятно защо-
то в доклада няма и помен, че централата
е неизгодна...

Само преди две седмици премиерът
обеща, че ще насрочи референдум за
Белене...

Изведнъж - хоп! - решение на прави-
телството. Съвместно с Политбюро на ЦК
на ГЕРБ, американския посланик и про-
правителственото парламентарно мнозин-
ство... Пропуснато е само, че властта е в
бойна готовност да ликвидира “гьола” Бе-
лене повече от две години, а самият акт е
приет от правителството още през януари.
Това разкри ексминистър Трайчо Трайков.
Два месеца министрите си траят, като
среднощни разбойници крият от народа,
от Върховния суверен на Република
България, истинските си намерения...

Защо премиерът се отказа от рефе-
рендума? Защо се страхува от допитване
до народа? И защо трябваше да плащаме
на консултант, след като актът на прави-
телството е бил предопределен?

Според властта, ако Белене се пост-
рои, цената на тока след 6 или 7 години
щяла да скочи на 8 евроцента на киловат-
час или по сегашния курс - около 16 сто-
тинки. Но не казва, че отдавна плащаме
по 33 стотинки за киловатчас тока, произ-
веден от софийските ТЕЦ-ове! Отделно
плащаме отпадъка от това производство.
Таксуват ни го като “топлинна енергия”...

След този акт министрите и депутати-
те от мнозинството не може повече да
представляват българския народ. Защото
приеха решение против волята и интере-
сите на българския народ. И защото се
превърнаха в клетвопрестъпници. Нека
припомним, че на първото заседание на
41-то Народно събрание през 2009 г. на-
родните избраници положиха следната
клетва: “Заклевам се в името на Републи-
ка България да спазвам Конституцията и
законите на страната и във всичките си
действия да се ръководя от интересите на
народа. Заклех се”. Същата клетва пола-
гат и членовете на Министерския съвет,

тоест министрите.
Приемайки решение против волята и

интересите на народа, клетвопрестъпни-
ците министри и депутати от проправител-
ственото мнозинство извършват и поред-
ното кардинално предателство спрямо
националния интерес. Решението е фатал-
но за бъдещето на България. България
губи евтин и модерен ядрен проект. Губи
изразходваните пари и бъдещите неустой-
ки. Губи суверенитета си. Ако досега суве-
ренитетът на страната ни беше частично
ограничен, с този акт - България оконча-
телно се лишава от всякакъв суверенитет.

В същото време водещите евросъюзни
икономики, включително нашите съседи
Румъния и Турция, градят нови ядрени
мощности. При това Турция планира да
пусне в експлоатация четири АЕЦ-a руско
производство. И няма да е далеч денят,
когато ще трябва да купуваме скъп ток от
съседите си. И историците със сигурност
ще назоват датата 29 март като ден на
престъпно безумие.

Съвременните български политици оп-

ределено са с къса памет. И са готови на
всякакви мерзости и предателства, само и
само да угодят на силните на деня. И да
напълнят джоба си... Затова нека им при-
помним за един друг ден на престъпно
безумие и за това какво ги чака.

На 16 юни 1913 г. Цар Фердинанд за-
повядва на българската войска да започне
военни действия срещу съюзниците ни в
Балканската война. Но сърби и гърци успя-
ват да вземат надмощие. Румъния и Осман-
ска Турция се възползват и нападат Бълга-
рия. Румънската войска заема Северна
България и стига до София, а Турция нару-
шава установената от Лондонския мирен
договор линия Мидия-Енос и се нахвърля
върху мирното българско население в Из-
точна Тракия. След извършеното на 16 юни
престъпно безумие, дипломацията на Гер-
мания и Австро-Унгария потрива доволно
ръце. Германският канцлер Теобалд фон
Бертман-Холвег отбелязва: “Който и да
излезе победител от тази война, двата
народа - българи и сърби - ще отслабнат и
ще се ненавиждат един друг”.

Актът на престъпно безумие директно

е насочен и срещу Освободителката. И
Русия обвинява правителството на Ферди-
нанд като отговорно за всички последст-
вия. Последствията са Първа национална
катастрофа. България е принудена да
отстъпи на бившите си съюзници по-голя-
мата част от населената с етнически
българи Македония, а на Румъния - Южна
Добруджа. Българското население в Из-
точна Тракия е оставено без защита и е
подложено на жестока сеч от османската
армия. Стотици хиляди българи от Маке-
дония и Тракия са принудени да напуснат
завинаги родните си места.

Актът на престъпно безумие от 16 юни
1913 г. намира своето упорито продълже-
ние. На 14 октомври 1915 г. правителство-
то на Фердинанд нарушава декларациите
си за неутралитет и се включва в Първата
световна война, съюзявайки се с Австро-
Унгария, кайзерова Германия и петвеков-
ния си поробител - Османска Турция сре-
щу Освободителката Русия. Това предре-
шава Втората национална катастрофа.
Стотици хиляди са избитите или осакате-
ни по бойните полета българи. Многократ-
но повече са бежанците, прогонени от
родните им места. От българската снага
отново се късат територии, на българския
данъкоплатец отново са наложени изклю-
чително тежки репарации.

1 март 1941 г. е поредната черна дата
в българската история. Българските власт-
ници извършват нов акт на престъпно
безумие. Отново против волята и интере-
сите на народа. В двореца Белведере във
Виена те подписват присъединяването на
страната към силите на Оста. По такъв
начин България преустановява политика-
та си на неутралитет и се въвлича във
Втората световна война като съюзник на
нацистка Германия. Отново против Осво-
бодителката Русия.

Също както на 29 март 2012 г., на 2
март 1941 г. депутатите от проправителст-
веното мнозинство подкрепят правителст-
вения акт. С шумни овации и ставане на
крака те посрещат министрите, продали
националния ни суверенитет. Протестите
на опозицията в лицето на авторитетни
политици като Никола Мушанов, Ангел
Держански, Петко Стайнов, са заглушени
с гръмко “ура”.

Също както през 2012 г., решението
на правителството за съюз с Хитлер е било
крито от обществеността в продължение
на два месеца. Опасенията на английския
премиер Чърчил, че българските властни-
ци ще повторят старите си грешки от 1915
г., се потвърждават: “Българският народ за
трети път през изтеклите 30 години е
хвърлен в една ненужна война”.

Резултатите от престъпния акт убеди-
телно водеха към трета национална ката-
строфа. Единствено скъсването с нацистка
Германия в последния момент и съюзява-
нето ни със силите на антихитлеристката
коалиция ни спаси от ново териториално
окастряне. Като сателит на нацистка Гер-
мания в продължение на 4 години обаче
България загуби възможността да поиска
след края на войната преразглеждане на
несправедливия Ньойски диктат.

Актът от 16 юни 1913 г., както и актове-
те от 14 октомври 1915 г., 1 март 1941 г. и
29 март 2012 г. са приети против волята и
интересите на българския народ. Това са
престъпни актове, тежестите от които тряб-
ваше да понесат поколения български
данъкоплатци, целият народ. Както поко-
ления българи ще трябва да понасят теже-
стите на престъпния акт от 29 март 2012 г.

Затова нека съвременните политици не
забравят поуките от престъпните актове
на своите предшественици. Виновниците
за националните катастрофи бяха изпра-
вени пред съда след края на Първата све-
товна война. И отърваха кожите единстве-
но благодарение на кървавия Деветоюн-
ски преврат (1923 г.).

Виновниците за присъединяването на
страната към нацистка Германия обаче
си получиха заслуженото. Присъдите на
т.нар. Народен съд бяха тежки, но спра-
ведливи. Впрочем нека припомним на
ония наши съвременници с къса истори-
ческа памет, както и на ония чели-недо-
чели пропагандисти на “демокрацията”,
че започването на съдебно преследване
срещу българските политици, въвлекли
България в нацистката Ос, бе предвари-
телно условие на съюзниците, Великобри-
тания на първо място, за сключване на
споразумение за примирие през октом-
ври 1944 г. Иска ни се да вярваме, че
Висшият магистър - Съдбата - няма да
остави ненаказани политиците, приели
престъпния акт от 29 март 2012 г.

Ех, Младенов, защо бе, дете?

Константин
ИВАНОВ

З‡ 22 „Ó‰ËÌË ÒÂ Ì‡„ÎÂ‰‡ıÏÂ
Ë Ì‡ÒÎÛ¯‡ıÏÂ Ì‡ Í‡ÛÁË,
ÔËÓËÚÂÚË, ÍÓÌˆÂÔˆËË,
Óˆ‚ÂÚÂÌË ‚˙‚ ‚ÒË˜ÍË ˆ‚Â-

Â‚‡ÎÎ‡, Á‡ Í‡Í‚Ó ‚Ë Ò‡, Í‡ÚÓ ‚ÒË˜ÍÓ ÏÓÊÂ ‰‡ ÒË ‚Ì‡ÒˇÚÂ ÓÚ ˜ÛÊ·ËÌ‡.
ƒ‡‚ËÏ ÒÂ ‚ ·ÂÁÁ‡ÍÓÌËÂ, ÔÂÒÚ˙ÔÌÓÒÚ, ÍÓÛÔˆËˇ, ÌÓ ËÌ‡˜Â Ô˙Í ÒÂ˘Û
Í‡Í‚Ó ‰‡ ÒÂ ·ÓËÏ - ‰ÂÁ‡ÈÚÂ! Õ‡È-·Â‰ÌË, Ì‡È-·ÓÎÌË, Ò Ì‡È ÍÛˆ‡˘Ó
Ó·‡ÁÓ‚‡ÌËÂ, Ì‡È-ÓÚ˜‡ˇÌË - Ò Ú‡Í‡‚‡ ÌÂÓ·ˇÚÌ‡ ÔÂÒÔÂÍÚË‚‡ Á‡
‰Ó„ÓÌ‚‡ÌÂ ÌËÍÓÈ ÌÂ ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ ÔÓı‚‡ÎË!

œÂ‰Ë ‰ÌË ‰ÓÈ‰Â ÔÓÂ‰Ì‡Ú‡ ÔÓı‚‡Î‡. » ÌÂ ÓÚ ÍÓ„Ó Ë ‰‡ Â, ‡ ÓÚ
Ò‡Ï‡Ú‡ ’ËÎ‡Ë  ÎËÌÚ˙Ì. œÓıÓÚÛ‚‡ÎË ÒË ÔÓ ‚ÂÏÂ Ì‡ Â‰Ì‡ Í‡ÙÂ
Ô‡ÛÁ‡ Ì‡ ÒÂ˘‡ ‚ »ÒÚ‡Ì·ÛÎ Ì‡ ìœËˇÚÂÎËÚÂ Ì‡ —ËËˇî Ò ·˙Î„‡ÒÍËˇ
‚˙Ì¯ÂÌ ÏËÌËÒÚ˙. ì—Ë„ÛÌÓ Á‡ ÔËÌˆËÔÌ‡Ú‡ ÌË ÔÓÁËˆËˇ ÔÓ ÔÓ·ÎÂ-
Ï‡î, ˘Â ÔÂ‰ÔÓÎÓÊË ÌÂËÁÍÛ¯ÂÌËˇÚ ÓÚ Ú˙ÌÍÓÒÚËÚÂ Ì‡ ‚ËÒ¯Ëˇ ÏÂÊ-
‰ÛÌ‡Ó‰ÂÌ ÔËÎÓÚ‡Ê Ì‡¯ ˜ËÚ‡ÚÂÎ. ÕË˘Ó ÔÓ‰Ó·ÌÓ. ÃÂÊ‰Û ‰‚Â Ò˙·‚‡-
ÌËˇ Ì‡ Í‡ÙÂ ’ËÎ‡ËÚÓ ÔÓÚÛÔ‡Î‡ ÃÎ‡‰ÂÌÓ‚ ÔÓ ‡ÏÓÚÓ Ë ÏÛ ÂÍÎ‡:
ìœË‚ÂÚÒÚ‚‡Ï ‚Ë Á‡ Â¯ÂÌËÂÚÓ ‰‡ ÒÂ ÓÚÍ‡ÊÂÚÂ ÓÚ ÔÓÂÍÚ‡ ì¡ÂÎÂ-
ÌÂî!î

œÓÛÏÂÌÂÎË ÓÚ ˘‡ÒÚËÂ ·ÛÁÍËÚÂ ÌËÍÓÎ‡È˜Ó‚Ë, ÁÂ Ò‡ÏËˇÚ ‰˙Ê‡-
‚ÂÌ ÒÂÍÂÚ‡ Ì‡ ÌÓ‚Ëˇ Ì‡È-„ÓÎˇÏ ÔËˇÚÂÎ Ì‡ ·˙Î„‡ÒÍËˇ Ì‡Ó‰ Â
·Î‡„Ó‚ÓÎËÎ‡ ‰‡ „Ó Á‡·ÂÎÂÊË ‚ Ì‡‚‡ÎËˆ‡Ú‡, ˜Â Ë ‰‡ ÒË ÒÔÓÏÌË, ˜Â
Ì‡ÒÍÓÓ Â ÔÂÒÍ‡˜‡Î‡ ‰Ó —ÓÙËˇ Ë ÓÒ‚ÂÌ Ò˙‰Â˜Ì‡Ú‡ ÒÂ˘‡ Ò ‚Ë‰ÌË
ÔÂ‰ÒÚ‡‚ËÚÂÎË Ì‡ ˆË„‡ÌÒÍËˇ ÂÚÌÓÒ Â ÔÓËÒÍ‡Î‡ ‚ Ì‡È-Í‡ÚÍË ÒÓÍÓ‚Â
‰‡ È ÒÂ ‡ÔÓÚÛ‚‡ ÌˇÏ‡ ÎË Ì‡È-ÒÂÚÌÂ ‰‡ ÔÂÒÚ‡ÌÂÏ ‰‡ ¯ËÍ‡ÎÍ‡‚ËÏ
˘Â „Ó ·˙‰Â ËÎË ÌÂ ÚÓ‚‡ ì¡ÂÎÂÌÂî. “‡ ‚ »ÒÚ‡Ì·ÛÎ ÔÓ ‚ÂÏÂ Ì‡ Í‡ÙÂ
Ô‡ÛÁ‡Ú‡ ÒÂ Â ËÁÔ˙ÎÌËÎ‡ ÔÓÁ‡·‡‚ÂÌ‡Ú‡ ˆÂÂÏÓÌËˇ ÓÚ ‚ÂÏÂÚÓ Ì‡
ÒÎ‡‚Ì‡Ú‡ ÔËÓÌÂÒÍ‡ Ó„‡ÌËÁ‡ˆËˇ ì—ÂÔÚÂÏ‚ËÈ˜Âî: ì–‡ÔÓÚ -‰‡‰ÂÌ,
‡ÔÓÚ - ÔËÂÚî.

ŒÍËÎÂÌÓ ÓÚ ‚ÌËÏ‡ÌËÂÚÓ Ì‡ ‰ÛÊËÌÌ‡Ú‡ ˙ÍÓ‚Ó‰ËÚÂÎÍ‡, ÔËÓÌÂ-
˜ÂÚÓ ÂÒÚÂÒÚ‚ÂÌÓ ÌÂ ÒÂ Ò‰˙Ê‡ ‰‡ ÌÂ ÒÂ ÔÓı‚‡ÎË Ì‡ ÍÎ‡ÒÌËˇ ÒË ¡ÓÈÍÓ
Ë Ì‡ ˆÂÎËˇ ·˙Î„‡ÒÍË Ì‡Ó‰, ˜Â ˆÂÎÓÍÛÔÌÓ Ò‡ ÌË ÔÓÓ˘ËÎË Á‡
ËÁÔ˙ÎÌÂÌ‡Ú‡ Á‡‰‡˜‡.

ì≈ÁËÍ ÏÓÈ, ‚‡„ ÏÓÈî Â ÂÍ˙Î Ï˙‰Âˆ˙Ú. ¿ ‰Û„ Ï˙‰Âˆ Ô˙Í ÈÂÁÛ-
ËÚÒÍË Ú‚˙‰Ë, ˜Â ìÂÁËÍ˙Ú Â ‰‡‰ÂÌ Ì‡ ˜Ó‚ÂÍ‡, Á‡ ‰‡ ÔËÍË‚‡ ÏËÒ˙ÎÚ‡
ÒËî. ÃÎ‡‰ÂÌÓ‚ Ó·‡˜Â ˇ‚ÌÓ ÌÂ Â ‚ÌËÏ‡‚‡Î ‚ ˜‡Ò, ÍÓ„‡ÚÓ Ò‡ Û˜ËÎË Á‡
Ï˙‰ÂˆËÚÂ. »Ì‡˜Â ÌˇÏ‡¯Â Ú‡Í‡ ÎÂÍÓÏËÒÎÂÌÓ ‰‡ ÒÂ ÔÓı‚‡ÎË ÔÛ·ÎË˜ÌÓ
Ò ÔÓÚÛÔ‚‡ÌÂÚÓ ÔÓ ‡ÏÓÚÓ ÓÚ ‰ÛÊËÌÌ‡Ú‡ ’ËÎ‡Ë. «‡˘ÓÚÓ ÚÓ‚‡ ì‡ÔÓÚ
- ‰‡‰ÂÌ, ‡ÔÓÚ - ÔËÂÚî Ó·ÂÁÒÏËÒÎˇ, ÌÂ, Ô‡‚Ë ÍÓÏË˜ÌË ‚ÒË˜ÍË ÔË-
Í‡ÁÍË, ÍÓËÚÓ ÒÂ ËÁÔËÍ‡Á‚‡ı‡ ÓÚ ‰ÂÒÂÚËÌ‡ ‰ÌË Ì‡Ò‡Ï Á‡ ˆÂÎÂÒ˙Ó·‡Á-
ÌÓÒÚÚ‡ ÓÚ ÒÔË‡ÌÂÚÓ Ì‡ ì¡ÂÎÂÌÂî. ƒ‡ ÔËÔÓÏÌˇÏÂ ÎË?

- ¡˙Î„‡Ëˇ ÌˇÏ‡Î‡ ÌÛÊ‰‡ ÓÚ ÌÓ‚Ë ·‡ÁÓ‚Ë ÏÓ˘ÌÓÒÚË Á‡ ÔÓËÁ‚Ó‰-
ÒÚ‚Ó Ì‡ ÚÓÍ Ë ÔÂÍ‡ÒÌÓ ˘Â ÒÂ ÒÔ‡‚Ë ‚ ·˙‰Â˘Â Ë ·ÂÁ ¿≈÷ ì¡ÂÎÂÌÂî;

- –Â‡ÍÚÓ˙Ú, ÔÂ‰Ì‡ÁÌ‡˜ÂÌ Á‡ ¿≈÷ ì¡ÂÎÂÌÂî, Í‡ÚÓ ·Ë‰ÓÌ Ò˙˘Ë
ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ ÔÂÌÂÒÂ ‚  ÓÁÎÓ‰ÛÈ;

- –ÛÒÍËˇÚ Â‡ÍÚÓ ·ËÎ ‚ÚÓÓ ÔÓÍÓÎÂÌËÂ Ë ÌÂ ·ËÎ ÏÌÓ„Ó Ì‡‰ÂÊ‰ÂÌ
(Ï‡Í‡ ˜Â ¬¬≈–-1000/466 Â ÚÂÚÓ ÔÓÍÓÎÂÌËÂ Ë ‰ÓË ÔÓÍÓÎÂÌËÂ ì3
ÔÎ˛Òî,ÏÌÓ„ÓÍ‡ÚÌÓ Â ÔÓ‚ÂÂÌ Ë ËÁÔËÚ‡Ì Ë Ú‡ÍË‚‡ Â‡ÍÚÓË ‡·ÓÚˇÚ
‚ ‰ÂÒÂÚÍË ‡ÚÓÏÌË ˆÂÌÚ‡ÎË ÌÂ Ò‡ÏÓ ‚ –ÛÒËˇ, ÌÓ Ë ÔÓ Ò‚ÂÚ‡);

- ◊Â ‚ÏÂÒÚÓ ˇ‰ÂÌË ÏÓ˘ÌÓÒÚË Â ÔÓ-‰Ó·Â ‡Á‚Ë‚‡ÏÂ ÂÌÂ„ËÈÌ‡Ú‡
ÂÙÂÍÚË‚ÌÓÒÚ, Í‡ÚÓ Ò‡ÌË‡ÏÂ Ô‡ÌÂÎÍËÚÂ;

- ◊Â ÔÎÓ˘‡‰Í‡Ú‡ ì¡ÂÎÂÌÂî ·ËÎ‡ Ò‡ÏÓ Â‰ËÌ „¸ÓÎ Ë ÍÓ„‡ÚÓ ÚÓ‚‡ Ò‡
‰ÛÏË Ì‡ ÔÂÏËÂ‡ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ (ÔÓ Ò‚ÂÚ‡ ÚÓ‚‡ ÒÂ ÒÏˇÚ‡ Á‡ ÓÚ„Ó‚ÓÂÌ
ÔÓÒÚ), ÌÂ Â Á‡ ˜Û‰ÂÌÂ, ˜Â ÙÂÌÒÍË, ÌÂÏÒÍË Ë ‰Û„Ë ÍÓÏÔ‡ÌËË ÒÂ
ÓÚÚÂ„ÎËı‡ ÓÚ Û˜‡ÒÚËÂ Ò˙Ò Ò˙ÓÚ‚ÂÚÌËÚÂ ËÌ‚ÂÒÚËˆËË ·‡‡·‡;

- ◊Â ˘Â ‰Ë‚ÂÒËÙËˆË‡ÏÂ ÂÌÂ„ËÈÌËÚÂ ÒË ËÁÚÓ˜ÌËˆË, Í‡ÚÓ Á‡ÔÓ˜-
ÌÂÏ Â‰ÌÓ Ú‡ÍÓ‚‡ ÂÔÓı‡ÎÌÓ Ò˙ÚÛ‰ÌË˜ÂÒÚ‚Ó Ò √ÛÁËˇ, ÍÓˇÚÓ Ÿ≈ ËÁ„‡‰Ë
ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘‡ ËÌÙ‡ÒÚÛÍÚÛ‡ Á‡ ‰ÓÒÚ‡‚Í‡ Ì‡ ‡ÁÂ·‡È‰Ê‡ÌÒÍË „‡Á, ÍÓÈÚÓ
Ÿ≈ ÒÂ ‚ÚÂ˜Ìˇ‚‡ (ÒÔÓÂ‰ ¡ÓËÒÓ‚, ÌÓ Û‚ÓÎÌÂÌËˇÚ “‡ÈÍÓ‚ „Ó ÍÓË„Ë‡,
˜Â ÒÚ‡‚‡ ‰ÛÏ‡ Á‡ ÍÓÏÔÂÒË‡ÌÂ - Á‡ ‚ÚÂ˜ÌÂÌ ÒÂ ËÁËÒÍ‚‡Î ÌÂÔÓÒÚËÊËÏ
Á‡ Ì‡Ò Ú‡ÌÒÔÓÚ), ÍÓÈÚÓ Ÿ≈ ÒÂ ‰ÓÍ‡‚‡ ‰Ó ¬‡Ì‡ Ë ¡Û„‡Ò, Í˙‰ÂÚÓ Ÿ≈
·˙‰Â ËÁ„‡‰ÂÌ‡ ÌÂÓ·ıÓ‰ËÏ‡Ú‡ ËÌÙ‡ÒÚÛÍÚÛ‡ (‰‡È ·ÓÊÂ ‚‡ÌÂÌˆË Ë
·Û„‡ÁÎËË ‰‡ ÌÂ ÒÂ ‚‰Ë„Ì‡Ú Ì‡ ÔÓÚÂÒÚ, Í‡ÍÚÓ Á‡ ÔÓ‚‡ÎÂÌËˇ ì¡Û„‡Ò-
¿ÎÂÍÒ‡Ì‰ÛÔÓÎËÒî). ¬ Ú‡ÍË‚‡ ÒÎÛ˜‡È Ï˙‰ËÚÂ ‡‡·Ë Í‡Á‚‡Ú ìËÌ¯‡‡Î‡î
- ì‡ÍÓ Â ÂÍ˙Î √ÓÒÔÓ‰î.

» Ú.Ì., Ë Ú.Ì., Ë Ó˘Â ÏÌÓ„Ó Ë Ú.Ì.
“‡ ‚ÒË˜ÍË ÚÂÁË Ë ÏÌÓ„Ó ‰Û„Ë ‚˙Á‡ÊÂÌËˇ, Ò˙Ó·‡ÊÂÌËˇ, Ú˙ÎÍÛ‚‡-

ÌËˇ, Ó·ÓÒÌÓ‚ÍË Ë Á‡ÍÎËÌ‡ÌËˇ Á‡ ÓÚÍ‡Á‡ ÓÚ ì¡ÂÎÂÌÂî ÓÚË‚‡Ú ÔÓÒÚÓ Ì‡
ÍËÌÓ ÒÎÂ‰ ÎÂÍÓÏËÒÎÂÌÓ ËÁÔÛÒÌ‡Ú‡ ÔËÍ‡ÁÍ‡ Ì‡ ‚˙Ì¯ÌËˇ ÌË ÏËÌËÒÚ˙
Á‡ ÔÓÎÛ˜ÂÌ‡Ú‡ ÓÚ ’ËÎ‡Ë  ÎËÌÚ˙Ì ÔÓı‚‡Î‡ ÔÓ ‚ÂÏÂ Ì‡ Í‡ÙÂ Ô‡ÛÁ‡Ú‡
‚ »ÒÚ‡Ì·ÛÎ.  ‡Í‚Ó ‰‡ ÒÂ Ô‡‚Ë - ìÂÁËÍ ÏÓÈ, ‚‡„ ÏÓÈî.

«‡˘Ó ·Â, ÃÎ‡‰ÂÌÓ‚, Á‡˘Ó Ú‡Í‡ „ÎÛÔ‡‚Ó ·Â, ÒËÌÂ!

ÚÓ‚Â Ì‡ ‰˙„‡Ú‡, Â‰ÌÓ ÌÂ˘Ó Ó·‡-
˜Â ÓÒÚ‡Ì‡ ÌÂËÁÏÂÌÌÓ: ÏÂ‡Í˙Ú
ÌˇÍÓÈ ˇ·‡Ì‰ÊËˇ ‰‡ ÌË ÔÓÚÛÔ‡
·Î‡„ÓÒÍÎÓÌÌÓ ÔÓ ‡ÏÓÚÓ. —Ôˇı-
ÏÂ ‰‚‡ ˜ËÚ‡‚Ë ·ÎÓÍ‡ Ì‡ ¿≈÷
ì ÓÁÎÓ‰ÛÈî - ·‡‚ÓÒ! —˙ÒËÔ‡ıÏÂ
ËÌ‰ÛÒÚËˇ Ë ÒÂÎÒÍÓ ÒÚÓÔ‡ÌÒÚ‚Ó -
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думата

Читателят преди всичко

iskamdumata@duma.bg

озволявам си да взема отношение по един
въпрос, по който шикалкавенето на прави-
телството предизвиква бурно възмущение
сред гражданите. Става въпрос за съдбата
на един регион от страната, който е от ог-

Хора, не позволявайте
да убият Добруджа!
Самозабравили се министри не
случайно пак заговориха за
„предимствата на шистовия газ”

Пореден протест срещу добива на шистов газ в България
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П
ромно значение за икономиката ни - житницата Добру-
джа. Защото след като официално се каза, че в Белене
ще се строи газова централа, от ГЕРБ отново загово-
риха за “предимствата на шистовия газ”. И това е много
притеснително. Кому хрумна изобщо мисълта в този
край да се търси шистов газ и да се подписва договор
с американската фирма “Шеврон”? Самозабравилият
се премиер и неговите министри, алчни за власт, с
некомпетентните си действия подлагат на изпитание
държава и народ, без да се съобразяват с мнението на
тези, благодарение на които управляват България.

От Шабла съм и познавам изпитанията, през които
са минали местните хора в борбата срещу наложения
в началото на ХХ в. десятък - всяка десета част от имот
и добив да се предава на държавата. Преминахме
през много перипетии - румънска територия, освобож-
дение... Знам какво направиха държавата и местните
хора, за да се превърне този край в райски кът в
годините на социализма. Построени бяха десетки пред-
приятия, израснаха модерни градове. Нямаше безра-
ботни, бездомни и гладни. Всички селища се  модер-
низираха, изградиха се училища, болници, инвестира
се много в развитието на туризма. Израснаха курорти
- приказки. И пак дойде разочарованието на послед-
ните 22 години - новоизлюпени управници превърна-
ха не само Добруджа, но и цялата държава в разру-
шена и ограбена територия, наредиха я на опашката
по всички показатели. Затова няма да се учудя, ако
правителството “ипотекира” или отдаде на “концесия”
цялата държава. Така, както правят с производството
на блатното кокиче - основна суровина за лекарство-
то нивалин, с което България бе известна и по света.

Чужди компании разработват най-богатата ни мина
за добив на манган край с. Оброчище, община Бал-

чик. Златните ни находища също са отдадени за ле-
вове, а от тях се печелят милиарди. Последните годи-
ни от трудовия си стаж работих в ремонтно предпри-
ятие към Комитета по геология - Министерство на
минералните ресурси. Да, имаше такова, и то постиг-
на значителни успехи. В Шабла бе открит нефт, но
залежите се използваха кратко поради опасната зе-
метръсна зона, в която се намират.

Преди време Шабла бе разтърсена от подземен
трус. Мои съграждани предполагат, че има връзка със
сондажите в с. Рогозина за т.нар. шистов газ. Ми-
нистърът на екологията отрича те да са били правени,
но истина ли е?

Аз и хората от моето поколение сме към края на
жизнения си път. Но не можем да мълчим. Ще допус-
нем ли шепа самозабравили се властници да ни на-
правят слуги на американците, които изпратиха тук и

Хилари Клинтън, за да защити интересите им. Боли ме
за това, което преживяват моят роден край и неговите
хора. Не трябва да търпим повече униженията, на които
ни подлагат.

Обръщам се към хората от моето поколение, които
заедно преминахме през хубави и лоши мигове, създа-
дохме много придобивки и днес страдаме за загубата
им. Трябва да отстояваме принципите си! Обръщам се
и към следващите поколения - не се примирявайте с
действията на управляващи, които продават държава-
та и народа си за лични цели и облаги. Нека не до-
пускаме най-плодородните полета на България да се
превърнат в пустиня, а децата и внуците ни да са
обречени да живеят в болести и мизерия. Протестите
не трябва да спират!

Деспа НЕЙЧЕВА, гр. Балчик

Дискусия

Има ли проблем в БСП
за лидерския пост?

Според мен такъв
проблем няма, защото
БСП не е лидерска пар-
тия съгласно приетите и
утвърдилите се в практи-
ката демократични и ко-
лективни методи за уп-
равление в нея. Проблем
няма и понеже тя има
достатъчно изявили се
активисти с доказани ка-
чества да бъдат избрани
за ръководители на всич-
ки нива. Сега на дневен
ред не стои проблемът с

лидерския пост. Много
по-важно е БСП да насо-
чи цялото си внимание
към изключително тежко-
то положение в Бълга-
рия, свързано с фалита
на икономиката, с мизер-
ните доходи, с пропада-
щото  образование и все
по-недостъпното здраве-
опазване, с опитите за
унищожаване на науката,
с чалгата в културата и
ред още национални
проблеми.

Ако БСП не е партия
само за себе си и ако
иска хората да й вярват и
да й гласуват доверие да
управлява България, точ-
ка първа от нейния дне-
вен ред трябва да бъдат
именно тези проблеми,
които вълнуват не само
нейните членове, а целия
народ.

Важно е какво управ-
ление ще предложи БСП.
Доколко ще е ляво и как-
ва част ще е дясно? С

ренциите и на конгреса,
когато се обсъжда ус-
тавът и политическата
програма на партията,
трябва да се дискутира
характерът и бъдещите
най-неотложни задачи на
БСП. Важно е още отсега
да се каже с кого тя може
да се коалира преди и
след изборите, ако се
налага управление на
коалиционно правителст-
во. Трябва ли БСП да
търси подкрепа и от дру-
гите партии и от кои?

Защо другите леви
партии в България са то-
кова слаби? Защо преди
избори сключват споразу-
мения за сътрудничество
с БСП, а след това отиват
при тези, които са спече-
лили? Защо нашата мла-
дежка организация не се
изявява достатъчно и убе-
дително пред обществе-
ността?

Това са част от
вътрешните проблеми в
дневния ред на БСП, а не
кой ще бъде лидерът.
Въпросът за лидера тряб-
ва да е последната точ-
ка!

Жечо СТОЯНОВ
председател на ОПО
“Чайка 2”, район
Приморски на гр. ВарнаПред БСП стоят национални, а не лидерски проблеми

кого ще се коалира?
С кои леви партии,
ако ги има, и с кои от
десноцентристките?
Как ще работи с та-
кива институции като
Световната банка,
Европейската цент-
рална банка, Между-
народния валутен
фонд и др., които
сега водат политика
на антисоциален ка-
питализъм.

И ако БСП иска да
бъде категорично
лява партия, дали
това не я осъжда
още години зана-
пред да стои в опо-
зиция?

Във вътрешно-
партиен план, на
събрания, на конфе-
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ай-после неофициалното решение, таено
с месеци от правителството на Бойко
Борисов, излезе наяве и сложи край на
изграждането на ядрената централа в
Белене, за която досега се говореше с
недомлъвки.
Колебаещите се буквално да вчера уп-
равляващи какво да правят с проекта
бяха активно подтиквани от лидерите на
Синята коалиция Мартин Димитров и
Иван Костов да се откажат от реализаци-
ята му. Обяснението бе, че строежът щял
да струва много скъпо, а до момента
нямало и сериозен инвеститор. Това
са лъжи, с които искат да замажат
антинационалното си решение.
Преди години и трети, и четвърти блок на
АЕЦ “Козлодуй” бяха затворени с актив-
ното съдействие на кабинета “Сакскобург-
готски”. Но и до днес никой не му поиска
сметка. А трябваше. Защото от това
България загуби около 2,5 млрд. лева от
непроизведена и нереализирана на паза-
ра електроенергия. А сега и Борисов
сложи кръст на ядрената ни енергетика.
Приказките на премиера и новото енер-
гийно министърче за изграждане на нов
блок на централата в Козлодуй са за
бъдеще неопределено време. Никой не
се наема да каже кога точно ще стане
това и дали изобщо ще го бъде. А
дотогава не ми се мисли колко ще
скочи цената на тока за обикновените
хора в България.

Георги АСЕНОВ, Лом

Н

Бойко Борисов и
Симеон съсипаха
ядрената енергетика
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Позиция

кинята те се посвещаваха най-вече
на семейството и домакинската ра-
бота вкъщи. Затова и немкинята не
се чудеше какво да прави с мръсни-
те шкафове, а днес почистваше
един, другата седмица друг... Разби-
ра се, може и за друго да са били
използвани тези допълнителни дни,
но фактът си беше факт. Българката,
особено на днешно време, е същин-
ски Шива сторъки, ако ли не и глава
на семейството често. Но ние и днес
не сме стигнали ГДР, камо ли пък
страните от ЕС, към които вече се
числим от години. Не можем да пре-
дявяваме и претенции от

страх да не загубим
работата си

Необходима е национална
стратегия за съчетаване на семей-
ния и професионалния живот. Око-
ло това становище се обединиха
на неотдавнашна конференция
синдикалисти, социолози, учени,
икономисти и общественици. Този
проблем не е само социален.
Въпросът е не само хората да имат
възможност да отделят семейния от
професионалния живот, но и да
имат време за обучение и квали-
фикация, каквито на днешно време
са повече от необходими заради
демографската криза и големия
процент безработица, бе акценти-
рано още на конференцията.

През последните години в со-
циалните ангажименти на ЕС
настъпва определено пренарежда-
не, в резултат на което политиките
за съчетаване на семейните и тру-
дови ангажименти вече заемат
приоритетни позиции, изтъкна в
доклада си президентът на КНСБ
Пламен Димитров. Нещо повече, те
се третират и като политики за
функциониране на един включващ
пазар на труда, които намаляват
бедността и социалното изключва-
не, поддържат професионалната
квалификация в условия на  техно-
логична модернизация и професи-
онална мобилност, формират соци-
ално самочувствие за пълноценно
реализиране на хората в

двете основни
социални роли

- семейство и работа. Политики-
те за съчетаването на семейните и
трудови ангажименти подобряват и
онази желана все още у нас рав-
нопоставеност между жената и
мъжа.

По данни на НСИ, през 2001 г.
обхватът на децата в детски ясли
(до 3 г.) е около 11%, а през 2010
г. е 13,1%. Подобна е ситуацията и
с детските градини. Плавното на-
растване на обхвата в детските за-
ведения обаче е все още далеч от
препоръката на Лисабонската
стратегия за 90 процента обхваща-
не на децата, навършили 3-годиш-
на възраст. Затова и семействата
сами поемат грижа за малчугани-
те, защото заплащането някому за
такъв род социални услуги е твърде
голям лукс за бедните български
домакинства.

Мисия Брюксел

ие сме свикнали с пре-
миера Бойко Борисов,
който сам по себе си е
ходещо риалити шоу. Но

покрай енергетиката Брюксел
волю-неволю също започна да
следи българските хумористич-
ни сериали. Днес спираме АЕЦ
“Белене”, утре пращаме блока на
Белене в Козлодуй, вдругиден
строим парогазова централа
вместо атомна и пускаме “Южен
поток”, в понеделник забраня-
ваме дупченето за шистов газ, във вторник започваме
процедура, за да го разрешаваме отново. Плюс това
обявяваме, че ще внасяме втечнен газ от Грузия, която
впрочем нито има газ, нито може да го втечнява. Не че
ние имаме терминал за такова нещо, но очевидно в
София не липсва въображение.

Затова журналистите в Брюксел не скучаем, пък и
създаваме работа на говорителите на Еврокомисията.
Оттам и впечатлението сред партньорите в Брюксел,
че България е проблемна страна, във всеки случай, че
тя непрекъснато генерира несериозни новини и прави
за резил целия Европейски съюз. Защото станат ли
българските теми актуални в Брюксел, страда имиджът
на 500-милионния Европейски съюз. В този смисъл
Борисов е на път да стане знаменосец на всички евро-
скептици.

Пълна противоположност е Литва, която тихомълком
закри АЕЦ “Игналина” срещу богато европейско финан-
сиране, и сега строи на нейно място АЕЦ “Висагинас”
с реактор 3.4 мегавата от най-новото трето поколение,
като изпълнител и стратегически инвеститор е Хитачи.
Разни страни, разни култури.

Брюксел обича предвидимите неща. А новините от
България винаги са изненадващи. Ясно е, че те се взе-
мат еднолично от Бойко Борисов, без мандат от парла-
мента, без да са се произнесли специалисти и без нито
частица от предвидимостта, която е задължителна в
общуването между нормални държави. Неслучайно бе
игнориран доклад за Белене от западни консултанти,
впрочем скъпо платен от джоба на българските данъко-
платци. На Комисията никак не й е приятно, че научава
новините от медиите, защото българското правителство
се сеща за нея само когато колата се преобърне.

Борисов няма коректив, защото Комисията дипло-
матично си мълчи. В България за коректив е трудно да
се говори. Опозицията е разделена, което с особена
сила личи около опита за вот на недоверие. ДПС май
повече слуша гласа на Турция, която ще строи няколко
АЕЦ, когато става дума за българска енергетика. Пове-
чето медии са подчинени. Когато управляваше, левица-
та казваше към какво се стреми във вид на проекти
(тройният шлем), но не разкри при какви условия. Оттам
и подозренията сред хората, че нещата се вършат
нарочно на тъмно, за да се преразпределят едни големи
пари. Критиката ми не се отнася за Жан Виденов, който
спря с голи гърди опит на руснаците да получат собст-
веност върху тръбите, и после видяхме какво му се
случи.

Българите прекрасно се ориентират кои енергийни
проекти са изгодни на руснаците и кои на американци-
те. Но информация за това, кои са изгодни за българи-
те, просто липсва. Ако такава информация изобщо съще-
ствува някъде, тогава това е най-добре пазената тайна
в света, до която и Уикилийкс не успява да се добере.

Добра ли или лоша е АЕЦ “Белене”? Повечето бълга-
ри са готови да отговорят веднага категорично “да” или
“не”. Ама коя АЕЦ “Белене”? Никой не казва. Една цен-
трала, чийто контролен пакет се държи от българската
държава, генерираща печалба, която остава в страна-
та? Или сто процента руска АЕЦ, на която НЕК ще е
задължена да купува електроенергията на произволни
цени, както го прави за американските ТЕЦ-ове? Ами
тогава конкурентната АЕЦ “Козлодуй”, която засега е
българска, докато не са я приватизирали, ще бъде
принудена да спре да произвежда. Защото “Атомстрой-
експорт” ще откаже да удължи живота на двата дейст-
ващи блока.

Добър ли е “Южен поток”? Ама кой? Този, от който
хазната ще се пълни с транзитни такси, които ще идват
и от алтернативни проекти като “Набуко”, благодарение
на които цените ще бъдат ниски? Или който ще ни
отнеме суверенитета върху вече съществуващата газо-
преносна мрежа и ще бъде убиец на всякакви алтерна-
тивни проекти не само в България, но и в Югоизточна
Европа? Защото при липсата на алтернатива българите
ще продължат да плащат най-скъпия газ.

Защо след като Борисов каза “не” на Белене, вме-
сто да накажат България, руснаците намалиха цената
на газа с 11%, макар и само до края на годината? Защо
толкова лесно прежалиха централата, защо от кумова
срама не заведоха едно дело поне? Ясно е само, че
руският газов и атомен бизнес си подават топката много
добре. За Брюксел няма съмнение, че сделката включ-
ва нещо, което не бе съобщено, но което скоро ще
лъсне като проблем за целия Евросъюз. Можем да
гадаем за условията, при които Борисов отваря вратите
за “Южен поток”. Руснаците неслучайно намалиха це-
ната на газа. Но срокът е до края на годината, защото
ни държат на къса каишка. И неслучайно от първи
април. Защото обичат да се шегуват и също започнаха
да се пристрастяват към брюкселското шоу.

Георги ГОТЕВ

Н
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Днес става все
по-трудно да се
съвместяват
личният и
професионалният
живот

Подобна е ситуацията и с инсти-
туциите за възрастни хора, отчете
още докладът на лидера на КНБС.
По мнение на специалистите все
повече възрастни у нас се нуждаят
от социални грижи и медицинско об-
служване, но както и при децата,
плащането на определените за
това суми са непосилни за семейст-
вата. Бавна и тромава е и процеду-
рата при настаняването им в стар-
чески домове, доколкото ги има все
още. В същото време е трудно да се
намери начин и за гледане на теж-
ко болни вкъщи след операции и
заболявания, за които са нужни
дълговременни грижи.

Управляващите засега

нехаят за
демографското

застаряване

и влошения здравен статус на на-
цията, затова и институциите със
социална и социално-здравна на-
соченост съвсем не са приоритет-
на грижа. Показва го и изследване
на КНСБ за “Сигурност чрез зако-
на, гъвкавост чрез колективното
трудово договаряне”.

“Така дефиниран, проблемът
“балансиране на семейния и про-
фесионалния живот” се оказа нов
за социалната практика. Всеобщо
е мнението на интервюираните
лица и от трите целеви групи (ра-
ботодатели, работници, синдикал-
ни лидери), че в един такъв план
на равнище предприятие пробле-
мите не се третират нито в рамките
на колективното трудово договаря-
не, нито в рамките на социалните
програми на предприятията, там,

където се прилагат. И това не е
изненадващо, като се има предвид,
че в България, като страна в гео-
графската, икономическата и соци-
алната периферия на Европейския
съюз, всяка иновация по принцип
идва със закъснение”, коментира
Пламен Димитров.

Споменатото изследване показ-
ва и друго - открито афиширане на
негативни мениджърски нагласи,
според които решаването на се-
мейните проблеми на работниците
и служителите не е корпоративен
ангажимент и отговорност, а един-
ствено личен и семеен проблем.
Тоест делото на давещите се е
дело на самите давещи се. Хубав
пореден пример за измиване на
ръцете, тогава, когато

и хлябът, и ножът
са в ръцете ти

а законът не казва почти нищо в
полза на потърпевшите.

Ниското равнище на заплаща-
не, на което акцентират синдикал-
ните дейци, е основната причина и
основната бариера пред индивиду-
алните стратегии за съчетаване на
семейните и професионалните ан-
гажименти. В тази връзка според
тях е необходимо подпомагане
чрез система от данъчни облекче-
ния, насочени както към доходите
на семейства с малки деца, така и

към тези, които полагат грижи за
зависим член на семейството.

“За КНСБ едно добро решение
би било да се възобнови семейно-
то подоходно облагане така, че да
бъдат стимулирани чрез данъчен
кредит или чрез данъчни облекче-
ния семействата с деца, както и
такива, които се грижат за зависи-
мо или увредено лице. Подобна
практика се прилага в Испания,
като чрез Закона за данъчно об-
лагане на семействата се приспа-
да фиксирана сума за всеки член
от домакинството над 75-годишна
възраст или инвалид с доход под
минималната работна заплата”,
изтъкна Пламен Димитров.

Синдикалните експерти правят
редица предложения в тази сфера,
които, надяваме се, няма да оста-
нат само добро пожелание, защо-
то ако проблемът за съвместяване-
то на личния и семейния живот

днес чука на вратата,
утре с един ритник ще

се намърда вътре

Превръщане на допълнителния
платен годишен отпуск на работе-
щи жени - майки с две живи деца
до 18 г.(чл.168 КТ) от правна
възможност в правна норма с ми-
нимален размер на отпуска и
възможност за надграждане чрез
договаряне. Възможно е правото за
ползване на този отпуск в мини-
мално определени параметри да
се ползва и от майките с 1 дете,
както и от бащите. Това е едното от
предложенията на синдиката. Дру-
гите са свързани с увеличаването
на продължителността на отпуска

за гледане на болен член от се-
мейството. Сегашните 10 дни да-
леч не удовлетворяват всички слу-
чаи, доколкото заведенията за
предоставяне на грижа на нуждае-
щи се деца и възрастни се броят
на пръсти, обосновават се експер-
тите. Особено крещяща е нуждата
от по-продължителен отпуск за
роднини по възходяща линия (май-
ка или баща) или инвалид, член от
семейството. В редица държави
това право е уредено чрез трудо-
вото законодателство, оказва се.
Например в Холандия такъв отпуск
е от 1-6 до 18 месеца, при особени
обстоятелства с изплащане на ме-
сечно обезщетение с фиксиран
таван, осигурявано от обществени-
те фондове. Не на последно място
синдикалистите предлагат и регла-
ментиране  ползването на намале-
но работно време в един ден от
месеца, като параметрите се дого-
варят в колективния трудов дого-
вор. Техният апел е и към държав-
ните и общинските структури, кои-
то с обединени усилия биха могли
да изградят така нужните детски
градини и социални заведения за
дългосрочни грижи, които ще раз-
товарят семейните бюджети и ще
подпомогнат желаното равновесие
между личен и професионален
живот. От подобно равновесие за-
губи няма да има - напротив - ще
има ползи за всички.

Ева КОСТОВА

В
старата ГДР на работе-
щите жени им даваха по
един ден допълнителен
отпуск седмично. В така
наречения ден на дома-

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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телно обещание. Без пенсио-
нерския вот изборната победа
на “герберите” не беше възмож-
на. Прокламацията, че ще полу-
чат значително увеличение на
пенсиите, се оказа сполучлив
предизборен ход за  доверчи-
вия български пенсионер.

След изборите обаче в
продължение на половин годи-
на обещанията не само че не
се изпълняваха, но се превър-
наха в гробно ТАБУ. В отговор
на критичната пенсионерска
реакция премиерът Б. Борисов
не закъсня да реагира. И по
тактични съображения предпо-
чета да го направи от далечна
чужбина. “Ни в клин, ни в
ръкав” пенсионерите бяха на-
речени “лош човешки мате-
риал”. След завръщането си в
отговор чрез увъртания и усук-
вания се обясни, че е бил не-
правилно разбран и “почтено”
се извини. Само че забрави да
установи дали извинението е
прието. В действителност

зад замаскираната
прошка

се крие действителната анти-
социална пенсионна политика
на едрия капитал. Политика с
открита дясноконсервативна
насоченост към пенсионерско-
то съсловие, която обрича бли-
зо 2 милиона пенсионери на
глад, мизерия и нищета.

Политиката на ГЕРБ е
продължение на дясната поли-
тика на бившото управление на
СДС към възрастните хора. Те
не са забравили циничните и
оскърбителни характеристики,
казани от персони от най-ви-
сок управленски ранг като вул-
гарните: “алчни старци” и “стар-
ци на припек!” И днешният гла-
вен ковчежник на държавата,
господин Дянков, не остана по-
назад, наричайки ги “празни
глави” и “алчни глави!”.

Управляващите, независимо
от политическия си цвят, вина-
ги са проявявали известна по-
следователност при провежда-
нето на пенсионната политика
- положителна или отрицател-
на. Този факт въобще не е ха-
рактерен за днешните управля-
ващи. Напротив, пенсионните
им инициативи са непоследо-
вателни, стихийни, неаргумен-
тирани, неадекватни с пенсио-
нерските интереси. Даваха се
спорадично най-различни
предложения и срокове, които
не се спазваха и отменяха. Из-
вестни са престрелките между
социалния и финансовия ми-
нистър и последващата послед-
на, окончателна премиерска
дума.

Пенсионната реформа е в
стагнация. В социален аспект,
дори в рецесия. Причините вла-
стимащите за това “дередже”
обясняват с икономическата
криза (световна и нашенска) и с
“лошото” наследство от тройна-
та коалиция. Основни акценти в
предлаганата напоследък пен-
сионна реформа са увеличава-
не на трудовия стаж и пенсион-
ната възраст. Крайната цел е

да се намалят
авоарите в

пенсионните фондове

Първоначалните предложе-
ния - 65 г. за жените и 67 г. за
мъжете, под напора на общест-
веното мнение бяха отменени.

Като не сакаш мира,
на ти секира

Пенсионната реформа - антисоциална и закъсняла
Последните законодателни ре-
шения са: възраст 63 г. за же-
ните и 65 г. за мъжете. За тру-
дов стаж: съответно 37 г. и 40 г.
Тези показатели се предвижда
да бъдат въведени последова-
телно до края на 2020 г. Пока-
зателно е сравнението с някои
европейски страни като Швей-
цария, Италия и др. При тях
средната продължителност на
живота е 82 г., съответно жени
- 85-86, и мъже - 78-79 г. При
това в някои от тях, въпреки
кризата, пенсионната възраст и
сега е по-ниска от нашата. А
размерът на пенсиите е 10-15
пъти по-висок.

И след като премина пове-
че от половината мандат, уп-
равлението на ГЕРБ продължа-
ва да провежда неадекватна
консервативна антисоциална
пенсионна стратегия. Стратегия
и политика, откъсната от инте-
ресите на онези, за които се

са в състояние да оказват пол-
зотворно влияние за социал-
ните акценти при дебатите в
тристранния съвет. И усилията
им се използват за пиарен ка-
муфлаж, след като властима-
щите открито заявяват, че не
са длъжни да се съобразяват с
исканията им.

Пенсионерските организа-
ции, необосновано много на
брой, разединени от вождистки
амбиции и противоречия, също
не са в състояние да оказват
решителна съпротива пред
съответните инстанции. Хилави-
те мирни протести, провежда-
ни спорадично пред Народно-
то събрание, на практика са
“глас в пустиня”. За разлика от
протестите в други европейски
страни: Гърция, Румъния, Фран-
ция, Испания. Очебиен пример
са румънските пенсионери, пре-
ди 2-3 години те оказаха силен
натиск върху правителството,

лифицира като Конституция или
Харта на възрастните хора,
регламентираща основните
права на хората от третата
възраст - социални (на предна
линия), политически, културни
и всякакви други.

Досегашната практика пен-
сиите да са под ведомството на
НОИ се оказва неудачна. Пен-
сионното дело се размива и с
други социални дейности, не-
присъщи за неговата специфи-
ка. В духа на нашите национал-
ни традиции пенсиите следва
да се регламентират с новопри-
ет закон за тях. А различните
му структурни направления (ви-
дове пенсии, отпускане, трудов
стаж и др.) се конкретизират с
правилници, наредби, инструк-
ции. Бившето управление за
пенсиите се преобразува в
Агенция по пенсионно дело
под пряката егида на Минис-
терския съвет. Нейният дирек-

отнася. Не е ли парадоксално,
че пенсионерите не са пълно-
правна страна в съвета за на-
ционално сътрудничество. И са
превърнати в “безгласна” бук-
ва. При министъра на труда и
социалната политика е сформи-
ран пенсионен консултативен
съвет от експерти. Публична
тайна е дали в неговия състав
има пенсионери. Не е публич-
на тайна обаче, че не се чува
думата му. А обикновеният на-
блюдател остава с впечатле-
ние, че

министърът
консултира съвета

а не обратното. Жълтата пре-
са и почти всички електронни
медии също са обърнали гръб
на пенсионерските проблеми.
Типичен пример е проведени-
ят наскоро “референдум”, на
който отсъстваха пак пенсио-
нерите и не се разискваха тех-
ните насъщни проблеми. Син-
дикалните организации - КНСБ
и КТ “Подкрепа”, въпреки при-
видното си желание, също не

което с външен заем увеличи
двойно пенсиите.

На тежките огромни порти
на Министерския съвет настой-
чиво и тревожно бие камбаната
на нова пенсионна реформа,
кардинална по своя замисъл,
социална, солидарна, справед-
лива, която очаква да бъде при-
ета веднага, а не в продълже-
ние на цяло десетилетие.

И ако някои си правят
оглушки

и не рачат да я отворят, то
понятно кои могат да я отворят
със страшен взлом, тътенът от
който ще разбуни дори всемир-
ния хоризонт.

Пенсионната реформа е
дело общонародно. И като та-
кова е задължително да бъде
подложено на обсъждане чрез
референдум или от медиите.

Основен стълб на пенсион-
ната реформа е законът за
възрастните хора, какъвто
съществува в законодателство-
то на някои европейски държа-
ви. Статутът му може да се ква-

тор да се избира с квалифици-
рано мнозинство 3/4 от Народ-
ното събрание.

Към централното ръководст-
во да се сформира на общест-
вени начала Съвет на старей-
шините, членовете на който да
се избират на пропорционален
принцип от централните ръко-
водства на пенсионерските ор-
ганизации. Досегашният опит
доказа, че е наложително да
се подобри значително кон-
тролът върху пенсионната дей-
ност. Това може да се осъщест-
ви чрез въвеждане на нов ад-
министративен контролен ста-
тут на

униформени пенсионни
пристави

с високи компетенции, включи-
телно да сезират органите на
съдебното производство. Нару-
шенията на пенсионното зако-
нодателство от “черната” и “си-
вата” икономика (на първо мяс-
то невнасяне на пенсионни от-
числения) ще се предотвратя-
ват навременно и със значите-

лен успех. Крайно време е не-
внасянето на пенсионни отчис-
ления и наемането на работна
ръка без договор, съгласно
Кодекса на труда, да се квали-
фицират като углавни престъп-
ления, за които да се предвиж-
дат най-строги санкции.

Промени се налагат и в
структурата, и механизма на
сегашните пенсионни отчисле-
ния. Един централизиран фонд
(държавнозадължителен) да
осигурява текущите годишни
пенсионни разходи, за което
отчисленията в сравнение със
сегашните подлежат на значи-
телно увеличение за всички
категории трудов стаж. За да
се осъществи това увеличение,
следва да се увеличат отчис-
ленията от съвкупния същест-
вен продукт, по примера на
мнозинството от останалите ев-
ропейски страни. Обективна
предпоставка за което е рязко-
то повишаване обществената
производителност на труда.
Ресурсите за пенсионните фон-
дове могат значително да се
увеличат в най-близко бъдеще
и чрез данъчна реформа, рес-
пективно чрез отмяна на т. нар.
плосък данък и връщане към
данъка на доходите на физиче-
ските лица с остра прогресив-
но нарастваща скала. Така мо-
гат да се преразпределят до-
ходите на лицата с високи до-
ходи към социалната сфера, в
т.ч. и за пенсионни фондове.
Можем да се поучим от сканди-
навските страни, където 70-80%
от приходите на богатите граж-
дани се преразпределят в пол-
за на социалните фондове. На-
мерението да се вдигне та-
ванът на пенсиите от 2013 г. е
необосновано от социален и
етичен аспект и неминуемо ще
доведе до напрежение и раз-
ногласие в пенсионерските
среди. За образец отново може
да ни бъде Европа, където това
съотношение е 1:3,50.

Стратегическо принципно
решение в реформата е

да се актуализират
всички пенсии

независимо кога са получени,
с покупателната способност на
българския лев. Разликата в
пенсиите за една и съща
длъжност (в зависимост от пе-
риода, когато е упражнявана)
със стотици левове е онеправ-
дан. Нима е нормално акаде-
мици, висши офицери, директо-
ри на предприятия и др.
длъжностни лица да получават
пенсии по-малки от банкови и
финансови служители и такива
от електроенергетиката?! Едва
ли някъде по света има подоб-
ни катаклизми! Но в нашата
социална политика всичко аб-
сурдно и ненормално е възмож-
но. Дори и лишеното от всякак-
ва логика обстоятелство след
отмяната на лимитирания пен-
сионен таван някои бъдещи
пенсионери да получават пен-
сии в размер на 4, 5 и повече
хилядарки. Третата възраст
чака своите вдъхновители,
ръководители и организатори,
които да ги поведат на “свеще-
на” и “люта” бран за ново в
сегашно време пенсионно за-
конодателство. Зряла и презря-
ла е ситуацията, при която Ми-
нистерският съвет и Народното
събрание не могат да се пра-
вят на слепи и глухи към злоче-
стата орис на пенсионерите. И
да не забравят, че те могат не
само да “качват”, но и да “ка-
турват” от трона на властта.

“Като не сакаш мира, на ти
секира!”, казва народът. Комен-
тарът го оставям на читателите.

Иван СТОИМЕНОВ

В
предизборната си
програма от 2009 г.
ГЕРБ пред избирате-
лите-пенсионери се
представи с ласка-

В деня на пенсията, която ни топли, ни храни...
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Култура Шерлок Холмс влиза в
театър „Възраждане”

“Шерлок Холмс и един призрак
за компания” от Юрий Дачев по
Артър Конан Дойл е най-новата
постановка в театър “Възраж-
дане”. Премиерата е на 8 април
от 19 ч., научи ДУМА от Емил
Добрев. Режисьорка е Бина Хара-
лампиева, сценография и костю-
ми - Петя Стойкова, музика -

Мартин Каров. Участват актьо-
рите Даниел Цочев, Свежен Мла-
денов, Анатоли Лазаров, Георги
Златарев, Боян Младенов, Мари-
ана Жикич, Татяна Захова, Ивет
Радулова, Яна Кузова.

Софийски срещи с
турската писателка
Елиф Шафак

Първата среща с българска
публика на най-известната жена
писател в Турция днес - Елиф
Шафак, ще се състои днес от 20
ч. в “Сердика офиси” на бул. “Сит-
няково” 48, закрит атриум. Ще
имате възможност да чуете ав-
торката на световните бест-
селъри “Копелето на Истанбул” и
“Любов” в рамките на церемони-
ята M-Tel Media Masters, на която
Елиф Шафак е специален гост
тази година. В рамките на съби-
тието ще бъдат обявени побе-
дителите в третото издание на
журналис-
тическата
надпрева-
ра, която
се органи-
зира за по-
редна го-
дина с цел
да фокуси-
ра обще-
ственото
внимание
върху зна-
чимостта
на инова-
циите за
развитие-
то на икономиката и общество-
то. А издателство “Егмонт
България” организира представя-
не на романа “Чест” на Елиф
Шафак на 6 април от 16 ч. в
Националния археологически му-
зей на ул. “Съборна” 2. История-
та е за престъпление в името на
честта. Романът - за ориста да
раняваме най-тежко онези, кои-
то най-силно обичаме. Това е
книга за две сърца и едно родо-
словие, поясняват издателите.

Арт ателие в
психиатрична клиника

В най-голямата психиатрич-
на болница за област София “Св.
Иван Рилски” вече работи арт
ателие. Всеки четвъртък и
петък арт ателието е част от
оздравителната програма на
болницата. Арт терапевти на
творческата работилница са
социални работници и психолози.
Реставриране на дървени мебе-
ли, грънчарство и други прилож-
ни изкуства са част от занима-
нията, които подкрепят по-
бързото стабилизиране и подо-
бряване състоянието на паци-
ентите. В ателието вече беше
проведен и първият търг за
предмети, реставрирани от
пациенти на болницата.

“Арката” - новият албум на
Ева квартет и френския про-
дуцент Хектор Зазу, който е
най-мащабният проект в све-
товната етно и джаз музика,
вече е на нашия пазар.
Българският проект на “Елен
мюзик” включва 50 гост-музи-
канти от 13 държави на 4 кон-
тинента - имена от световния
елит на джаз и уърлд музика-
та - от японския пианист Руи-
чи Сакамото, през Дживан
Гаспарян и Золтан Лантуш до
Лори Андерсън, китаристите
Роберт Фрип и Бил Фризъл,
Антони Дончев, барабаниста
на “R.E.M.” Бил Рифлин и мно-
го, много други.

По повод излизането на
“Арката” Ева квартет ще на-
прави последния си акустичен

Рут Колева започва да пее
джаз навръх рождения си ден
Рут Колева започва да пее
джаз навръх рождения си ден
Рут Колева започва да пее
джаз навръх рождения си ден
Рут Колева започва да пее
джаз навръх рождения си ден
Рут Колева започва да пее
джаз навръх рождения си ден

Åâà êâàðòåò ïðåäñòàâÿ
òðåòèÿ ñè ñòóäèåí àëáóì

„Арката” е и лебедовата песен
на френския композитор
и продуцент Хектор Зазу

концерт, преди две от дамите
във формацията да се отдадат
на майчинство, а другите две
- на пролетни турнета с “Мис-
терията на българските гласо-
ве”, научи ДУМА от Елена
Пенева. В Ева квартет четири
различни гласа и четири раз-
лични фолклорни региона и
традиции се срещат и сливат
в неповторимата виртуозност
на едно омагьосващо цяло.
Четирите певици и диригентът
на квартета Милен Иванов ос-
новават групата преди точно
15 години, когато едновремен-
но стават част от състава на
“Мистерията на българските
гласове”, с който пеят и до
днес. През последното десе-
тилетие Ева квартет е осъще-
ствил множество успешни кон-

церти на престижни фестива-
ли и в концертни зали, участ-
вал е в компилации, турнета в
над 20 държави по целия свят.
“Арката” е третият студиен
албум на формацията.

Хектор Зазу (1948-2008) е
френски композитор и проду-
цент, известен с изключител-
ната си работа по смесването
на музика и артисти от цял
свят и различни жанрове. Му-
зикалната му кариера започ-
ва през 1976 г. и оттогава той
не спира да раз-
ширява граници-
те на експери-
ментите си, сре-
щайки далечни и
древни култури с
модерната техни-
ка и звук. Повли-
ян от наследство-
то на Питър Гей-
бриъл, той е све-
товен пионер в
смесването на
традиция и
съвременност, електронна и
акустична музика.

Емблематичният му албум
“Noir Et Blanc” (1983) е светов-
но признат като един от най-
ранните и впечатляващи екс-
перименти в смесването на
африканска и електронна му-
зика. В “Reivax au Bongo”

(1986) той смесва класически
вокали с електроника, а в
следващия - “Gеologies” (1989)
комбинира струнен квартет с
компютърно генерирани бий-
тове. През 90-те прави редица
концептуални записи с автен-
тични и разнообразни етно
традиции, електроника, рок,
поп, фолк, джаз, авангард и
класика. През 1994 г. излиза
“Chansons des mers froides” -
колекция от песни за океана
от северни страни като Кана-

да, Финландия, Ислан-
дия и от Япония. По-късно за-
писва албум с келтски песни,
изпълнени от ирландски вока-
листи. Лебедовата му песен и
последно издание преди
смъртта му - “Арката”, остава и
най-големият му проект. На-
чална точка - България...

Ева квартет (отляво надясно):
Гергана Димитрова претворява традиционната
музика на Северна България, София Ковачева -
на Тракия, Евелина Христова - на Граово,
Даниела Стоичкова - на Кюстендилския регион

Хектор
Зазу

Александър Мутафов, Димитър
Казаков-Нерон, Атанас Михов,
Петър Морозов, Георги Желе-
заров, Христо Йончев-Криска-
рец. Очаква се сериозен инте-
рес да има към произведени-
ята на Бенчо Обрешков, Деч-
ко Узунов, Марио Жеков, Сте-
фан Иванов, Цанко Лавренов,
Илия Бешков, Илия Петров.

По традиция на търг на
“Виктория” ще има творби на
европейски художници, сред
които Жул Паскин, Евгений
Лансере, Алексей Степанов,
Вера Ермолаева, Петер Мар-
кович, Александър Герасимов,

Цанко Лавренов,
“Циганско село”

Т ъргът “Класическо
и модерно изкуст-

наддаване 194 произведения
на 114 български и европей-
ски художници-класици и
съвременни творци. Най-
скъпата картина е на Цанко
Лавренов (1896-1978), тя се
казва “Циганско село” и първо-
началната й цена е 11 800 лв.

Своеобразен акцент се
очаква да бъдат няколко  твор-
би: “Циганска идилия” от Иван
Славов, “Майка” от Владимир
Димитров-Майстора, “Вила
Джулия” от Никола Танев и
“Пейзаж” от Йозеф Оберба-
уер. В серии ще бъдат показа-
ни картини на Дечко Узунов,

Василий Шанкин, Виктор Ва-
зарели.

Представляват интерес
произведенията на модерни-
те живописци Генко Генков,
Йоан Левиев, Иван Георгиев-
Рембранд, Лика Янко, Ди-
митър Киров, Георги Баев,
Атанас Яранов, Едмонд Де-
мирджиян, Елена Панева,
Янаки Манасиев. Картини на
утвърдени наши съвременни-
ци също ще участват, сред тях
са Светлин Русев, Енчо Пи-
ронков, Андрей Даниел, Во-
лодя Кенарев, Димитър Буюк-
лийски.

во” (46-и пореден) ще се
състои днес в зала “Сердика”
на хотел “Шератон”. Началото
е от 18 ч., научи ДУМА от Пав-
лина Девлова. Картините
може да се видят от 14 до 17
ч. днес в зала “Сердика” на
хотел “Шератон”. Любителите
могат да се запознаят с пред-
ложенията и на www.Gallery-
Victoria.com. Регистрацията на
желаещите да участват в над-
даването ще бъде до 17.50 ч.
в зала “Сердика”.

Ще бъдат предложени за
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и европейски класици
отиват на търг
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Култура

Изложба с творби на
изтъкнатия български
оператор, педагог и
художник Яцек Тодо-
ров (1941-2011) е
подредена в Полския
институт в София,
както ДУМА писа.
Представени са негови
живописни платна,
графики, карикатури и
маски. Онова, което
обединява тези разно-
видови произведения
на изобразителното
изкуство, е оригинал-
ното чувство за хумор
на автора, с коeто са
проникнати. Голяма
част от платната може

След многобройните си публицистични изяви през годините
Веселин Нейков издаде първата си поетична книга

тихосбирката “Импре. Из био-
графията на времето. Кава-
лерът на “Златния Меркурий”
от Веселин Нейков (издание
на “Ваян”) е за мен пълна из-

Иван ВАНДОВ произведения се отнеса със средношкол-
ски изисквания. В някои от стихотворени-
ята му, поместени в книгата такива, какви-
то са били създадени в своето време, може
да се открият несъвършенства от форма-
лен характер; нужни са били повечко гри-
жи за стихосложението. Това се отнася
преди всичко за някои работи, поместени
в раздела “Из биографията на времето”.
Пък може би такава придирчивост към тях

е всъщност неуместна,
като се има предвид, че
се отнася за кратки
дневникови “записки” в
стихове. Обаче веднага
ще кажа, че не мога да
посоча нито едно стихо-
творение, в което да лип-
сва тръпката на поезия.

Веселин Нейков е
живял и живее пълно-
кръвно, с активно граж-
данско отношение към
проблемите на общество-
то и човека. Сърцато се
е изявявал на различни
поприща. Журналист по
призвание, в лирически-
те си творби той постига
богато жизнено многооб-
разие. Ще отворя малка
скоба: този рицар и май-
стор на инициативата,
като редактор на сп. “За-
щита на природата”,
предлага и осъществява
на страниците на списа-
нието в продължение на

няколко години международна задочна
конференция “Човекът и природата”,
превърнала се в постоянен междунаро-
ден екофорум с интернационално ръко-
водство. През 1986 г. Нейков е инициатор
и главен организатор на международна
конференция във Варна, която провъзгла-

сява световно движение “Екофорум за
мир”. Нейков е избран за главен секретар
на движението, а скоро след това става
негов президент. “Екофорум за мир” осъ-
ществява редица инициативи от значение
за делото на мира. Както е споменато в
очерка на Хинчев, поетът Веселин Нейков
“слага знак на равенство между равнове-
сие на живота, природно равновесие и
социално равновесие”.

Не може да не изтъкна, че в своите
публикации (художествена проза, статии,
както в лирика, а също в неиздадени
ръкописи), той отразява или пресъздава
многогодишни свои наблюдения и разми-
шления и своите граждански вълнения.
Поетът в “свободното” си от задължения-
та на редактор, партиен работник и об-
щественик време е можел да остане на-
саме с лирическото си перо, за да пред-
ложи на читателя сега книга с поетичес-
ко богатство. В началото на своя отзив
споменах, че някои достойнства на стихо-
творенията му са затруднявали достъпа
до печатни трибуни. Парадоксално, нали?
Въпросът е там, че редакторите в изда-
ния, където Нейков е предлагал свои
творби, са се оглеждали “да не би да
сбъркат...” нещо, та да им дърпа ушите
по-висшето началство. Но нима дърпане
на ухо заслужават лирически осмислени
позиции като тия на Веселин Нейков?!

Поетът разобличава онези, които пре-
сметнато са стояли настрана по време на
борбата, а сетне, след постигнатата побе-
да, все гледат да са отпред, да искат за-
читане на “заслугите” им. Със своите рит-
ми и рими той заклеймява човешкото вла-
столюбие, споделя омерзението си от оне-
зи, които плюят върху някогашните си свет-
ли идеали, както и от онези, които пазят
мижитурско мълчание пред лицето на
обществената беда и осъдителното ста-
тукво. Перото му не може да бъде спокой-
но, когато “голямата мечта” изчезва, заме-

няна от дребната, еснафска, себична меч-
та (“Фантастично”, “Необходим разговор с
братовчеда” и др.). Лирикът не може да
приеме отчуждението между бивши сърат-
ници, както и между власт и народ. В ду-
шата му и ума му е образът на Апостола,
там са високо поставени имената на Ботев
и Вапцаров. В гърдите му “ечи, гърми” зовът
на Смирненски “Да бъде ден! Да бъде ден!”

Искам накрая, но не на последно по
значение място, да обърна внимание на
следното: в своя критицизъм спрямо ре-
дица негативни явления в обществено-по-
литическия живот и в психологията на чо-
века поетът не визира изрично какво има
предвид - 45 години социализъм или две-
те печални десетилетия след това, или
пък проблеми от общочовешки характер,
но у внимателния, с адекватна вътрешна
нагласа читател не остава ни капка
съмнение, че лириката на Веселин Ней-
ков - независимо от тема, мотиви и пр., е
дълбоко актуална.

IN MEMORIAM

Йонко БОНОВ да се определят като
сатирична живопис,
чийто колорит допри-
нася за тяхната худо-
жествена изразител-
ност.
Излезлите изпод
ръцете на Яцек Тодо-
ров маски се отлича-
ват с оригиналните си
пластични форми. Те
са своеобразен при-
чудлив свят. От техни-
те гротескови типажи
струи виталност и
свежо чувство за
хумор. Неговият цикъл
от карикатури, вдъхно-
вени от актуални,
вълнуващи живо
обществото проблеми,
изпълнени с лаконичен

рисунък, са остроумни
и находчиви попаде-
ния в полето на комич-
ното, с добре изразено
чувство към вица.
Яцек Тодоров е един
от най-ярките предста-
вители на операторска-
та школа в България.
Снимал е над 30
емблематични филма.
Сред тях са “Войната
на таралежите”, “Хотел
Централ”, “Изпити по
никое време”, “Два
диоптъра далекоглед-
ство”, телевизионния
сериал “Хирурзи” и др.
Артистът е завършил
операторско майсторст-
во във Висшата фил-
мова академия в Лодз
през 1966 г. До 1971 г.
работи в Студиото за

художествени и доку-
ментални филми, а до
1990 г. е в Студио за
игрални филми “Боя-
на”. Доцент е по опе-
раторско майсторство
в НАТФИЗ. Отличаван
е с много награди,
сред които са “Заслу-
жил деятел на полска-
та култура”, орден
“Кирил и Методий” -
I степен, неколкократно
е получавал “Златна
роза” от Фестивала
на българския филм
и на Фестивала на
българския игрален
филм във Варна.
Изложбата живопис,
графика, карикатури
и маски на Яцек
Тодоров продължава
до 20 април.

С оригинално чувство за хумор

Снимки АВТОРА

С
ненада. Отдавна пенсионер, авторът се
представя с дебютна лирическа книга.
Като прочетох стихотворенията му и при-
дружаващия ги очерк на
Георги Хинчев за стра-
ници от живота и твор-
чеството на Нейков,
подразбрах защо така
късно поетът се пред-
ставя цялостно на чита-
телите. Той е помествал
тук-там някои свои сти-
хотворения, но повече-
то му творби не са на-
мирали място в печата
поради някои свои под-
чертани достойнства.
По същата причина по-
етът не е имал възмож-
ност да издаде своя
стихосбирка.

Впрочем поради
слаба осведоменост не
съм и подозирал, че Ве-
селин Нейков пише и
стихове. През 60-те и 70-
те години на миналия
век той публикува ня-
колко публицистични и
есеистични работи, ко-
ито ми направиха сил-
но впечатление със своята свежест и ори-
гиналност. Те направо ме зарадваха. Сега
разбирам, че перото на Веселин Нейков
не се е задоволявало само с попрището
на публицистиката. Паралелно то е присъ-
ствало и в сферата на мерената реч.

Бих сгрешил, ако към лирическите му
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Спомените в паметта,
обичта в сърцата

и скръбта
в душите

са неизменно живи!

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

17 ГОДИНИ БЕЗ

проф.
ИВАН

ЙОРДАНОВ
ИВАНОВ

От семейството

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

почивай в мир!

  Не сме те забравили!
  Няма да те забравим!

     ШЕСТ ГОДИНИ без нашата съпруга,
майка, баба и прабаба

≈ÎÂÓÌÓ‡

√Ë„ÓÓ‚‡

¡ÓÌÂ‚‡

От семейството
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о четете утре

В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО

Жив     т
www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

- Мила моя, ще се омъжиш ли
за мен?

- Направо не знам - толкова e
неочаквано! Даже още списъкът с
гостите за сватбата не е напълно
готов...

Проф. АЛЕКСАНДЪР ШУРБАНОВ,
учен, писател и преводач
АНИ БАКАЛОВА, актриса
АТАНАС ПАВЛОВ,
учредител на клуба
„Приятели на ДУМА” в Пазарджик
ГЕОРГИ МЪРКОВ,
легендарен световен, олимпийски
и европейски шампион по борба,
председател на Областния съвет
на БСП, Пазарджик
Проф. ЗДРАВКО МАРИНОВ,
художник
Д-р ИВАН ИВАНОВ,
директор на Софийския зоопарк
ИРИНА ЧМИХОВА,
певица и педагог
ЙОРДАН ПОПОВ,
писател, сатирик
МИЛЕНА ХРИСТОВА,
народна представителка
ПЕНЧО КУЛЕКОВ,
художник илюстратор
СТОЙКА ЯНКОВА,
учредителка на клуба
„Приятели на ДУМА” в Разград

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ

ÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐ

5
Св. мъченици Агато-

под и Теодул.

През времето на римските императо-
ри Диоклетиан (284–305 г.) и Максимиан
(286–305 г.), които били непримирими
врагове на Христовата Църква и жестоко
преследвали християните, в Солун живе-
ели двама предани на Христа свещено-
служители: старецът Агатопод и юношата
Теодул. Агатопод бил дякон, а Теодул
бил четец. И двамата водели чист и доб-
родетелен живот. Бог, по Своята милост,
надарил младия Теодул с чудотворна
сила, който изцерил много болни от раз-
лични болести и обърнал мнозина езич-
ници към Христа. Въпреки мъченията,
двамата били готови да понесат всички
страдания и дори да приемат смърт за
името Христово. Теодул и Агатопод били
хвърлени в морето, където загинали. След
известно време вълните изхвърлили те-
лата им на брега. Приятелите им ги по-
гребали с подобаваща чест.

На нетипично забавно преживяване имаха шанса да се
насладят някои пътници, ползващи автобусна линия
№280 в София. DJ Marten организира нестандартно
парти в подкрепа на международния музикален проект
на J&B - City Remix, като доказателство, че купонът
може да бъде навсякъде и по всяко време. В инициа-
тивата освен България участват още 14 държави, като
крайната цел е да се създаде клубно парче, съставено
изцяло от звуците на градската среда. Автор на родното ще е
DJ Marten в партньорство с DJ Ilko, информира ДУМА Яворка
Петрова от V+O Communication. “Със заснетото видео в автобу-
са показахме, че звуците на града могат да бъдат превърнати
в ритъм и мелодия и че музиката и възможността за парти са
навсякъде около нас”, споделя DJ Marten. В какъв жанр ще е
родният градски ремикс, зависи изцяло от нас. Все още
всеки с парти нюх може да запише звуците на своя град и
да ги качи на сайта http://cityremix.startapartyhere.com/pages/
home.aspx?country=BG. Разработени са и специални безплат-
ни приложения за iPhone и Facebook (свалят се от
//www.facebook.com/JBStartaParty.Bulgaria/
app_222473831096462), с които също може да бъде изпра-
тен записаният звук. Премиерата на българския градски
ремикс ще е на грандиозно парти през май т.г., а всеки,
чийто предложен звук е включен в парчето, ще бъде
специален гост на събитието.

Една от най-големите звезди на сръбската музика - Цеца Величкович - ще

кацне с частния си самолет на ВИП терминала на аерогара София на 18 април.

Целта на посещението на звездата е поредица от работни срещи във връзка

с концерта й на 22 май в “Арена Армеец”. Цеца ще остане в столицата в

рамките на едно денонощие и ще отседне в специално

подготвен за нея ВИП апартамент във “Витоша парк

хотел”. Дългоочакваното шоу на Величкович у нас е

част от голямото й европейско турне тази година,

което ще премине още през Швейцария, Авст-

рия, Германия, Франция, и, разбира се, през

Балканите. Звездата наскоро излезе на сцена

пред словенска публика в Любляна в две поред-

ни вечери, в препълнени зали с екзалтирани

фенове. Цеца показа отлична форма и пя два

часа и половина с огромна енергия, а накрая

зарадва феновете си с цели 3 биса.

Следващите концерти на певицата са в

Цюрих на 7 и 8 април, след което за кратко

я очакваме у нас преди голямото й завръща-

не пред българска публика. Билети за шо-

уто на Цеца Величкович могат да бъдат

закупени от касите на “Арена Армеец”, в

НДК и разпространителската мрежа на

Eventim на цени от 20 до 60 лв.

ПАРТИ РАЗТЪРСИ АВТОБУС
№280 В СТОЛИЦАТА

DJ Marten

13-ото издание на най-
стария, най-големия и най-лу-
дешкия международен мла-
дежки фестивал за улични
танци и градска култура у нас
се задава неумолим като тор-
педо от 20 до 22 април. Па-
зете си силите, подметките и
уикенда след Великден за
вдъхновяващо и освобожда-
ващо, изтощително и весело
избухване на столичен терен,
при това напълно безплатно,
призовават инициаторите на
Jam On It.

На графити културата - с
отворен уъркшоп и филмова
прожекция, ще бъде посвете-
на петъчната вечер (20 април
от 18 ч.), а в неделя следобед
(22 април от 14 ч.) фестивалът
ще завърши с майсторски
класове по хип-хоп и хаус,
които са и единствената пла-
тена част. Купонът всяка ве-
чер след 22 ч. ще продължа-
ва в близки клубове, които
предстои да бъдат обявени,
както и фестивалните локации
за петък и неделя.

За първи път организато-
рите (Sleepwalkingz Crew
www.kination.com) - една от
най-старите брейк формации
на Балканите, и 24/7 Event
Company събират цялото
войнство на открито в Бори-
совата градина. В основния
ден на фестивала - 21 април,
събота, в района около Лят-
ната естрада ще бъде изгра-

Цеца Величкович пристига
в България с чартърен полет

Иво Сиромахов изненадва
с романтика и 5 пиеси
Иво Сиромахов изненадва
с романтика и 5 пиеси
Иво Сиромахов изненадва
с романтика и 5 пиеси
Иво Сиромахов изненадва
с романтика и 5 пиеси
Иво Сиромахов изненадва
с романтика и 5 пиеси

Óëè÷íèòå òàíöè ñ ôåñò
â Áîðèñîâàòà ãðàäèíà

За първи път в 9-годишната си история
Jam On It ще е с вход свободен от 20 до 22 април

лични стилове улични танци.
От грамофоните ще се лее
фънк, хип-хоп, соул, джаз и
хаус, а зад микрофона ще се
редуват бийтбокс и фристайл
изпълнители.

За 9-те години от основа-
ването му досега под шапка-
та на Jam On It са минали
повече от 100 гост артисти от
цял свят, участвали са над
1000 души от 20 страни, а
публиката наброява 100 000
зрители. На сцената на фес-
та са излизали и Валя Бал-
канска, и Теодосий Спасов, и
101 Каба гайди в уникален
мост между изкуствата и по-
коленията.

Всеки път фестивалът е
различен, обиколил е сцени
в цялата страна и е експери-
ментирал с формата на про-
веждане, водил е световни
величия и изгряващи звезди,
но през всички години духът
е бил и винаги ще бъде един.
Със силата на танца и музи-
ката Jam On It проповядва ис-
тинските ценности на хип-хоп
културата - братство, соли-
дарност, мир, любов, радост,
свобода, знание, вяра и
вдъхновение. И тази филосо-
фия всъщност е и начин на
живот - свободен от агресия,
скука и наркотици.

ден специален парк за забав-
ления, съвременни градски
изкуства и преди всичко тан-
ци - брейк, хип-хоп и хаус.
Събитията там започват още
в 14 ч., а емоциите ще бъдат
подклаждани от демонстра-
ции, шоу изпълнения и нади-
гравания между най-добрите
формации от цяла България
и Европа. Брейк битките са
изключително динамични и

атрактивни дори за непосве-
тените и не признават възра-
стови граници. Градусът на
настроението се покачва в
директни елиминации, а по-
бедителите освен парични и
предметни награди получа-
ват и солиден отскок за све-
товните шампионати. Всеки,
който пожелае, ще може да
се включи и да черпи с пълни
шепи и от уроците по раз-

Жените ще могат да забравят проблема с петната под мишниците през
лятото благодарение на специални ризи, които отблъскват потта. Марката
“M & S” обещава да ги пусне на пазара съвсем скоро. Върху тях никога няма
да се появят неприятните петна, твърдят производителите. За направата на
артикула е използвана оригинална технология, която ще помогне на дамите да
останат сухи дори в горещо време. За ушиването на ризите са използвани
специални влакна, които не попиват и така предпазват мишниците сухи. Произ-
водителите твърдят, че облеклата са направени от естествени продукти, без-
вредни за околната среда.

“Синдромът на тъщата” е генетично отклоне-
ние, което пречи на добрите отношения в се-
мейството, откриха американски учени от Ми-
чиганския университет. Оказва се, че за нена-
вистта към майката на съпругата е виновна ге-
нетиката.

Психолози разговаряли с 1000 мъже и на-
блюдавали тяхното здраве и поведение преди и
след сключване на официален брак. Те открили,
че 70% от участниците в експеримента подобри-
ли своите жизнени показатели след сватбата. За
30 на сто от мъжете те рязко се влошили.

Най-удивителното е, че представители на
силния пол, чието качество на живот търпи не-
гативен обрат след брачната церемония, живе-
ли с майката на съпругата под един покрив. При
тях се появява “синдромът на тъщата” - постоян-
но безпокойство, ускорен пулс и дори пробле-
ми с потентността.

Учените съветват мъжете да не се отчайват,
защото тялото им просто е генетично програмира-
но за нетърпимост към майката на съпругата им.

Гените са виновни за
омразата към тъщата

Целувките казват неща, които думите не успяват, обясниха психолози,
според които хората могат да четат мислите си само с допира на устните. Без
целувки любовта се превръща е производствен процес, целящ да задоволи
плътското желание. Хората се различават от животните именно по способност-
та си да се целуват, когато искат да изразят привързаността и обичта си към
някого. Всяка целувка е уникална и разкрива различни чувства и желания.
Представете си, че сте започнали да излизате с някой/я и той/тя ви целуне след
първата среща. Това е сигурен знак, че сте го/я заинтригувал/а и иска да се
видите отново. Целувката казва много неща, които понякога не стават ясни с
думи. Контактът с устните сам по себе си може да покаже на партньора колко
много ще ви липсва, без да е необходимо да го изричате с глас.

Разчитаме мислите с целувка

ОТБЛЪСКВАЩА ПОТТА РИЗА
ЩЕ Е НА ПАЗАРА ЛЯТОТО
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овишението на температурите ще продължи и
през деня в четвъртък и петък те ще достигнат
стойности от 20 до 25 градуса, а на места, север-
но от планините и източните райони, до 26-27

градуса. В следобедните часове на места не е изключе-
но да превали и прегърми. В планините и източните рай-
они ще духа вятър от южната четвърт. Високи ще са и
минималните температури - в по-голямата част от страна-
та те ще са около и над 10 градуса.

П Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.4882

GBP
2.3606

CHF
1.6247

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ
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Ô˙‚ ÔÓ„ÎÂ‰ „Û·ËÚÂ

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
ƒÂÌ Á‡ ÔÓÏËˇ‚‡ÌÂ Ë
‚˙ÁÒÚ‡ÌÓ‚ˇ‚‡ÌÂ Ì‡
‚Á‡ËÏÓÓÚÌÓ¯ÂÌËˇ.
ƒÓ·Â ÔÂˆÂÌÂÚÂ ÒË-

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ƒÂÌ Ú̌ ˘Â Â ÔÓ‚ÎË-
ˇÌ ÓÚ ÔÓÒÎÂ‰ÌËÚÂ
‡Á‚ËÚË  ̌‚ ·ËÁÌÂÒ‡.
ŸÂ ‚Ë Ì‡ÎÓÊ‡Ú ÔÓ-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
≈ÌÂ„ËËÚÂ Ì‡ ‰ÂÌˇ
ÔÂ‰‡ÁÔÓÎ‡„‡Ú ‰‡
ÒÂ Ô‡‚ˇÚ ÔÓ‚Â˜Â
‰Ó·Ë ‰ÂÎ‡, ÔÓ‰‡ -̇

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
“˙ÔÂÎË‚Ó ËÁÒÎÛ -̄
‚‡ÈÚÂ Ë Ò˙·Ë‡ÈÚÂ
ËÌÙÓÏ‡ˆË ,̌ ÒÍÓÓ
˘Â ‚Ë ÔÓÚˇ·‚‡.

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
ŸÂ ÔÓÎÛ˜ËÚÂ ‚˙Á-
ÏÓÊÌÓÒÚ Á‡ ÔÓÏËÂ-
ÌËÂ Ë ‚˙ÁÒÚ‡ÌÓ‚ˇ‚‡-
ÌÂ Ì‡ ÓÚÌÓ¯ÂÌË Ú̌‡ ‚

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
œÓ‰˙ÎÊÂÚÂ Ò ‡·Ó-
Ú‡Ú‡ ÒË ÔÓ ÚÂÍÛ˘Ë
Á‡‰‡˜Ë, Í‡ÚÓ ÓÚÎÓÊË-
ÚÂ ÌÓ‚ËÚÂ Ì‡˜ËÌ‡-

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
ŒÚ‚˙ÌÂÚÂ Ò ‚ÌËÏ‡-
ÌËÂ Ì‡ ÌÂ˜Ë  ̌·ÎËÁÓÒÚ
Ë Ò˙‰Â˜ÌÓ ÓÚÌÓ¯Â-
ÌËÂ, ÔÓÍ‡ÊÂÚÂ ‰Ó·Ó-

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

 Œ«»–Œ√
¡˙‰ÂÚÂ Ú˙ÔÂÎË‚Ë ‚
Ó·˘Û‚‡ÌÂÚÓ ÒË ‰ÌÂÒ,
Á‡˘ÓÚÓ ˘Â ‚Ë ÒÂ
Ì‡Î‡„‡ ÔÓ-̃ ÂÒÚÓ ‰‡

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
ÕÂ Â ÔÂÔÓ˙˜ËÚÂÎ-
ÌÓ ‰‡ ÒÂ Ò‡ÏÓÒ˙Ê‡-
Îˇ‚‡ÚÂ, ‰‡ ÒÂ ÓÔ-
Î‡Í‚‡ÚÂ. ¿ÍÓ „Ó ÒÚÓ-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÔÓÁËˆËË, ÓÒÚ‡ÌÂÚÂ ÍÓÂÍÚÌË ‚
ÓÚÌÓ¯ÂÌË Ú̌‡ ÒË.

‚ËÒÓÍÓ ÚÂÏÔÓ, Ò ÍÓÂÚÓ ˘Â Úˇ·‚‡
‰‡ ÒÂ Ò˙Ó·‡ÁËÚÂ.

‚ „ÓÎÂÏË ÔÓ·ÎÂÏË, ‡ÍÓ ÌÂ „Ë
Â¯ËÚÂ Ì‡‚ÂÏÂ.

ˆË Ë ·Î‡„ÓÚ‚ÓËÚÂÎÌÓÒÚ. ÕÂ ÒÂ
ÓÚÍ‡Á‚‡ Ë ÏËÎÓÒÚËÌ .̌

ÒÂÏÂÈÒÚ‚ÓÚÓ, ÏÂÊ‰Û ÍÓÎÂ„Ë Ë ‚
ÒÓˆË‡ÎÌËÚÂ ÍÓÌÚ‡ÍÚË.

ÌË .̌ Œ·˙ÌÂÚÂ ‚ÌËÏ‡ÌËÂ Ì‡ ÒÂ·Â
ÒË Ë ıÓ‡Ú‡ ÓÍÓÎÓ ‚‡Ò.

ÎËÚÂ ÒË, ÌÂ ÒÂ ÓÔÎ‡Í‚‡ÈÚÂ Ë ÌÂ
ËÁ‰Â‚‡ÚÂÎÒÚ‚‡ÈÚÂ Ì‡‰ ÒÂ·Â ÒË.

¬‡ÊÌ‡ ÒÂ˘‡ ˘Â ‚Ë Ì‡Ô‡‚Ë
ÔÓ‚Â˜Â ÓÔÚËÏËÒÚË

ÚÓ ÒË Ò˙ˆÂ Ë „Ó Á‡‡‰‚‡ÈÚÂ Ò
ÌÂ˘Ó, Ï‡Í‡ Ë Ï‡ÎÍÓ.

ËÚÂ, ÏÓÊÂ Á‡ ‰˙Î„Ó ‰‡ ÓÒÚ‡ÌÂÚÂ
‚ ÚÓ‚‡ Ò˙ÒÚÓˇÌËÂ.

ÒÂ Ò˙Ó·‡Áˇ‚‡ÚÂ Ò ÌˇÍÓ„Ó ËÎË Ò
ÌÂ˘Ó.

¬ŒƒŒÀ≈…
»Á· „̌‚‡ÈÚÂ ÍÓÌÙÎËÍ-
ÚË Ë ÔÓˇ‚ÂÚÂ ˘Â‰-
ÓÒÚÚ‡ ÒË. ŒÚÌÓ¯Â-
ÌË Ú̌‡ ‚ ÒÂÏÂÈÒÚ‚ÓÚÓ

Ë ‚˙ÁÍËÚÂ ‚Ë Ò ÓÌÂÁË, Ò ÍÓËÚÓ ÒÚÂ
·ËÎË ‡Á‰ÂÎÂÌË, ˘Â ÒÂ ÔÓ‰Ó· Ú̌.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
- ËÌÙÓÏ‡ˆËÓ-
ÌÂÌ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡

Ò  ÛÎÚÛ‡ - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÍÛÎÚÛÂÌ ·ÎÓÍ

10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ - Ï‡„‡ÁËÌÌÓ

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜Ì‡ Û·ËÍ‡
12.55 ÕÓ˘ÌË ÔÚËˆË- ‚Â˜ÂÌÓ ÚÓÍ

¯ÓÛ
13.55 »Ì‰Ëˇ - Î˛·Ó‚Ì‡ ËÒÚÓËˇ -

Ú‚ ÙËÎÏ /103 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
15.05 —ÂÌ “ÓÔÂ - Ú‚ ÙËÎÏ /102

ÂÔËÁÓ‰/Ô/
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚ ÙËÎÏ

/2953 ÂÔËÁÓ‰/
17.05 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú - ÚÓÍ ¯ÓÛ
17.50 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
18.15 “Â„ÎÂÌÂ ÚË‡ÊËÚÂ Ì‡ “Œ“Œ

2 Ë ¬ÚÓË “Œ“Œ ¯‡ÌÒ
18.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ - ÍÛ-

ÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ
19.00 —‡ÏÓÚÌÓ ‰˙‚Ó Ì‡ ı˙ÎÏ‡ -

Ú‚ ÙËÎÏ /18 ÂÔËÁÓ‰/
19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.50  Ó‰ ì◊Â‚ÂÌÓî - Ú‚ ÙËÎÏ
21.45 —ÚÛ‰ËÓ ì‘ÛÚ·ÓÎî
22.05 ‘ÛÚ·ÓÎ: ◊ÂÚ‚˙ÚÙËÌ‡ÎÌ‡

ÒÂ˘‡-Â‚‡Ì¯ ÓÚ ÚÛÌË‡
Ì‡ ÀË„‡ ≈‚ÓÔ‡ - ÔˇÍÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ

00.00 ≈‚Ó‚ËÁËˇ 2012 - ÍÎËÔÓ‚Â
Ì‡ ÔÂÒÌËÚÂ

00.05  ËÌÓ ÂSÔÂÒÓ - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-

‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍ-
ÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

10.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

11.00 ìÃÂ˜Ú‡ÚÂÎËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
191

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìÀËÒÚÓÔ‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.

306, 307
15.30 ìƒÓ ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ‰˙ıî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 90
16.30 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î /Ô./
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ì»Á·Ó˙Ú Ì‡ À‡‡î - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 7
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
20.00 ìœÂÔÂÎ ÓÚ ÓÁËî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 60
21.00 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 27, 28
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜Â-

ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ
00.00 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ‚˙ÎˆËÚÂî -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 145

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛÚ-
Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË ÌÓ‚Ë-
ÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ì÷ÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ‡‚‡Ú‡î - ÒÂ-
ËÂÌ ÙËÎÏ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ìÕÂÁ‡·‡‚ËÏ‡î - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ
15.00 ì—‡‚‡Ì‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 2

ÒÂÁÓÌ
16.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î - Ú‚

¯ÓÛ /Ô/
17.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î - Ú‚

¯ÓÛ
21.00 ì≈Ú‡ÊÌ‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÒÚî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ
22.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
22.30 ìœÂÒÚ˙ÔÌË Ì‡ÏÂÂÌËˇî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 5 ÒÂÁÓÌ
23.30 ì√ÂÓËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 3

ÒÂÁÓÌ
00.30 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡ /Ô/

06.00 ì ÓÒÚÂÌÛÍËÚÂ ÌËÌ‰Ê‡î -
‰ÂÚÒÍË ÒÂË‡Î

08.00 ì ÓÒÚËî/Ô./- ÒÂË‡Î, Ò.4,
ÂÔ. 19

09.00 ì√Î‡Ò˙Ú Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇî /Ô./-
ÏÛÁËÍ‡ÎÌÓ ¯ÓÛ, ÂÔ. 3

10.00 ì—Ï˙ÚÓÌÓÒÌ‡ ·ËÚÍ‡î /Ô./ -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 6

11.00 ìÀÓ‚ˆË Ì‡ ‡ÌËÏ‡ˆËËî/Ô./ -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 1

12.00 ìœÓÍÛÓ˙Úî/Ô./ - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 17

13.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./ -
‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

14.00 ì–‘ î- ƒ‡Ï‡, »ÒÚÓË˜ÂÒ-
ÍË, —¿Ÿ, 2002 „., –ÂÊËÒ¸-
Ó: –Ó·˙Ú ƒÓÌÂÎÏ, ¬
ÓÎËÚÂ: À‡ÈÌ˙Ò –ÓÛ˜,
ƒÊÂÈÏÒ  ÓÏÛÂÎ, ƒÂÈ‚Ë‰
œÂÈÏ˙, Ã‡ÚËÌ ƒÓÌÓ‚‡Ì Ë
‰.

16.00 ì—Ï˙ÚÓÌÓÒÌ‡ ·ËÚÍ‡î- ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ. 7

17.00 ìÀÓ‚ˆË Ì‡ ‡ÌËÏ‡ˆËËî- ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ. 2

18.00 ì ÓÒÚËî - ÒÂË‡Î, Ò.4, ÂÔ.
20

19.00 ìœÓÍÛÓ˙Úî-ÒÂË‡Î, ÂÔ.
18

20.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî- ‡ÍÚÛ-
‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘
Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

21.00 ìbTV –ÂÔÓÚÂËÚÂî
21.30 ÀË„‡ ≈‚ÓÔ‡: —ÚÛ‰ËÓ
22.00 ÀË„‡ ≈‚ÓÔ‡:
00.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./-

‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡
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В БАКУ ОФИЦИАЛНО БЕ
ПОДПИСАН ДОГОВОРЪТ МЕЖ-
ДУ ФИДЕ И АСОЦИАЦИЯТА
„АГОН”, упълномощена да орга-
низира предстоящия турнир на
претендентите. На церемони-
ята в хотел “Хилтън” подписи-
те си под документа сложиха
президента на ФИДЕ Кирсан
Илюмжинов и шефът на “Агон”
Андрю Полсън. Тържественият
акт бе уважен и от ръководи-
теля на арменската национал-
на нефтена компания СОКАР
Рованг Абдулаев, президента
на местната шахматна феде-
рация (АШФ) Елман Рустамов и
министъра на младежта и спор-
та Азад Рагимов. Под единия от
документите (договора за
сътрудничество) подписи сло-
жиха президентите на ФИДЕ и
АШФ, докато в другия “Агон” и
СОКАР се договориха, че през
март догодина азербайджанска-
та компания ще бъде основен
спонсор на състезанието.

Главните действащи лица в
церемонията - Кирсан Илюмжинов

(вляво) и Андрю Полсон)

Новият
европейски
шампион
Дмитрий
Яковенко

          
ПЛАНИРАНИЯТ ЗА АПРИЛ

ТУРНИР В ЛИНАРЕС НЯМА ДА
СЕ ПРОВЕДЕ И ПРЕЗ ТАЗИ ГО-
ДИНА, съобщиха официално ор-
ганизаторите. Според техниче-
ския директор Франциско Фер-
нандес Албалате причината не
е финансова, а по-скоро “недо-
стиг на свободни дати в кален-
дара”. Турнирът трябваше да се
проведе на две места - в Испа-
ния и в Мексико, но не бе по-
стигнато споразумение с отвъ-
докеанския партньор - ръковод-
ството на Автономния универ-
ситет на Мексико. През януари
т.г. след края на супертурнира
във Вайк ан Зее испанските ор-
ганизатори обявиха, че тяхна-
та проява ще бъде в края на
април. Оказа се обаче, че топ-
гросмайсторите отдавна са
планирали шахматния си кален-
дар за годината и почти никой
от тях не може да вмъкне Лина-
рес в графика си. Въпреки всич-
ко организаторите се надяват,
че през 2013 г. традицията ще
бъде възстановена.

          
СЛЕД УСПЕШНОТО ДОМА-

КИНСТВО НА 13-О ЕВРОПЕЙ-
СКО ПЪРВЕНСТВО ЗА МЪЖЕ
ОТ УТРЕ ПЛОВДИВ ЩЕ ПРИЕМЕ
ДЪР-ЖАВНИТЕ ИНДИВИДУАЛ-
НИ ШАМПИОНАТИ ЗА ЮНОШИ
И ДЕВОЙКИ ДО 8, 10, 12, 14, 16
И 18 Г. Състезанията ще се иг-
раят по кръговата или швей-
царската система в зависи-
мост от броя на участниците.
Веднага след това отново в
Пловдив ще се проведат и на-
ционалните първенства по ус-
корен шахмат и блиц в същите
възрастови групи.

Åâðîïåéñêàòà
òèòëà ïàê
îòèäå â ðóñíàê
Българите потънаха на родна почва

С
победа в последния кръг над
основния си съперник Лоран
Фресине руският гросмайстор
Дмитрий Яковенко спечели ед-
нолично първото място на Ев-

ропейското първенство за мъже в Плов-
див. С 8,5 т. (6 победи и 5 ремита) 28-
годишният шахматист взе златото и
продължи традицията от последните 3 го-
дини титлата да отпътува за Русия. Преди
него шампиони на Стария континент ста-
наха сънародниците му Евгений Томашев-
ски (2009), Ян Немопняшчи (2010) и Вла-
димир Поткин (2011).

За да постигне този успех, Яковенко
се нуждаеше единствено от победа в по-
следния кръг срещу едноличния дотогава
лидер Фресине. В централната партия на
деня руският гросмайстор успя “по
поръчка” да надиграе френския си коле-
га и след като останалите ключови сре-
щи завършиха наравно, той се поздрави
с титлата. В актуален вариант на защита
Рагозин французинът използва съмнител-
на според повечето експерти нова идея с
12...Тe8 и 14...Кe5. След 16.с4! белите
развиха неприятна инициатива и посте-
пенно успяха да реализират преимуще-
ството си. В трудния за черните ендшпил
грешката 33...Тd7? доведе до загуба на
пешката g6, след което те бързо загуби-
ха.

Това е първият голям успех за Яко-
венко през последните няколко години.
След като се утвърди трайно сред топ-

31ЕТf8 32.g4 Тff7 33.Тg5 Тd7 34.hg6
hg6 35.Оc2 Цf8 36.Тg6 Тd1 37.Оd1

Тh7 38.Оb3 Цe7 39.f5 ef5 40.gf5 Кe8
41.e4 1:0.

ЯКОВЕНКО - ФРЕСИНЕ
1.d4 d5 2.c4 e6 3.Кc3 Оb4 4.Кf3 Кf6

5.сd5 ed5 6.Оg5 Кbd7 7.e3 c5 8.dc5 Дa5
9.Тc1 Оc3 10.bc3 0-0 11.Кd4 Дc5 12.Оd3
Тe8 13.0-0 Кe4 14.Оf4 Кe5 15.Оe5 Тe5
16.c4 Кf6 17.Дb3 Тe7 18.Тfd1 Оg4 19.f3
Оe6 20.cd5 Дd5 21.Оc4 Дe5 22.f4 Дe4
23.Кe6 fe6 24.Оe2 Кd5 25.Цf2 Дb4
26.Оc4 Дb3 27.Оb3 Кc7 28.Тc5 Цf8
29.Тe5 g6 30.h4 Цg7 31. h5

гросмайсторите с ЕЛО над 2700 и си
извоюва място в руския национален от-
бор, шахматната му кариера забуксува.
Развоят на първенството в Пловдив също
не го нареждаше сред фаворитите за
титлата, но трите поредни победи на фи-
нала го изведоха до заветния успех.
Местата от 2-ро до 14 си поделиха шах-
матисти с по 8 точки. Среброто остана за
Фресине, а бронзът - за Владимир Ма-
лахов от Русия. Нататък се наредиха: 4.
Дмитрий Андрейкин, 5. Ернесто Инарки-
ев, 6. Максим Матлаков (и тримата от
Русия), 7. Виорел Бологан (Молдова), 8.
Франсиско Валехо (Испания), 9. Юрий
Криворучко (Украйна), 10. Сергей Аза-
ров (Белорус), 11. Евгений Наер (Русия),
12. Владимир Акопян (Армения), 13. Ан-
дрей Волокитин (Украйна), 14. Ян Смийтс
(Холандия). Освен тях всички, класирали
се до 23-то място, получиха право да
участват в следващото издание на Све-
товната купа, което ще се проведе дого-
дина в норвежкия град Трьомсо. За съжа-
ление след тях няма българи, тъй като
най-добре представилият се наш състе-
зател - Кирил Георгиев, остана 30-и. Той
завърши със 7,5 т. в групата, разделила
15-о - 30-о място, но по-слабият допълни-
телен показател го остави в края на гру-
пата. Голяма част от останалите ни уча-
стници се представиха под възможнос-
тите си: Иван Чепаринов (70-о място, 6,5
т.), Александър Делчев (78, 6 т.), Момчил
Николов (118, 5,5 т.), Борис Чаталбашев

(126, 5,5 т.), Юли-
ан Радулски
(158), Григор Гри-
горов (163), Петър
Дренчев (169),
Петър Г. Арнаудов
(172), Тихомир
Янев ( 185), всич-
ки с по 5 т.

От супер стро-
гите правила на
турнира пострада
и най-силната ни
шахматистка Анто-
анета Стефанова,
която получи слу-
жебна загуба в по-
следния кръг пора-
ди закъснение за
началото на парти-
ята с 1 минута.

Д в а д е с е т
ФИДЕ норми се
покриха на това
и з к л ю ч и т е л н о
силно първенство -
10 за гросмайстор
и 10 за междуна-
роден майстор.
Във втората група
е нашият Тихомир
Янев.

Задача О

Отговор:

1.Дh7+ Цh7 2.Тh4+ Цg8 3.Оf6 и
матът е неспасяем.

ЯКОВЕНКО - ПАТАКИ,
ХАЛКИДИКИ 2001 Г.

Белите започват и дават мат.

свен към шахмата новият
европейски шампион Дмит-
рий Яковенко има силен
афинитет и към точните

науки: математика и физика. След
като завършва със златен медал
средното си образование в родния
си град Омск, той печели общору-
ската математическа олимпиада
за зона Сибир. Впоследствие
Яковенко завършва с “червена

диплома” (т.е. с пълно отличие)
факултета по изчислителна техника
и кибернетика на Московския
държавен университет. В интервю
непосредствено след края на
първенството в Пловдив новият
шампион заяви, че следващата му
голяма цел е спечелването на
олимпийското злато с отбора на
Русия. “Честно казано, разглеждам
всички турнири, които играя в
момента, изключително през приз-
мата на попадането или непопада-
нето в националния състав. Това
сега е основната ми задача.” И
въпреки че тази цел изглежда вече
постигната, на 28-годишния шахма-
тист му предстоят още две състеза-
ния преди олимпиадата (тя ще се
проведе в Истанбул в края на
август), от които ще зависи
съставът на “сборная”.

МЛАДАТА РУСКИНЯ АЛЕК-
САНДРА ГОРЯЧКИНА УБИДЕ-
ТЕЛНО СПЕЧЕЛИ ЗАВЪРШИЛИЯ
В ХАРКОВ ТРАДИЦИОНЕН МЕЖ-
ДУНАРОДЕН ЖЕНСКИ ТУРНИР
ЗА КУПАТА НА РЕКТОРА НА
ЮРИДИЧЕСКАТА АКАДЕМИЯ. Тя
показа резултат 7 от 9 и изпре-
вари най-близките си конкурент-
ки с 1,5 точки. Победителката,
която има вече няколко големи
успехи зад гърба си, е само на 13
години. Съдията на турнира Ле-
онид Боданкин по-твърди, че Го-
рячкина е покрила поредната
норма за женски гросмайстор. Тя
има право да претендира за ско-
рошно получаване на титлата,
дори без да се смята харковско-
то й постижение.
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ФУТБОЛ

кратки

ПО БНТ 1
22.05 Валенсия -

АЗ Алкмаар
ПО БТВ ЕКШЪН
22.05 Хановер -

Атлетико Мадрид
ПО ЕВРОСПОРТ 2

19.00 Гройтер Фюрт - Енерги
ПО НОВА СПОРТ

22.00 Тотнъм - Суонси (П)

Убиха сочен за шеф
№1 на черното тото
40

-годишен благоев-
градчанин беше
гръмнат в центъра
на София вчера.

Фаворитът Белгия разби националния
отбор на България с 14:3 във втория ден от
световното първенство по хокей на лед,
дивизия II, група В, което се провежда в
Зимния дворец в София. След хубавия си
гол при 4:1 над Южна Африка синът на
футболната легенда Божидар Искренов -
Георги, се разписа и срещу белгийците,
но този път само за да оформи крайния
резултат. Другите 2 шайби за нашите за-
биха Цветан Цветанов и Явор Славчев. 4
попадения за Белгия реализира Мич Мор-
ган. Фаворитът за златните медали и из-
качване в горната група отправи общо 95
удара към вратата ни. В другите срещи от
втория ден Китай би Мексико 5:1, а Изра-
ел надви Южна Африка с 6:2. Късно снощи
нашите играха срещу Мексико. Входът в
Зимния дворец е свободен.

Благоевградчанинът Йордан Динов застрелян в центъра на София

Простреляният на улица “Ки-
рил и Методий” с 3 куршума
мъж почина от кръвозагуба. Ус-
тановено е, че това е Йордан
Петров Динов, считан за №1 в
хазартния бизнес в Югозапад-
на България и особено в “чер-
ното тото”. Свидетел го е забе-
лязал да се движи около 10
часа по улицата заедно с уби-
еца си - среден на ръст, с
обръсната до голо глава. Два-
мата вървели по ул. “Кирил и
Методий” в близост до пресеч-
ката с улица “Будапеща” и си
приказвали спокойно. В един
миг гологлавият извадил пис-
толет, гръмнал от упор в лице-
то Йордан и хукнал към бул.
“Мария Луиза”, съобщава Аген-
ция БЛИЦ.

Йордан Динов е известен

като хазартен бос №1 в род-
ния си край. Благоевградча-
нинът управлява бук-
мейкърските пунктове на
“Planet Win 365”, които много-
кратно бяха атакувани от спец-
части на ГДБОП. Първата ак-
ция срещу Динов бе през 2004
г. Тогава от МВР съобщиха, че
той е развивал мрежа за неле-
гални залози за футболни ма-
чове в няколко международни
букмейкърски къщи. Сървърът,
през който са правени парич-
ните траншове, бил инстали-
ран в библиотеката на Амери-
канския университет, където
Йордан Динов работил. През
юни 2009 г.  обаче той бе оп-
равдан по обвинението за ор-
ганизиране на “черно тото”.

Заради базираните в чуж-
бина заложни къщи, които
благодарение на Динов из-
вършват хазартна дейност в
България, без да се отчитат на

данъчните у нас, парламентът
промени закона. Така към
днешна дата дори букмейкъ-
рите от чужбина са задължени
да връзват компютрите си към
НАП.

Първото бизнесначинание
на простреляния в София ха-
зартен бос Йордан Динов е
било напълно легално. Преди
време той въртял най-печелив-
шия киноклуб в Благоевград
“Синемакс”, според някои със
заем от “Балканбанк”.

Прощъпулникът му в сенче-
стото букмейкърство става пре-
ди около 7 години. Тогава не-
очаквано за непосветените
попада в ареста след полицей-
ска хайка с обвинение в орга-
низирането на “черно тото”.
Заедно с Йордан Динов са
закопчани гинекологът Миха-
ил Ангелов и известният бивш
лидер на ултрасите на “Пирин”,
а впоследствие и шеф на уп-

равление “Спортни имоти” в
града Кирил Ваклинов. Група-
та е обвинена, че е организи-
рала нелегални залози за ре-
дица международни бук-
мейкърски къщи.

Специално за Йордан Ди-
нов полицейската информация
беше, че е използвал за при-
емане на залози върху резул-
тати от всякакви спортни състе-
зания служебния си компютър
на работното си място в биб-
лиотеката на Американския
университет в Благоевград. По-
късно органите на реда обяви-
ха, че организатори на неза-
конните залагания са били
Динов и Ангелов, а Ваклинов
само е приемал залозите и е
раздавал печалбите на ръка в
интернет-кафето близо до Аме-
риканския университет. Близо
40 бона са намерени в убития,
в дрехите му са открити още
айфон и 2 таблета.

СИНЪТ НА ГИБОНА
ПАК ВКАРВА, БЕЛГИЯ
НИ ГАЗИ 14:3

Георги Искренов се радва на гола си срещу Белгия при загубата на нашите с 3:14

аско Сираков за пореден път изрази личното си
мнение за случващото се в Левски. Бившият шеф
на “Герена” сега реши да даде своите съвети
към настоящите ръководители на “сините”. Той

Бившият нападател на ЦСКА Мишел Платини само за
няколко месеца се превърна в ненужен играч за Динамо
Букурещ и румънците вече обмислят как да го върнат обрат-
но на “Българска армия”. Бразилецът пристигна в гранда
като звезда, на която се разчиташе да помогне на тима да
вземе титлата, но той така и не успя да се наложи в състава
и не е отбелязал нито един гол, а “кучетата” изостават на 5
точки от лидера ЧФР Клуж. Още с пристигането си в
румънската столица Платини спечели врагове в съблекал-
нята с високата си заплата, която предизвика недоволството
на част от играчите. Интересна случка се разигра и само
няколко дни преди преминаването му в Динамо, когато
бразилецът нокаутира свой бъдещ съотборник в контролна
среща между ЦСКА и новия му отбор. Сега планът на Ди-
намо е да не плаща на ЦСКА сумата, за която 2-та клуба са
се разбрали, а нападателят да се върне на “Армията”.

СИРАКОВ ПАК
НАПАДНА ГОНЗО
И ЛЕВСКИ

Христо
Янев

получи
наградата
за Играч

№1 на
XXI кръг

на “А”
група

ЗОРНИЦА ТОДОРОВА
ОТПАДНА В АБУ ДАБИ

Н

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

стори това чрез съобщение на личната си страница в
социалната мрежа Facebook.

“Винаги, когато са ме питали и съм давал интервю-
та, съм казвал моята истина за състоянието на отбо-
ра!!! Сега пак всички ме питат! След мача попитах за
три неща, сега ще дам три съвета. Когато работиш в
Левски, сантименти няма!!! Когато се проваляш в Лев-
ски, не се прави на герой или жертва!!! Когато се
налагат драстични промени заради собствения ти про-
вал, сантименти няма!!! Желая на всички, които оби-
чат и страдат за Левски, вяра в доброто бъдеще на
отбора”, споделя Наско Сираков на страницата си в
социалната мрежа.

Във вторник изпълнителният директор на Левски
Иво Тонев съобщи, че днес ще бъдат обявени тежки
и трудни решения за бъдещето и ръководството на
клуба. Чакало се само обсъждането им с президен-
та Тодор Батков, който се прибра късно снощи от
чужбина.

Зорница Тодорова с АТВ “Ямаха” също
отпадна от ралито в Абу Даби “Пре-
дизвикателството на пустинята”, първо
състезание за сезона от Световната

ЦСКА ПРОБВА ЮНОША
НА МАНЧЕСТЪР ЮНАЙТЕД

купа по рали-крос. В I етап българката пад-
на при преодоляване на голяма дюна и
контузи рамото си, но продължи и във II,
като дори вървеше трета при дамите от 5
участнички с АТВ. В III етап обаче българ-
ката скъсала мускулни влакна при опит да
извади машината си, затънала в дълбоките
пясъци. Заради силната болка и голямото
напрежение при управление по тежкия те-
рен Христова не успя да завърши състеза-
нието. Още в първия етап с технически
проблеми на своето АТВ отпадна и Тодор
Христов. Зорница е с обездвижена рамен-
на става, но ще изчака заедно с екипа на-
чалото на следващия кръг от първенството,
който е след две седмици в Катар, на пис-
тата за Формула 1 край Доха. “Болката
беше много силна и нямаше начин да
продължа. Опитах се да карам, но когато
АТВ-то затъне в дюните, се изисква много
сила, за да го измъкнеш. За да не потъва
пък е нужна скорост, а аз нямаше как да
карам бързо. Много съжалявам, че няма да
мога да са възстановя за следващото състе-
зание. Поне един месец е нужна почивка”,
заяви Тодорова. Най-оспорвана е битката
при мотоциклетистите, които се състезават
заедно с АТВ-тата. Победителят в рали
Дакар 2012 Марк Кома (Исп) с КТМ се върна
на първо място, като води само със 7 сек.
пред сънародника си Хоан Бареда-Борт с
Хускварна и с 2.33 мин. пред Давид Кастьо
(Фр) с Ямаха. При автомобилистите води
ветеранът Жан-Луи Шлесер (Фр) с навига-
тор руснака Константин Жистов и с бъги
собствена конструкция. От стартиралите 32
екипажа вчера в IV етап останаха само 5.

Започналият преди години в
юношеската формация на Ман-
честър Юнайтед Джоузеф Диксън
пристигна на проби в ЦСКА. Той
ще изкара минимум десетдневен
тестов период, през който ще
бъдат преценени качествата му.
Диксън е нападател, като преди
5 години напуска Юнайтед и за-
играва в румънския Глория Бизау.
Любопитен факт от кариерата му
е престоят му в турския гранд
Фенербахче, където обаче си
остава единствено с тренировки-
те. В началото на тази година
Джоузеф Диксън се завърна в

Англия, където се надяваше да
подпише двумесечен контракт с
Уест Хем, но трансферът пропад-
на. Диксън е роден на 27 ноември
1989 г. в Лондон и е от френско
потекло. Още като юноша прави
впечатление с изключително аг-
ресивната си бързина. Преди 2
години към него са проявили ин-
терес Марсилия, Севиля и Портс-
мут. Англичанинът е първият нов
футболист, макар и на проби, кой-
то се появява от идването на Стой-
чо Младенов начело на отбора.
Новият играч направи вчера
първата си тренировка с ЦСКА.

ДИНАМО ВРЪЩА ПЛАТИНИ
НА „ЧЕРВЕНИТЕ”

Снимка БГНЕС

Генков бележи за
Купата на Полша

Цветан Генков вкара гол за
Висла Краков при загубата с 1:3
като гост на Рух Хожув в първа
1/2 финална среща за Купата на
Полша. Българският национал из-
равни резултата за 1:1 в 50-а
минута, но до края домакините
стигнаха до успех с 3:1 и взеха
комфортна преднина преди реван-
ша след седмица. Генков игра цял
мач. В другия полуфинал играят
Арка и Легия Варшава.

3 рекорда на СП по
колоездене на писта

Олимпийският шампион Вели-
кобритания спечели първия зла-
тен медал на световното първен-
ство по колоездене в Мелбърн,
Австралия. Британците победиха
защитаващия титлата си тим
на домакините в отборното пре-
следване за мъже с нов световен
рекорд. Едуард Кланси, Джерейнт
Томас, Андрю Тенант и Питър
Кино водеха от старта до финала
и финишираха с време 3:53,295 мин.
Женският отбор на Германия по-
стави световен рекорд и спечели
титлата в отборния спринт.
Мириам Велте и Кристина Фогел
постигнаха време 32,549 сек., по-
добрявайки предишното си пости-
жение от 32,630 сек. в сериите. На
финала германките победиха ми-
налогодишните световни шампи-
они от Австралия Ан Миърс и
Каарли Маккълок. Отборният
спринт при мъжете спечели Авст-
ралия (Шон Перкинс, Скот Сън-
дърланд и Матю Глайзър) след
победа на финала над Франция с
време 43,266 сек.
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Юноша
на Юнайтед
на проби
в ЦСКА

резултати

ПО РИНГ
ГОЛФ

22.00 Мастърс
в Огъста

ПО ЕВРОСПОРТ
КОЛОЕЗДЕНЕ

НА ПИСТА
10.15 СП в Мелбърн

КЪРЛИНГ
СП за мъже в Монреал
15.00 Германия - Дания

ТЕНИС
20.00 Турнир за жени в Чарлстън

ПО ЕВРОСПОРТ 2
КЪРЛИНГ

СП за мъже в Монреал
10.00 Дания - Швеция
21.00 Китай - Канада

Шефът на БОК Стефка Костадинова обсъжда бюджета
с генералния секретар Белчо Горанов и изпълнителния
директор на БФКС д-р Рашко Фратев (в средата)

капитанът на “сините” Христо Йовов и
легендарните играчи Мариян Христов и
Димитър Иванков. И тримата са семейни
приятели с разболелия се от остра  лев-
кемия капитан на Астън Вила.

Почивният ден в Левски след 7-ата
загуба през сезона дал възможност на
Йовов да отпътува до столицата на Ве-
ликобритания, за да се види с Петров.
Христов и Иванков също са много близ-
ки със Стенли от съвместния им период
в националния отбор на България. Те
бяха съотборници по време на Европей-
ското в Португалия, което е и последни-
ят сериозен форум с участието на “три-
кольорите”. В момента Стилиян провеж-
да първия етап от своето лечение в кли-
ника, която се намира в Лондон.

В понеделник преди срещата на
Левски с Лудогорец на стадион “Георги
Аспарухов” футболистите на “сините”
бяха облечени с фланелки на Стилиян
Петров от националния тим и Астън Вила.

Няма да излезеш на терена скоро!
БЕРБАТОВ - Принцът на небрежното поведение

“Той се страхува от центрирания!”

Бербатов “позира” с наградата “Златна пейка” за най-скъпия
играч, който обаче най-дълго седи резерва

Българският олимпийски
комитет (БОК) прие бюджет
от 2 748 000 лв. за 2012 г.
Сумата бе определена на
редовно заседание вчера.
Само за участие на Олимпий-
ските игри в Лондон през
лятото и на първите Зимни
младежки игри в Инсбрук,
които се проведоха през яну-
ари, разходите са 1,3 млн. лв.

“Малко изоставаме с кво-
тите в сравнение с миналата
Олимпиада в Пекин, защото
тогава имахме 8 визи в щан-
гите и 12 във волейбола, но
този и другия месец предсто-
ят още квалификационни тур-
нири и се надявам да по-
пълним бройката. Очаквам
още квоти от борбата, бокса,

леката атлетика”, каза пред-
седателят на БОК Стефка
Костдинова. От членството си
в БОК бе освободена Българ-
ската федерация по вдигане
на тежести с председател
Антон Коджабашев, защо ли-
цензът й бе отнет от държа-
вата, а на нейно място бе
приета сегашната с шеф Не-
делчо Колев. Сред гостите на
събранието бе и заместник-
министърът на спорта доц.
Лазар Каменов, който уточ-
ни, че с решение на спортно-
то министерство е сформиран
нов подход към състезатели-
те с олимпийски квоти. Те
вече са включени в държа-
вен отбор и тяхната подготов-
ка е на 100% финансирана.

Левскари при
Стилиян в Лондон
Феновете на Астън Вила искат бенефис за българина
с бившия му тим Селтик и с билети по 19 лири

Екипите са били осигурени лично от Ицо
Йовов, който пък игра с номера на Сти-
лиян 19 за първи път в кариерата си.

Феновете на Астън Вила излязоха с
инициатива в подкрепа на болния капи-
тан на тима. Те излязоха с обращение
към клуба да се организира бенефисен
мач с бившия тим на полузащитника

Селтик. Двубоят трябва да се състои
преди началото на следващия сезон.
Парите, събрани от срещата, ще бъдат
дарени за благотворителна дейност по
избор на Стилиян Петров. Другата идея
е билетите за приятелския мач да са по
19 паунда, отново в чест на българина,
който носи екипа с №19.

Писмо до борещия се с левкимията капитан на националния отбор на
България Стилиян Петров изпратиха учениците на Спортно училище
“Олимпиец” в Перник. “Ние играем футбол, гледаме футбол и обичаме
тази игра. Обичаме я заради хора като теб - готови да се раздават, да се
борят докрай, да не се предават в трудни моменти. Независимо коя
фланелка носиш - на Селтик, Астън Вила или националния отбор, ти си
“нашето момче”, което тръгна от Монтана и покори Шотландия и Англия.
Ти спечели много битки и ние вярваме, че този път отново ще победиш.
Това е нашата подкрепа към футболиста и човека Стилиян Петров, който
ни кара да се гордеем, че сме българи!” - гласи част от текста в писмото,
адресирано и до бирмингамския футболен клуб Астън Вила.

Ученическият инициативен комитет в подкрепа на капитана организира
и футболен турнир в Перник на 19 април. Датата на състезанието съвпада
с номера, под който излиза на терена Стенли. За участие в турнира са
поканени и ученици от други пернишки училища. Всички те ще облекат
фланелки с №19 и с надписи за съпричастност към футболиста и семейст-
вото му в тежката битка за живот.

Т рима от най-добрите приятели на
Стилиян Петров в Левски замина-
ха да му вдъхнат кураж в Лондон,
съобщи Гонг. За Англия отлетяха

В Англия отново се поди-
граха с Димитър Бербатов,
след като вестник “Гардиън”
пусна редица колажи с на-
падателя на Манчестър
Юнайтед. 12-те колажа са
направени от читателя на

Гавра с Бербатов в Англия

един от най-пренебрегвани-
те и мързеливи играчи на
“червените дяволи”. Един от
фотомонтажите го показва
като Граф Дракула, който в
случая е естественият враг на
“прилепчетата” Хавиер Ер-
нандес и Даниел Уелбек,
заради които Митко не играе.
На друг “фотос” пък бълга-
ринът лежи на тревата с лула
в устата си по време на мач
с Болтън и въобще не се ин-

1/4 ФИНАЛИ, РЕВАНШИ
Барселона - Милан 3:1
(общ резултат 3:1) 1:0
Меси (11-д), 1:1 Ночери-
но (33), 2:1 Меси (41-д),
3:1 Иниеста (53);
Байерн М - Марсилия
2:0 (4:0) 2:0 Олич (13 и 37)

Защитникът на Милан Алесандро Неста
спъва в пеналта Лионел Меси и от

дузпата аржентинецът вкара първия
гол за победата на Барселона с 3:1

в реванша от 1/4 финалите
в Шампионската лига

гледайте

кратки

авторитетното издание Джак
Палмър, който определено
се подиграва с най-скъпия
играч в клубната история на
Манчестър Юнайтед. Основ-
ната цел на британеца е Бер-
батов да се представи като

тересува какво се случва на
терена. Изглежда паметта на
английския запалянко е до-
ста къса, след като в 12-те
шаржове Бербо не е пока-
зан в особено добра светли-
на. Бербатов обаче е голмай-
стор на Висшата лига за
миналия сезон с 20 гола, а
този се е разписал 9 пъти,
независимо че почти не е пу-
скан в игра от мениджъра
сър Алекс Фъргюсън.

Снимки GUARDIAN.co.uk

Костова бие в Белгия

Елица Костова победи с 6:1, 6:4
Елин Бьойкенс (Бел) в I кръг на
турнира в белгийския град Тесен-
дерло ($25 000). В спор за място
на 1/4 финалите втората ракета
на България игра снощи с Елина
Свитолина (Укр). Костова се кла-
сира за 1/4 финалите на двойки,
след като с партньорката си Ана
Върлич (Хър) победиха представи-
телките на домакините Ема Ян-
сен и Мишел Вербрук със 7:6, 6:3
и ще срещнат Анастасия Пивова-
рова (Рус) и Ипек Сеноглу (Гър).

Георгиев и Киркова
държавни шампиони

Георги Георгиев (НСА) и Ма-
рия Киркова (СК Мария) станаха
шампиони на България в супер-
комбинацията от Държавното
първенство по ски-алпийски дис-
циплини в Банско. Георгиев три-
умфира с общо време 2:12,40 мин.
Втори с 2:13,19 мин. остана Ти-
лен Дебелак (Слвн), пред Стефан
Присъдов (НСА) с 2:13,34 мин. Най-
добре представилият се в супер-
комбинациите от стартовете за
Световната купа наш скиор Ни-
кола Чонгаров (СК Ледени ангели)
пропусна врата в слалома и от-
падна. Чонгаров обаче се раван-
шира, като победи на Супер Г с
1:20,81 мин. пред Алиаз Дворник
(Слвн) 1:21,92 мин. и Георги Геор-
гиев (НСА) 1:22,61 мин. Стефан
Присъдов (НСА) завърши пети с
1:22,81 мин., но спечели бронзов
медал в държавния шампионат.
Мария Киркова спечели суперком-
бинацията с време 2:18,17 мин.,
пред Вера Асенова (Мачирски),
Александра Попова (Мотен), и др.
На Супер-Г Киркова победи с
1:26,27 мин., пак пред Асенова и
Попова. Софиянката вече има 3
титли в суперкомбинацията, 6
на Супер-Г и общо 15 във всички
дисциплини. За Георги Георгиев
златото е първо в суперкомбина-
цията от държавно първенство.
Общо в кариерата си той е ста-
вал 4 пъти шампион на България.
Днес са стартовете на гигант-
ски слалом за купа “Пирин”, а утре
за държавното първенство.
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